
T A T E D E N / TA TEDEN 

KureMovaniu na rob 
Podoba karnevalskega dogajanja v Ptuju in okolici je vsako leto vablji-

vejša. Letošnja naj bi privabila že 60 tisoč obiskovalcev. GIZ Poetovio Vi-
vatjih udarno vabi in topo mediju (radiu), kije že prejšnje leto privabil v 
karnevalski Ptuj 60 odstotkov vseh obiskovalcev (bilo jih je SO tisoč). Letos 
je njegova naloga sicer težja, ker bo pustnih dni samo devet, zato jih kaže 
maksimalno izkoristiti. Program je že tak, da bi moral vžgati in pri večini 
naleteti na primeren odziv. Saj ni rečeno, da morajo vsi v karnevalsko dvo-
rano, za marsikoga bo dogodek že, če bo videl na ptujskih ulicah in trgih 
veliko mask, s čimer bo dobil potrdilo, da to mesto v resnici živi za pust in 
njegovo dogajanje. Zadovoljen bo, če si bo mesto nadelo pustno masko, če 
bo v ptujskih gostilnah lahko pokusil pustne jedi in če mu bo postregel 
našemljen natakar, če ga bo v trgovini pozdravila pustno odeta prodajalka 
in če bo lahko iz Ptuja odnesel pravi pustni spominek. 

Ustvariti pustno dogajanje v mestu pa je že veliko težje, kot obladovati 
karnevalsko dvorano. Zato je odločitev organizatorja, da mestu vrne 
pustno dogajanje, sicer hvale vredna, a sama po sebi ne more uspeti, če mu 
ne bo sledilo že omenjeno dogajanje. Na potezi so sedaj trgovci in gostinci, 
ki morajo s pravšnjo ponudbo doseči, da jim karnevalska dvorana ne bo 
kvarila sicer norčavih in prešernih pustnih dni, ker ne bodo imeli obisko-
valcev. Dogajanje je tisto, ki vleče, ne dvorana in noben šotor. To so v lans-
ki anketi v 60 odstotkih povedali tudi lanski obiskovalci Slovenije. Ljudje 
pričakujejo zabavo, zato jim jo 
dajmo! Ker je vabilo že posla-
no, bo dogodek toliko lažje 
pripraviti. 

V.občini Gorisnica so se odločili ohraniti izredno zanimiv del podeželske dediščine - tristo, 
.let staro Dominkovo hišo. Pred njeno obnovo so šolarji skupaj z navdušencem Stankom 
Arnejčičem na° varno spravili posodo in orodje ... 

Več na strani 8 . Foto: Tatiana Mohorko 

PTUJ / v PONEDELJEK ZAČETEK PTUJSKIH PUSTNIH PRIREDITEV 

V prUakovmju pustnih i t o r č f / 

Izleta v leto, sedaj že tretje leto zapored, se veča prispevek ministrstva za gospodarske dejavnosti Republike Slovenije - področja turizma za 
ptujsko kurentovanje s karnevalom. Pokroviteljstvo ministrstva nad 37. ptujskim kurentovanjem, ki ga dopolnjuje častno pokroviteljstvo predsedni-
ka države Milana Kučana, je vnovično potrdilo, da so ptujske pustne prireditve največja in hkrati osrednja tovrstna prireditev v Sloveniji. 

Državni sekretar za turizem 
Peter Vesenjak pravi, da po-
dpora prihaja tudi zaradi tega, 
ker gre za prireditev, ki ima na 
organiziran način največjo tra-
dicijo v Sloveniji. Anketa, ki so 
jo izvedli v državnem merilu, 
kaže, da si ljudje, ki prihajajo k 
nam, želijo razvedrila in ga v 
60 odstotkih tudi pričakujejo. 
V devetih pustnih dni, ki se 
pričenjajo 3. in končujejo 11. 
februarja (glavni organizator 
ptujskega kurentovanja GIZ 
Poetovio Vivat pričakuje 60 
tisoč obiskovalcev), pa bo tega 
dogajanja veliko. 

Novi koncept prireditve, 
prvi poskus je bil pred štirimi 
leti, se je pokazal kot dober. Iz 
enodnevne je nastala 
večdnevna prireditev, pri tem 
konceptu pa kaže vztrajati in 
ga dograjevati, je prepričan di-

rektor GIZ Poetovio Vivat 
Branko Brumen. 

3. februarja dopoldne bo 
pustni deček v okviru dopol-
danske otvoritvene slovesnosti 
ob 11. uri pred Mestno hišo v 
Ptuju zaprosil ptujskega župa-
na za dovoljenje za začetek 
ptujskih pustnih prireditev. 
Ob 13. uri tega dne bodo v 
Mestni hiši odprli kiparsko 
razstavo Med sibirskimi šama-
ni in ptujskimi kurenti. 
Večerna otvoritvena sloves-
nost se bo pričela ob 19. uri, 
pred tem pa bodo pustne sku-
pine nastopile na Mestnem in 
Novem trgu. Na teh dveh trgih 
se bodo tudi sicer vsak večer ob 
18. uri pričeli nastopi etno-
grafskih skupin na poti do kar-
nevalske dvorane, ki ima tudi 
letos prostor na parkirnem 
prostoru za avtobusno postajo. 

Z njimi želi organizator nado-
mestiti mrtvilo, ki ga je na uli-
ce in trge starega Ptuja prines-
lo dogajanje v pustnem šotoru. 
Letošnja karnevalska dvorana 
ponuja za 40 odstotkov več 
prostora kot v prejšnjih letih, 
sedežev pa je kar dva tisoč. 
Emisija hrupa naj bi bila 
manjša kot v prejšnjih letih, 
tako da bodo občani tega dela 
Ptuja, ki so sicer napisali peti-
cijo zoper postavitev karne-
valske dvorane za avtobusno 
postajo, lažje prenašali pustni 
vrvež. Tudi več stranišč in 
večji nadzor, zlasti še ob urah, 
ko bodo obiskovalci zapuščali 
prireditveni prostor, daje 
upanje, da bo njihov spanec 
lahko mirnejši kot v prejšnjih 
letih. Sicer pa so mestni občini 
in organizatorjem položili na 
dušo, da je že skrajni čas, da 
mesto dobi primerno lokacijo 
za postavitev karnevalske dvo-

rane in drugih šotorov, prav 
tako pa potrebuje pravo prire-
ditveno dvorano, ki bo omo-
gočala tudi organizacijo in iz-
vedbo gospodarskih in drugih 
razstav. 

DAUŠA 
OBHODNA POT 
POVORKE 

Novo v programu 37. kuren-
tovanja je tudi obhodna pot 
nedeljske osrednje pustne po-
vorke, ki se bo pričela ob 14. 
uri v Ciril-Metodovem drevo-
redu. Enkrat daljša pot in pet 
osrednjih nastopnih mest naj 
bi omogočili slehernemu obis-
kovalcu, da bi si lahko dodobra 
ogledal od 1500 do 2000 mask 
iz štirih držav (Slovenije, 
Hrvaške, Italije in Bolgarije), 
ki bodo sodelovale v karnevals-
kem sprevodu po ptujskih uli-
cah in trgih. Za ogled 
nedeljske pustne povorke ne 
bodo pobirali vstopnice. Od 
vsakega posameznika je odvis-
no, ali bo kupil karnevalsko 
značko ali ne in s tem pomagal 
pri pokrivanju stroškov kuren-
tovanja. Gala ples v noči stote-

rih obrazov bo zamenjal 
mednarodni dobrodelni rotari-
janski ples v maskah, ki pri-
naša ptujskemu kurentovanju s 
karnevalom novo dimenzijo. 
Regionalnemu vidiku, ki se 
kaže v organizaciji fašenkov v 
okolici Ptuja (4. fašenka v Cir-
kulanah 8. februarja, 6. fašenka 
v Markovcih na pustno nedel-
jo, drugega fašenka po dor-
navsko in drugega fašenka v 
občini Videm - Lancova vas 
'97, ki bosta na pustni ponedel-
jek ob 14. uri ter 5. fašenka v 
Cirkovcah, ki bo na sam pustni 
torek), se tako pridružuje še 
humani. Pustni ponedeljek in 
torek bosta v znamenju 
otroškega pustnega živžava, na 
katerem pričakujejo več tisoč 
otrok. 

Od ponedeljka do jutri (31. 
januarja) je cena karnevalskijh 
propustnic 3497, zatem jih 
bodo prodajali po 3997 tolar-
jev. Karnevalska propustnica 
tako kot v prejšnjih letih pri-
naša vrsto ugodnosti. Sicer pa 
bo cena vstopa v karnevalsko 
dvorano brez propustnice od 
600 do 1000 tolarjev, odvisno 

od tega, kdo bo sodeloval v 
programu, ki je letos izredno 
zanimiv tudi po glasbeni stra-
ni. 

V ponedeljek je Vinarstvo 
Slovenske gorice - Haloze 
pričelo letošnjo polnitev ku-
rentovega vina, ki ga bodo eks-
kluzivno prodajali v karnevals-
ki dvorani. 

Dodatno vabilo Ptujčanom 
in drugim obiskovalcem je 
nova celostna podoba ptujske-
ga kurentovanja s s karneva-
lom, ki simbolizira povezavo 
enotnografskega dogajanja z 
mestnim, barve pa poudarjajo 
dinamiko vsega pustnega do-
gajanja v Ptuju in v okolici v 
času, ko prihaja na površje čas 
norcev ... Za tiste, ki jih bo kar-
nevalsko dogajanje v dvorani 
preveč utrudilo, pa se je potru-
dil Telekom z govorilnico, iz 
katere bo mogoče poklicati 
taksi, da bo pot domov varna 
in brez nezgod. Tiskovno sre-
dišče v sami dvorani pa ponuja 
bistveno boljši "prenos" 
pustnega dogajanja kot v 
prejšnjih letih. 

MG 



PTUJ / SLOVESNOST OB 130-LETNICI RDEČEGA KRIZA 

Vabilo k sodelovanlu na 
humanitarnem poarpiju 
v telovadnici OŠ Olge Meglic so se 24. januarja zbrali vsi, ki 
jim je blizu dejavnost Rdečega križa in Id se aktivno vključuje-
jo v njegove akcije. Za nekatere med njimi pa je bil to dan, ko 
se jim je družba zahvalila za njihova pogumna in nesebična de-
janja; zlasti še to velja za krvodajalce, ki s svojo humanitarno 
dejavnostjo pomagajo reševati številna življenja. Darujejo svojo 
kri, da lahko živijo pomoči potrebni. 

Presednica Območne organi-
zacije Rdečega križa Ptuj Zalika 
Obran je izrekla besedo zahvale 
vsem, ki zamislim in dejavnos-
tim Rdečega križa pomagajo 
živeti, posebej še krvodajalcem. 
K sodelovanju vabijo vse huma-
nitarne organizacije in ljudi 
dobre volje, posebej še mlade, da 
se jim pridružijo pri njihovih 
dobrih delih. 

Osrednja slovesnost ob 130-
letnici Rdečega križa na 
Ptujskem je potekala pod pokro-
viteljstvom župana mestne 
občine Ptuj dr. Miroslava Luci-
ja, ki je bil tudi slavnostni go-
vornik in ki je ob jubileju 
Območni organizaciji Rdečega 
križa Ptuj dodelil priznanje -
plaketo mestne občine Ptuj. Po-
vedal je, da se kultura nekega na-
roda meri tudi v njegovem od-
nosu do pomoči potrebnega člo-
veka. V Rdečem križu delajo 
ljudje, ki vedo, kaj pomeni člo-
vek za človeka. Prostovoljno in 
humano delo je bogastvo naroda 
in države, ki se lahko meri le s 
srcem. V Ptuju ima delovanje 
Rdečega križa dolgo tradicijo. 
Po zgodovinskih virih je v Ptuju 
delovala organizacija Rdečega 
križa že leta 1885 kot podružnica 
RK s sedežem v Gradcu. Zahva-
lil se je za vse dosedanje delo in 
Območni organizaciji RK Ptuj 
zaželel uspešno humanitarno 
poslanstvo tudi v bodoče. 

V imenu RK Slovenije je na 
slovesnosti govoril Boris Prejac, 
predsednik Območne organiza-
cije RK iz Ljutomera, ki je tudi 
predsednik nadzornega odbora 
Rdečega križa Slovenije. Pove-
dal je, da je čast in ponos delova-
ti v tako bogati, številni in 
mednarodni organizaciji. 
Predstavil je nekatere stare in 
nove akcije Rdečega križa, kot je 
akcijo Nikoli sam, s katero je ta 
zbral 60 milijonov tolarjev, kar 
je dokaz več o plemenitosti Slo-
vencev in njihovi pripravljenosti 
pomagati. Prvega februarja pa bo 

potekala akcija Zidak dobre volje, 
ki ima namen zbrati denar za 
obnovo edinega otroškega zdra-
vilišča Debeli Rtič. 

Boris Prejac je delo Območne 
organizacije RK Ptuj zelo poh-
valil. Posebej je izpostavil njeno 
skrb za delo z begunci, ki je bila 
prav v Ptuju izvirna in zelo bo-
gata, predvsem pa njen psihoso-
cialni program, ki so ga posne-
mali tudi drugi. Podobno kot 
Zalika Obran je k sodelovanju 
povabil mlade, da se pridružijo 
uresničevanju humanitarnih 
idej. 

Na osrednji slovesnosti ob 
130-letnici Rdečega križa na 
Ptujskem so podelili priznanja -
diplome Rdečega križa Sloveni-
je, Območna organizacija RK 
Ptuj pa je podelila priznanja na-
jboljšim šolam v novembrski 
akciji boja proti zasvojenosti, ki 
je potekala pod naslovom Iščemo 
najbolj izviren domači čaj ali sok. 
Največ priznanj je v tej akciji do-
bila OŠ Podlehnik. 

Diplome za delo na humani-
tarnem področju so prejeli Dra-
go Sedmak iz Ptuja za vzorno 
organiziranje krvodajalskih 
akcij v Zavodu dr. Marijana 
Borštnarja in za 86-krat daro-
vano kri, Kari Furek iz Dražen-
cev za podporo in prizadevanje 
za razvoj krvodajalstva na Hajdi-
ni in 89-krat darovano kri, Os-
kar Šturm iz Ptuja za 95-krat da-

rovano kri ter za ohranjanje in 
širjenje ideje krvodajalstva, Vin-
ko Brumec iz Ptuja za 109-krat 
darovano kri, aktiv krvodajal-
cev iz Taluma Kidričevo, kjer 
so organizirali enega prvih akti-
vov krvodajalcev na Ptujskem v 
delovnih organizacijah in kjer še 
danes dvakrat mesečno organizi-
rajo odvzeme krvi, dr. Jožica 
Vrečko za pionirsko delo na 
področju krvodajalstva na 
Ptujskem, transfuzijski oddelek 
ptujske bolnišnice, ki je emd 
prvimi v Sloveniji pričel akcije 
odvzema krvi za lastne potrebe 
in za spoštljiv odnos do krvoda-
jalcev, organizatorjev krvoda-
jalskih akcij in Rdečega križa 
kot celote, Marija Korpar za 
dolgoletno delo z mladimi člani 
RK in njeno delo mentorice 
mladih članov, ki jo opravlja še 
danes, krajevna organizacija 

RK Cirkovce za dolgoletno 
uresničevanje humanitarnega 
poslanstva, za akcije krvoda-
jalstva in za vse drugo delo, ki ga 
opravljajo na socialnem, 
zdravstvenem in drugih 
področjih, ter Radio-Tednik, ki 
vsa leta vestno poroča o delu 
Rdečega križa in njegovih akti-
vistov ter brezplačno objavlja 
sezname krvodajalcev in datume 
krvodajalskih akcij. 

Slovesne trenutke ob 130-let-
nici RK na Ptujskem so olepšali 
pevski zbor DU Ptuj in učenci 
OŠ Olge Meglič z recitacijo ter 
pesmimi mladinskega pevskega 
zbora. 

Pogovor s krvodajalci - pre-
jemniki diplom bomo objavili v 
prihodnji številki. 

M G 

S proslave ob 130-letnici RK na Ptujskem. 
Foto: M. O z m e c 

TEDNIK je naslednik 
Ptujskega tednika oziroma 
Našega dela, ki ga je ustanovil 
Okrajni odbor OF Ptuj leta 
1948. Izdaja RADIO - TEDNIK, 
d.o.o., Ptuj. 
Direktor: Franc Lačen. 
Uredništvo: Jože Šmigoc 
(odgovorni urednik), Jože 
Bračič, Ivo Ciani, Majda 
Goznik, Viki Klemenčič, Ludvik 
Kotar (v. d. radijskega 
urednika), Martin Ozmec, 
Marija Slodnjak in Milena 
Zupanič (novinarji). 
Grafično-tehnični urednik: 
Slavko Ribarič. 
Računalniški prelom: 
Jože Mohorič. 
Propaganda: 
Oliver Težak, » 776-207. 
Naslov: RADIO - TEDNIK, p.p. 
95, Raičeva 6, 2250 Ptuj; = 
(062) 771-261, 779-371; 
771-226; faks (062) 771-223. 
E-pošta: tednik© kdm-ptuj.si 
Celotna naročnina 5.830 
tolarjev, za tujino 11.660 
tolarjev. 

Ptuj: 52400-603-31023 
Tisk: GZP Mariborski tisk, 
Maribor. 
Po mnenju Ministrstva za 
informiranje Republike 
Slovenije št. 23/58-92 z dne 
12. 2. 1992 se keje Tednik za 
izdelek informativnega značaja 
iz 13. točke tarifne številke 3, 
za katerega se plačuje 
petodstotni davek od prometa 
proizvodov. 

PTUJ / V VALIDU SPET DELAJO 

Dvig plai za 12 odstotkov 
Po štirih dneh stavke so pričeli v ptujskem inval idskem 
podjetju Valido ponovno delati. Stavko so prekini l i v 
petek ob 11. uri, ko so predstavniki s indikata in direk-
torica podjetja Zdenka Bezjak podpisal i sporazum o 
dvigu plač za 12 odstotkov. Tako bo povprečna plača 
šivilje tretjega tarifnega razreda odslej 36 .960 tolarjev, 
kar je še vedno 20 t isoč tolarjev manj, kot predvideva 
kolektivna pogodba. 

Delavke torej niso povsem dosegle stavkovne zahteve, saj je ta 
predvidevala 15-odstotno povišanje plač, vendar pa so, po bese-
dah sindikalne predstavnice Majde Horvat, zaenkrat zadovol-
jne. Sporazum namreč predvideva še to, naj bi se osebni dohod-
ki v naslednjih mesecih poviševali in bi dosegli višino, ki jo pre-
dpisuje socialni sporazum, do septembrskega izplačila. Regres 
za leto 1996, ki delavkam Valida še ni bil izplačan oziroma so ga 
prejele v okviru novembrske plače namesto dela plače, naj bi 
prejele do konca februarja, je obljubila direktorica podjetja 
Zdenka Bezjak. Direktorica je zatrdila, da nizki osebni dohodki 
niso posledica specifičnosti podjetja, v katerem je tretjina zapos-
lenih invalidk druge in tretje kategorije podjetja Labod, pač pa 
da so težave odsev splošnega stanja slovenske tekstilne in kon-
fekcijske industrije. 

M Z 

Novi most kot podaljšana uliia 
22. januarja je bil v poročni dvorani ptujske Mestne hiše 
svečan podpis pogodbe o gradnji mostu čez Dravo za pešce 
in kolesarje, ki bo stal 150 milijonov tolarjev. Pogodbo so 
podpisal i župan mestne občine Ptuj dr. Miroslav Luci, 
predsednik upravnega odbora sklada stavbnih zemljišč 
mestne občine Ptuj Miroslav Korošec (sklad je tudi zagoto-
vil potrebna sredstva za gradnjo) in namestn ik generalnega 
direktorja SCT, d.d., Ljubljana Božidar Limpel. 

Svečanega podpisa so se ude-
ležili številni gostje, med njimi 
tudi častni občan občine Ptuj Ja-
nez Zemljarič. Do podpisa je 
prišlo deset mesecev po odločitvi 
za gradnjo mostu na svetu 
mestne občine Ptuj. 

Most za pešce in kolesarje čez 
reko Dravo v Ptuju bodo zgradi-
li na kraju, kjer je pred porušti-
vijo že stal stari leseni most. Z 
njim bo ponovno zagotovljena 
povezava med Zadružnim trgom 
in starim mestnim jedrom, ki je 
bila prekinjena po odstranitvi 
starega lesenega mostu. Graditi 
naj bi pričeli čim prej, po po-
godbi je rok za dokončanje del 
31. julij letos, svečano pa bi ga 
odprli ob drugem prazniku 
mestne občine Ptuj, 5. avgusta. 

S to gradnjo le uresničujejo 
ideje in zamisli Ptujčanov, ki so 
stare že več desetletij, je povedal 
župan mestne občine Ptuj dr. 
Miroslav Luci. Most je le ena od 
letošnjih pomembnejših naložb 
v mestni občini Ptuj, teh pa, kot 
napovedujejo, ne bo malo. V 
ceno 150 milijonov tolarjev so 
vključeni tudi dostopi na most 
na obeh straneh Drave. 

Po županovem mnenju bo Ptuj 
dobil še kakšen most, če ne do 
konca drugega tisočletja, pa v 
prvih letih novega tisočletja. 
Novi most je pomemben tudi z 
varnostnega vidika, saj je 
zdajšnji prometno zelo obre-
menjen, čezenj dnevno pelje od 
25 do 30 tisoč vozil, ki so huda 
nevarnost tako za pešce kot kole-
sarje in tudi druge udeležence 
prometa. 

V projektu mostu je predvide-
na tudi selitev surovine in uredi-
tev večjega parkirišča. Tako ima 
"podaljšana mestna ulica", kot se 
bo imenoval novi most za pešce 
in kolesarje čez Dravo v Ptuju, 
veliko večji pomen, kot je videti 
na prvi pogled. Župan je ob tem 
povedal, da si bo ptujsko 
občinsko vodstvo še posebej pri-

zadevalo, da bo pridobilo vsa 
potrebna soglasja za gradnjo 
ptujske obvoznice, ki je v nacio-
nalnem programu izgradnje 
avtocest in ki bi jo nekateri želeli 
"izločiti". 

Namestnik generalnega direk-
torja SCT, d.d., Ljubljana (ta bo 

gradil novi ptujski most) 
Božidar Limpel se je ob podpisu 
pogodbe za gradnjo zahvalil za 
ponovno zaupanje Ptujčanov, saj 
SCT kar nekaj časa ni bil priso-
ten v tem prostoru. Prepričani 
so, da bodo most zgradili v zado-
voljstvo Ptuja in v svoj ponos. 

Kot je ob podpisu pogodbe za 
gradnjo povedal odgovorni pro-
jektant Marjan Pipenbaher, 
dipl. ing. gradbeništva, iz 
inženirskega biroja Ponting, 
d.o.o., Maribor, je bil pri sno-
vanju novega mostu dan pose-
ben poudarek oblikovni in kon-
strukcijski zasnovi premostitve-
ne konstrukcije, ki mora 
prvenstveno zadovoljiti kriteri-
jem in pogojem Zavoda za 

varstvo naravne in kulturne 
dediščine po mirni vključitvi 
objekta v občutljivo veduto sta-
rega mestnega jedra ter obrežja 
reke Drave, zadovoljiti pa mora 
tudi stroge vodnogospodarske 
pogoje ter pogoje in zahteve 
Dravskih elektrarn. Po zagotovi-
lih Marjana Pipenbaherja je 
konstrukcijska zasnova mostu 
izredno sodobna in predstavlja 
noviteto pri gradnji premostit-
venih objektov v Republiki Slo-
veniji. Most je dimenzioniran 
tudi za promet z osebnimi in in-
terventnimi vozih v estremnih 
primerih (zaprtje magistralnega 
cestnega mostu, elementarne 

nesreče) pod nekaterimi pogoji. 
Kljub temu da poteka sorazmer-
no nizko nad reko Dravo, deluje 
lahkotno in transparentno, si-
metrično napeta niveleta proti 
sredini reke za 140 cm pa daje 
naključnemu opazovalcu 
občutek stabilnosti premostitve-
ne konstrukcije. Na mostu so 
tudi dostopne rampe za invalide. 
Ker je most predviden kot po-
daljšek ulice na reko (promena-
da), je posebna pozornost na-
menjena oblikovanju opreme 
(tlakov in drugih površin ter 
ograje) in osvetlitvi. Njegova 
skupna dolžina je 154 metrov, 
širok pa bo sedem metrov. 
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Konstrukcijska zasnova mostu je sodobna in po zago-
tovilih odgovornega projektanta Mar jana Pipenbaherja 
predstavlja noviteto pri gradnji premostitvenih objek-
tov v Sloveniji 

PTUJ / PRIREJA MLEKA PADA 

Cene ne sledijo stroškom 
Odkup mleka je bil na območju Mlekarske zadruge Ptuj v 
letu 1996 v primerjavi z letom prej manjši za 4 odstotke. 
Vzrokov za to je več, poglavitna pa sta cena mleka in za-
ostreni kriteriji pravilnika o kakovosti oddanega mleka. V 
letu 1996 se j e tako nadaljeval trend upadanja števila kme-
tij, ki se ukvarjajo s prirejo mleka. Upadanje prireje je 
najočitnejše na Štajerskem in v Prekmurju. 

Zadnji popravek cene mleka za 
4 odstotke oziroma za 1,68 tolarja 
z lanskim decembrom je samo 
obliž na rano, ki so jo povzročili 
bistveno višji stroški prireje. Vsa 
bremena prireje in predelave mle-
ka se v bistvu^ valijo na ramena 
proizvajalcev. Če bo država imela 
do te kmetijske panoge še naprej 
takšen odnos, se lahko zgodi, da 
bomo imeli v Sloveniji z leti pre-
malo mleka. Že sedaj nekatere slo-
venske mlekarne iščejo mleko iz-
ven svojih območij. 

Glede kakovosti odkupljenega 
mleka so člani Mlekarske zadruge 
Ptuj med najboljšimi v Sloveniji 
tako po higieni kot po vsebnosti 
maščob in beljakovin. To je rezul-
tat dobre organiziranosti na 
področju izobraževanja in 
obveščanja pridelovalcev. Velik 
problem pa še vedno predstavlja 

visoko število somatskh celic v 
mleku. Posebno pereč je ta prob-
lem od lanskega 1. aprila, ko je 
začel veljati nov republiški pravil-
nik, ki je zaostril pogoje, mnogi 
proizvajalci pa zaradi tega ne do-
segajo polnega plačila za oddano 
mleko. Mlekarski zadrugi je sku-
paj s svetovalno službo in veteri-
narji cilj, da na strokovnih preda-
vanjih proizvajalce poučijo o 
zmanjšanju tega problema. Na-
jvečji poudarek sedanjih zimskih 
predavanj je tako prav na odkri-
vanju bolezni vimena, mastitisa in 
pravilni molži, vse to namreč vpli-
va na število somatskih celic v 
mleku. 

Odnosi med Mlekarno in Mle-
karsko zadrugo so po dogodkih 
pred enim letom sedaj dobri. Ure-
dili so se predvsem po 1. maju, ko 
je Mlekarna dobila novo vodstvo. 

Mlekarna je pridobila tudi že prvo 
soglasje za lastninjenje, končan je 
notranji odkup. Pomembno je 
tudi to, da so kazalci gospodarjen-
ja boljši. Notranji odkup podjetja 
je bil končan proti koncu lanskega 
leta, v njem pa so imeli enake po-
goje tako delavci, bivši zaposleni 
in zadružni upravičenci. Mlekars-
ka zadruga je izkoristila zakonsko 
možnost in vplačala za notranji 
odkup znesek, ki ji zagotavlja nad 
50-odstotno lastnino Mlekarne. V 
Zadrugi se zavedajo, da s tem 
prevzemajo tudi veliko odgovor-
nost o bodočem razvoju Mlekar-
ne. Upajo, da bo ta kmalu pridobi-
la tudi drugo soglasje, na skup-
nem sestanku pa so se že dogovo-
rili za izdelavo strategije razvoja 
Mlekarne do konca januarja. Po-
membno vprašanje za prihodnost 
je, v katero smer se bo Mlekarna 
razvijala, s kom bo sodelovala, 
kakšno bo njeno programsko po-
vezovanje in nastop na trgu. Iz 
Mlekarske zadruge še ta podatek: 
večina proizvajalcem mleka, ki so 
se lani odločili za direktni odkup 
mleka, je ob sklepanju pogodb za 
letošnje leto znova pristopila k 
Mlekarski zadrugi. Prav je, meni-
jo v Mlekarski zadrugi, da kmetje 
strnejo svoje vrste, saj bodo le 
združeni uspešno uveljavljali svo-
je solastništvo Mlekarne. 

JB 



o GRADNJI NEPROFITNIH STANOVANJ 

V prostorih mestne občine Ptuj je bil v torek pogovor o nadal jnj i 
gradnj i neprofitnih stanovanj v mestni občini Ptuj, ki go je pripra- ^ 

vi lo Podjetje za stanovanjske storitve Ptuj. Lani je bi lo v mestni občin i 
zgrajenih 8 neprofitnih stanovanj, potrebe pa šo znatno večje, saj 
imajo trenutno okrog tristo prošenj za najemna stanovanja. Osem 
srečnih družin bo ključe novih stanovanj dob i lo danes. Pogovoru je 
sledil og led novozgrajenih stanovanj v revitaliziranem poslovno-sta-
novanjskem objektu v Cankar jevi 5 v Ptuju. 

LANI V PTUJU 246 ZAKONSKIH ZVEZ 

V poročno mat ično knj igo pri mat ičnem uradu Ptuj so v prejšnjem 
letu vpisali 2 4 6 sklenjenih zakonskih zvez, od tega 2 3 5 v Ptuju in 

] 1 v Zavrču. Slovenski državljani so sklenili 1 78 porok, 43 Ptujčanov 
in Ptujčank se je v prejšnjem letu poroči lo s tujci v tuj ini, najpogosteje 
z Nemci in Avstrijci, dva ptujska para sta se poroči la v tuj ini, 1 6 po-
rok pa je bi lo med našimi in tuj imi državljani iz republik bivše Jugo-
slavije in državlja'nkami iz Rusije, Bolgari je in Ukraj ine, dva zakona 
so v Ptuju sklenili tuji državljani. Vpisanih razvez je bi lo v preteklem 
letu 64 . Za zlate poroke v Upravni enoti Ptuj ne vodi jo evidence, ker 
jih po novem ne oprav l ja jo več samo v Ptuju. 

V POSLANSKO PISARNO OB PONEDELJKIH 
že nekaj časa v Mestni hiši v Ptuju v prvem nadstropju znova dela 
poslanska pisarna. Občan i jo lahko obiščejo vsak ponedel jek med 

9. in 1 1. uro, ko se bodo lahko srečali za zdaj le s poslancem dr. M i -
roslavom Lucijem. Doslej so v njej že opravil i nekaj pogovorov. Vsaj 
enkrat mesečno naj bi poslanska pisarna delala tudi zunaj Ptuja ozi-
roma mestne občine. 

26. SEJA MESTNEGA SVETA 6. FEBRUARJA 

Na petkovi seji predsedstva mestnega sveta Ptuj so sklenili, da bo 
26 . seja sveta 6. februarja. Osrednja točka dnevnega reda bo 

: razprava o osnutku proračuna mestne občine Ptuj v letu 1997. V 
; drugih točkah dnevnega reda bodo ptujski mestni svetniki in svetnice ^ 

razpravljali o ustanovitvenih aktih nekaterih ptujskih osnovnih in dru- j 
gih šol, o aktu o sistematizaciji v ptujskem Pokrajinskem muzeju, ;; 
imenoval i pa naj bi tudi direktorja te ptujsko-ormoške kulturne usta-

: nove. 
i zz=": izi izi i i i j iLiini i i^ I 

PRIZNANJA TURISTIČNIM DELAVCEM 

Mariborska turistična zvezo bo tudi za leto 1 9 9 6 podel i la priznan- I 

ja za prispevek k razvoju turizma. Podelitev bodo združili s l | 
pričetkom prireditev 37 . ptujskega kurentovanja s karnevalom, ki se | 

: bodo pričele 3 . februor ja. Tega dne bo v Mestni hiši v Ptuju tudi slo- i | 
• vesna podelitev priznanj prizadevnim turističnim delavcem in organi - I 
. zaci jam ter podjet jem na območ ju , kjer deluje Mar iborska turistična | 

zveza. Med dobitniki so tudi turistični delavci oziroma gosti lne z 
območ ja bivše občine Ptuj: Valentin Zamuda bo prejel srebrno priz-

^ nanje, prav tako hotel Roškar iz Hajd9Š, gostišče Botra Marte Cigula • 
iz Gorišnice in gostilna Čelan Anice Čelan iz Slovenje vasi bronasto, 
pisna priznanja pa bosta prejela gostilna Palaska Ingrid Ivanuša iz 

^ Markovcev in prodajni center Krona Cirkulane. • 

PRIČELI SO SE MATURANTSKI PLESI 

25. januarja je bil v restavraciji Pan v Kidričevem maturantski ples 
di jakov 4. a in 4. b razreda ptujske gimnazi je razrednikov Melani 

Centrih in O tona Mlakar ja . 1. februar ja bodo imeli zaključni ples 
maturant je 4. c, d. in e razreda ptujske gimnazi je razrednikov Igorja 
Seruge, Aleksandre Pal in Tatjane Solina. Skupaj letos končujeje 

! šolanje v ptujski gimnazij i čez 1 5 0 di jakov. 

PRIZADEVNI KRVODAJALCI 

Po podatkih O b m o č n e organizaci je Rdečega križa Ptuj je bi lo v 
prejšnjem letu na Ptujskem 3 6 3 4 odvzemov krvi. 

V SOBOTO NA PTUJSKI TELEVIZIJI 
i M a sporedu je glasbena oddaja s skupino Kelly Family. 

Pripravila: MG i 

© O I ^ S f S E . . . 
DA bodo drugi ptujski most 

zgradili iz sredstev sklada sta-
v^^zemljišč. Za bivanje pod 
njim odškodnine Skladu men-
da ne bo treba plačati, s 150 
milijoni bi lahko torej poskrbe-
li še za nekaj brezdomcev, ki 
občasno iščejo zatočišče kar 
pod mostom. 
... DA naj bi most za pešce 
zgradili do občinskega prazni-
ka. Letos seveda. Mestni svet 

^^tfl^jr-g-^ftfeo. od^iiivijo o^ 
prazniku povzročil graditelju 
nekaj sivih las: kako zgraditi 
most do 5. avgusta, saj bi imeli 
PO prejB^m prazniku občine 

gradnje podaljšan vse 
do 8. avgusta. 
... DA so ob lanskem osebnem 

prazniku mestnega župana iz-
dali nekaj novih poštnih 
znamk, dve tudi z likom ku-
renta. Ob letošnjem prazniku, 
ko je župan tudi poslanec, bi 
se spodobilo državi izdati kak 
novi bankovec, recimo s podo-
bo Ptuja s tremi mostovi. 
... DA naletite v knjižnici na 
precejšnje težave, če si želite 
sposoditi notni material Pa 
ne, da ga nimajo, kje pa. Man-
jka jim samo ključ. Pa ne vio-
linski, oni od omare. 
... DA na poziv za pomoč la-
bodom nihče ni prinesel niti 

kilograma koruze. Statistika 
ugotavlja, da je tako zaradi 
enostavnega razloga: mnogo 
parov koruzo potrebuje za 
življenje na njej. 
... DA enemu od županov ne 
bo težko izbrati maske. Glede 
na dejstvo, da mu hoče del 
občine uiti, bo primerna vsaka 
maska z dolgim nosom. 
... DA glede na letošnjo 
pustnokoledarsko zmedo izda-
jatelji koledarjev vse občane 
obveščajo, da imajo še natan-
ko 11 dni do-pusta. 
... DA je ptujsko gledališče 
spet spremenilo ime. Za 
osvežitev spomina: najprej je 
bilo Gledališče Zato., nato 
Gledališče Ptuj, sedaj je Orfe-
jevo gledališče. Bo naslednja 
faza Gledališče - ZAKAJ? 

Ples v mmskah 
Rotary klub Ptuj, ki je bil us-

tanovljen oktobra leta 1995 in 
združuje 27 aktivnih članov z 
območja Spodnjega Podravja s 
Prlekijo, se je sredi prejšnjega 
leta odločil, da bo svojo os-
rednjo letno tradicionalno 
dobrodelno prireditev povezal 
s ptujskim kurentovanjem in 
karnevalom. Tako bo letos 7. 
februarja v romanskem palaci-
ju ptujskega gradu organiziral 
prvi mednarodni rotarijanski 
dobrodelni ples v maskah v 
okviru že uveljavljenega sklo-
pa prireditev Noči v mestu 
stoterih obrazov. 

S tem so, kot je povedal 
predsednik Rotary kluba Ptuj v 
letu 1996/97 Branko Vodušek, 
našli idealno obliko vključitve 
svojih aktivnosti v program 
ptujskih pustnih prireditev, saj 
bodo lahko kolegom rotarijan-
cem od drugod na najizvirnejši 
način približali ptujski pustni 
vrvež in etnografske izvirnosti 
tega območja, vključno s kuren-
tom, ki je osrednji element ce-
lostne podobe Rotary kluba 
Ptuj. Udeleženci prvega medna-
rodnega rotarijanskega dobro-
delnega plesa v Ptuju bodo v 
našem mestu tri dni. V petek bo 
ples, v soboto in nedeljo pa 
bodo imeli priložnost pobliže 
spoznati vse ptujsko pustno do-
gajanje in druge njegove zani-
mivosti. Na plesu pričakujejo 
okrog sto udeležencev, pripra-
vili pa bodo tudi licitacijo 
izjemne arhivske vinske polnit-
ve in med njo tudi objavili, za 
kaj bodo porabili zbrana sred-

stva. Kot poudarja predsednik 
Branko Vodušek so v rotari-
janskem svetu vse prireditve 
praviloma povezane s pridobi-
vanjem sredstev za dobrodelne 
namene. Tudi izkupiček s pus-
tovanja bodo v celoti namenili 
za humanitarna dejanja. 

"Že s prvo tovrstno prireditvi-
jo, za katero smo se že odločili, 
da bo postala tradicionalna, 
bomo v bistvu dosegli dvojni 
namen: podporo socialnim 
programom v okolju, kjer delu-
jemo, in predstavitev Ptuja kot 
zgodovinskega mesta in mesta z 
izvirnim programom pustnih 
prireditev. Ker vemo, da se in-
formacije v rotarijanski družini 
hitro širijo po vsem svetu, kjer 
deluje že okrog 30 tisoč klubov 
z več kot milijon člani, tudi naš 
prispevek k prepoznavnosti 
Ptuja ne bo skromen. Predvsem 
pa si želimo, da bi osrednja let-
na prireditev Rotary kluba Ptuj 
omogočila navezovanje stikov z 
rotarijanci iz cele Evrope in z 
domačini," je med drugim pove-
dal Branko Vodušek. 

Ptujski rotarijanski klub je 
lani s pomočjo donatorjev po-
magal napeljati elektriko v Oz-
vatičevo hišo v ormoški občini, 
decembra pa je tudi z njegovo 
pomočjo odšla na študijsko iz-
popolnjevanje skupina študen-
tov medicine ljubljanske uni-
verze. Izdatno pa bodo ptujski 
rotarijanci podprli tudi obnovo 
Orfejevega spomenika v Ptuju, 
ko se bodo odgovorni odločili 
oziroma izbrali program sanacije. 
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Kdo so kandidati za 
direidorja muzega? 

Komisija za mandatna 
vprašanja, volitve in imeno-
vanja mestne občine Ptuj je 
prejšnji teden skupaj s komisi-
jo občine Ormož odprla prijave 
kandidatov za direktorja Po-
krajinskega muzeja Ptuj. Za di-
rektorja te ptujske kulturne us-
tanove, ki je že dlje časa v fi-
nančnih težavah in jo trenutno 
kot vršilec direktorja vodi dip-
lomirani ekonomist Ivan Vido-
vič, so se prijavili štirje kandi-
dati: Viktorija Bezjak, Boris 
Miočinovič, Martin Šteiner in 
Ivan Žižek. 

Viktorija Bezjak je diplomirala 
iz zgodovine na Pedagoški fakul-
teti v Mariboru in iz organizacije 
dela v Kranju, trenutno pa je za-
poslena kot učiteljica, dela pa 
tudi kot podjetnica. Boris 

Miočinovič je diplomiral iz pra-
va na Pravni fakulteti v Zagrebu 
in je deset let kot direktor in 
vršilec dolžnosti direktorja vodil 
Pokrajinski muzej Ptuj. Odkar 
je muzej v sanaciji, je delal kot 
strokovni sodelavec za pripravo 
programov in projektov, z no-
vim letom pa je bil opredeljen 
kot tehnološki presežek Martin 
Šteiner je diplomirani zgodovi-
nar in etnolog, ki je končal študij 
na Filozofski fakulteti v Ljublja-
ni. V Pokrajinskem muzeju je 
bil zaposlen kot vodja oddelka za 
publicistično dejavnost, odkar je 
muzej v sanaciji, pa opravlja delo 
pomočnika direktorja. Ivan 
Žižek je diplomirani arheolog, 
ki je doštudiral na Filozofski fa-
kulteti v Ljubljani, zaposlen pa 
je v Pokrajinskem muzeju Ptuj 
kot vodja oddelka službe za do-
kumentacijo in kot kustos arhe-
olog, odgovoren za prevzemanje 
arheološkega gradiva, ki ga je na 
območju bivše občine Ptuj pri-
dobil Zavod za varstvo naravne 
in kulturne dediščine Maribor. 

Desetčlanska komisija obeh 
občin mora pridobiti mnenje 
muzejskega sveta in strokovnega 
sveta, nato pa bo po osebni 
predstavitvi kandidatov izbrala 
enega ter ga predložila svetom 
občin Ptuj in Ormož. Ptujski 
mestni svet naj bi o predlaganem 
kandidatu razpravljal na seji 6. 
februarja. Seveda obstaja tudi 
možno-st, da ne bi med prijavlje-
nimi izbrali nobenega kandida-
ta, če bi ugotovili, da noben ne 
izpolnjuje zahtevanih pogojev. 
Med bistvenimi pogoji za direk-
torja so program razvoja muzeja, 
znanstveno in strokovno delo 
kandidata in znanje tujega jezi-
ka. 

MZ 



POISKALI SMO NAJNENAVADNEJSE SNEŽENE MOZE 

Sneiaki - veselje majhnih^ 
dokaz soretnosti velil rih 

Kot gobe po dežju zrasejo snežaki vsako leto takrat, ko to omogoča sneg. Letos je bil najprimernejši kmalu po 
novem letu in zdi se, da jih je zraslo tokrat toliko kot že dolgo ne. Tako rekoč pri vsaki hiši, iz katere se razlega 
otroški smeh, so ga postavili, snežaki pozdravljajo otroke pred vrtci, voznike ob cestah in ptice na samotnejših 
dvoriščih. Kaže, da smo nekoliko prispevali k množičnosti sneženih ljudi tudi z lanskoletnim povabilom na naši ra-
dijski postaji, saj ste nam nekateri še letos sporočali, kje imate mrzle prijatelje. Obiskali smo nekatere izmed 
njih. Največji se s 15 metri višine skorajda dotika neba, tako da so siceršnji 5-metrski velikani proti njim pravi 
malčki. Nekateri so okrašeni z vsemi mogočimi predmeti iz gospodinjstva, drugi imajo metle, pokrivala in gumbe 
iz čisto naravnih materialov. Zanimivo je, da so vsi moški, prave ženske s predpasnikom ali ruto nismo našli no-
bene. Tudi v snežni družini z dvema otrokoma na Štukih ob grajenski cesti so sami fantje. Med zanimivejšimi je 
tudi možiček v Budini, ki so mu zraven zgradili še iglu. 

MURETINCI m 
Lično izdelan 
snežni velikan 

Da se tudi odrasli radi pozaba-
vajo s snegom, so dokazali v Mu-
retincih. Iz snega so oblikovali 
trinajstmetrskega snežaka in ga 
poimenovali muretinski kralj 
Matjaž. Izdelovalo ga je petnajst 
odraslih mož in zanj so porabili 
kar štiri popoldneve. Pri izdelavi 
trupa in glave so si morali posta-
viti zidarski oder, da so snežne 
kocke spravili do te višine. Pora-
bili so ves sneg v okolici." 
Prepričani so, da je njihov 
snežak najvišji na našem 
območju - ali pa celo v Sloveniji? 
Lično izdelan snežak stoji ob 
cesti in je doslej privabil mnogo 
mladih in starejših rado-
vednežev. Neki domačin se je 
pošalil, da je to prvi spomenik, 
ki ga imajo v njihovem kraju. 
Čeprav bo stal samo do 
močnejšega sonca, so na snežaka 
nadvse ponosni, saj so ga ročno 
izdelali. Vseeno pa so radovedni, 
ali je komu uspelo izdelati še 
višjega. 

Tekst in fotografija: 
Marija Slodnjak 

TURNISCE m 
Snezak kot 
grajski gospod 

Mladi fantje so si naredili pra-
vo zimsko veselje tudi v 
grajskem parku Turnišče, ko so 
delali snežaka. Snežni grajski 
gospod je meril v višino 4,5 met-
ra. 

Prijatelji Štefan, Viki, Dušan, 
Drago, Mitja in Uroš so se s sne-
gom ukvarjali kar celo nedeljo, v 
snežakom trebuhu pa so naredili 
čisto pravi iglu. Turniški snežak 
je letošnjo zimo dobil kar lesene 
roke in gumbe iz opeke, okrog 
njega pa je bilo vsak dan pravo 
zimsko rajanje. 

TM 

Eden i zmed vel ikanov je 
zrasel pod d r e v e s o m pri 
Mohorkovih ob Ormošk i 
cest i 45 na Ptuju. Visok 
je ma lo manj kot 4 met -
re. O č e Stanko, hčerka 
Polonca, njena te ta Emi-
ca , sosed Ignac Pernek 
in mal i Biserka in M a j a 
so g a postavljal i ves 
nedel jski popoldan. 
Sneg so ročno znosil i na 
kup in ga oblikovali , 
m a m a M a r j a n a pa j ih je 
grela z vroč im č a j e m . 

Foto MZ . 

V Kajuhovi 1 na Ptuju so 
ponovno obudil i k 
življenju Pepija, tokrat že 
tret je leto zapored. Letos 
je tudi nekol iko večji kot 
lani, saj mer i nekaj cen-
t imetrov man j kot 6 met -
rov, in tudi debelejš i je. 
Janez Žvegla, ki vsako 
leto napravi s n e ž a k a 
skupaj z drugimi stano-
valci b loka, je ocenil , da 
so ga zgradil i iz skoraj 
20 kubičnih metrov sne-
ga . Letos so pomaga l i 
še Daniel Koletnik, Ja-
nez Kurbus, Robert Žve-
gla, Jože Petek in Špe la 
Verbanec , ki so snežni 
gmot i dali snežakov vi-
dez , sneg pa je p o m a g a l 
grabit i na kup manjš i 
buldožer. Sicer pa je 
letošnji Pepi podedoval 
od lanskega nos, šal , 
met lo in g u m b e , veli-
kanski lonec pa je dobil 
na novo. Foto MZ . Snežni muret inski kralj M a t j a ž meri tr inajst metrov. 

Še spominsk i posnetek njegovih izdelovalcev; č e bo 
s n e g a dovolj, napoveduje jo še viš jega. 

Snežna družina na Štukih ob grajenski cest i bo 
pozdravl ja la m i m o vozeče avtomobi le vse do 
m o č n e j š e odjuge. Fotografi ja O M 

Snežni grajski gospod v turn iškem parku. 

Izde lava s n e ž a k a je bilo zahtevno, naporno in za -
bavno delo. Po n jem so se vsi ustrezno okrepčal i in 
poveseii l i . 



ROGLA / MIR, ZDRAVJE IN SPROSTITEV N A 1 5 0 0 M NADMORSKE VIŠINE 

Klimatsko zdravilišie in olimpijski ienter 
Rogla postaja vse pomembnejš i turist ično-rekreativni cen-
ter, je na t iskovni konferenci v tamkajšnjem hote lu Planja 
ugotovil tudi državni sekretar za turizem Peter Vesenjak. 
Kot so povedali predstavniki Uniorja Turizma Zreče je 
športno-turist ični center Rogla namreč z le tošnj im le tom 
bogatejši za tri p o m e m b n e novosti: Ministrstvo za zdravstvo 
je Roglo verif lc iralo kot k l imatsko zdravil išče za zdravljenje 
kroničnih bo lezni pljuč in dihal . Ol impijski komite Slove-
nije je proglasi l Rog lo za prvi uradni o l impijski center za 
pripravo vrhunskih športnikov državnih reprezentanc, 
Rogla pa je v novi sezoni posta la bogatejša tudi za vel iko 
umetno z a s n e ž e n o smuč i šče Jurgovo, ki j e veljalo več kot 3 
mi l i jone mark, ter za novi avtomatski s is tem kontrole 
smučarsk ih vozovnic, ki j e čaka lne vrste pred v lečnicami 
bistveno skrajšal . 

Nedvomno je za zreški Unior 
Turizem, ki je lastnik in up-
ravljalec turistično-rekreativne-
ga centra na Rogli, izredno po-
membna odločba Ministrstva za 
zdravstvo Republike Slovenije, s 
katero je to konec lanskega leta 
verificiralo Roglo kot naravno 
zdravilišče pri pljučnih bolez-
nih, kar je posebna strokovna 
komisija ugotovila na podlagi 
nekajletnih strokovnih ugotovi-
tev in meritev ter ob ogledu v 
začetku novembra 1996. Obe-
nem so Zdravilišču Rogla 
naložili, da ministrstvu za 
zdravstvo posreduje bioklimato-
loško raziskavo pri kroničnih 
pljučnih bolnikih. 

Primarij mag. Brane Mežnar, 
dr. med, specialist za pljučne bo-
lezni, je poudaril, da je klimats-
ko zdravilišče na Rogli zlasti pri-
merno za zdavljenje in rehabili-
tacijo bolnikov s kronično 
obstruktivno boleznijo (pljučnih 
bolnikov), predvsem v poznem 
pomladanskem, poletnem in 
zgodnjem jesenskem obdobju, 

torej predvsem od maja do ok-
tobra. 

"Ob vseh danostih je pomembno 
poudariti ugodno in nizko obremen-
jenost okolja z alergeni, kajti pršic 
in pelodov listavcev na nadmorski 
višini 1500 m praktično ni. Celolet-
na dražilna klima je v kombinaciji 
s številnimi rekreativnimi možnost-
mi idealna za regenerativne progra-
me s ciljem krepitve zdravja, odp-
ravljanja psihopatskih in vegeta-
tivnih težav, posledic stresa in po-
klicnih obremenitev ter tudi kot me-
dicinsko programiran rekreativni 
oddih ciljnih skupin in posamezni-
kov." 

Širši pomen klimatskega zdra-
vilišča Rogla je izpostavil tudi 
primarij Marjan Močivnik, dr. 
med., specialist interne medici-
ne, nefrolog: "Zdravilni vpliv kli-
me na dihala je nedvomno že ute-
meljen in priznan. Je pa že danes 
čas, da nakažemo na druge 
ugodnosti. Mislim na dva osnovna 
klimatska elementa na Rogli, ki 
vplivata na fiziološka dogajanja pri 
človeku, to sta hladno okolje in ve-

ter. Oboje z zmernim zmajnšanjem 
temperature kože vpliva na prilago-
ditvene fiziološke odzive. Dokazan 
je tudi vpliv na imunski sistem or-
ganizma, saj ta postaja odpornejši, 
možnost za infekte pa se manjša. 
Radi se pohvalimo, da smo na ne-
katerih področjih medicine v kora-
ku z razvitim svetom. Vendar pa 
precej zaostajamo na tistih segmen-
tih medicine v najširšem pomenu, ki 
omogoča varovanje zdravja. 
Takšna je sodobna zdraviliška me-
dicina, ki ne govori zgolj o indikaci-
jah za zdravljenje posameznih or-
ganov. Trendi kažejo docela dru-
gačno sliko, danes in v bodoče bo v 
ospredju zdravljenje človeka, 
osebnosti, pri kateri bolezen z vsemi 
svojimi simptomi še ne bo razvita. 
Naj dodam za primer izkušnjo s 
poročja nefrologije {vede interne 

medicine, ki se posebej ukvarja z 
boleznimi ledvic). Že nekaj časa je 
znano, da pri ljudeh, ki so jim 
ledvice docela opešale in zato 
potrebujejo zapletene tehnike 
zdravljenja, z umetnim znižanjem 
telesne temperature dosegamo sta-
bilnejše stanje srčnožilnega sistema 
in preprečujemo vrsto resnih zaple-
tov. Takšno tehniko uporabljamo 
tudi v našem nefrološkem centru v 
Zrečah, z vsemi potrebnimi zdravil-
nimi aktivnostmi, ki nam jih ponu-
ja narava." 

Tudi zaradi vseh teh strokov-
nih ugotovitev je sekretar za tu-
rizem Peter Vesenjak dodal, da 
si v Ministrstvu za gospodarske 
dejavnosti prizadevajo, da bi ak-
tivno podprli prizadevanja ko-
lektiva Uniorja Turizma iz Zreč: 
"Treba je iskati nove, še neizko-

riščene možnosti in danosti, kot to 
počne Unior Turizem tukaj na 
Rogli. In ker tudi vsi drugi dejavni-
ki na tem območju delujejo v tej 
smeri in usklajeno, sem prepričan, 
da so uspehi zagotovljeni." 

Da gre za uspešno povezavo lo-
kalnih in državnih interesov, je 
potrdil tudi mag. Tone Jagodic, 
generalni sekretar Olimpijskega 
komiteja Slovenije, ki je javnost 
seznanil z ugotovitvijo Olim-
pijskega komiteja, da Športno 
turistični center Rogla izpolnju-
je vse pogoje za optimalne 
višinske priprave športnikov v 
Sloveniji. Primernost Rogle za 
priprave športnikov je potrdil 
tudi direktor slovenskih nor-
dijskih smučarskih disciplin 
Ljubo Jasnič, ki je ob tem 
spomnil, da se je naš mladi ska-

kalni as Primož Peterka pred 
svojimi novoletnimi uspehi 
pridno pripravljal prav na Rogli. 

Na vse to je upravičeno pono-
sen župan zreške občine Jože 
Košir, ki je ponosno poudaril, 
da je razvoj turizma edina priori-
teta splošnega razvoja občine 
Zreče. Uspešno poslovanje Uni-
orja Turizma je podrobneje 
predstavil direktor Maks 
Brečko in ob tem zagotovil, da 
bodo letos še boljši. Umetna zas-
nežitev najnižje ležečega 
smučišča Jurgovo namreč pome-
ni tudi nove možnosti za katero 
od večjih smučarskih tekem, 
morda tudi v svetovnem pokalu. 
Resno razmišljajo in se dogovar-
jajo o kombinacijah s tekmo za 
pohorsko zlato lisico, predvsem 
pa imajo vse možnosti za katero 
od tekem v svetovnem pokalu za 
nordijske discipline. 

In še nekaj naj dodamo ob 
koncu. Ne le da smo iz hladne-
ga Ptuja z minus 3 stopinjami 

tisto petkovo dopoldne med 
vzpenjanjem na Roglo predrli 
megleni obroč in na vrhu 
doživeli prijetno in jasno 
sončno zimo z 10 stopinjami 
plusa, pogled na dolino pod 
nami je bil nepozaben: kot 
pogled na morje, iz katerega so 
vrhovi nekaterih hribov štrleli 
kot samotni otočki. Še bolj smo 
bili presenečeni, ko smo na 
Rogli nad hotelom Planja ob 
postaji prve vlečnice po 
ozvočenju zaslišali radio Ptuj. 
Kontrolor je z nasmehom po-
vedal, da ga na Rogli dobro 
slišijo in da ga tudi radi pos-
lušajo. Sicer pa - saj je med nji-
hovimi gosti tudi precej 
Ptujčanov in okoličanov. Ne-
katera ptujska podjetja imajo 
pod hotelom kar svoje brunari-
ce, precej gostov z našega kon-
ca pa je tudi v drugih hotelskih 
in obhotelskih zmogljivostih. 

M . Ozmec 

N o v o s t n a s m u č i š č i h : s i s t e m k o n t r o l e s m u č a r s -
kih v o z o v n i c , u v o ž e n iz Avstr i je 

P o m e m b n e n o v o s t i R o g l e so preds tav i l i : govor i 
L jubo J a s n i č , s e d i j o p a (od leve) dr . M a r j a n 
M o č i v n i k , dr . M a t j a ž Lovšin, dr. B r a n e M e ž n a r , 
d r ž a v n i s e k r e t a r Pe te r V e s e n j a k , d i rek to r U n i o r j a 
T u r i z m a M a k s B r e č k o , s e k r e t a r O K T o n e J a g o d i c 
In z r e š k i ž u p a n J o ž e Košir . 

Tud i s m u č a r s k e s e d e ž n i c e in v l e č n i c e so p o s o -
dobi l i , s a j so v le tošn j i s e z o n i vgrad i l i 1 6 0 nov ih 
v l e č n i h b o b n o v . Foto: M . O z m e c 

Nagradno turistUno vprašanje 
Ruj in okolica živita v pričakovanju 37. ptujskega 
kurentovanja s karnevalom ter fašenkov v okolici: 
šestega v Markovcih, ki bo na pustno nedeljo 
(začetek prireditve bo ob desetih), petega v Cirko-
vcah, ki bo na puštnî jtibrek pod pokroviteljstvom 
občine Kidričevo (začrtekV nastopom etnografskih 
skupin ob 14. uri pTečf samopostrežbo Mercatorja 
SVS v Kidričevem), četrtega v Cirkulanah, ki bo na 
pustno soboto ob 14. uri, v Dornavi bodo fašenko-
vali 10. februarja, ko bo 14. uri.pred|fiiasilskim do-
mom v Mezgovcih drugi fašenl|;^o dornavsko, dru-
gi fašenk v občini Videm se bo l^os dogajal v Lan-
covi vasi na pustni ponedeljek, J^er bodo ob bifeju 
Emeršič postavili tudi velik šotor. Fašenk bo 
spremljal prikaz pustne kulinarike z območja občine 
Videm, pripravljajo pa tudi razstavo spominkov, 
priznanj, slovenskih korantov (rogatih in pernatih), 
predstavitev nove razglednice, prospekta in nalepk 
lancovskih korantov in razstavo ob 5. obletnici usta-
novitvi sekcije FD Lancova vas Koranti iz Lancove 
vasi. 
Program devetih norih pustnih dni v Ruju in okolici 
je resnično bogat. Vsak bo izbral tisto, kar mu na-
jbolj ugaja. V karnevalski utrip pa se letos bolj kot 
kdajkoli doslej vključujejo trgovci, ki so že poskrbeli 
za lep pustni videz in tudi za bogato zalogo pustnih 
oblačil. V pustnih dneh naj bi se vsak Rujčan vsaj 
enkrat odel v pustno oblačilo, povabil pa naj bi v 
goste tudi svoje prijatelje in znance. To bo lahko 
storil s kartico, ki jo bo prejelo vsako gospodinjstvo. 
Besedilo je že tako vabljivo, da se mu povabljenci 

S -----

zagfiflfTo ne bodo mogli upreti. 
Na prvo letošnje nagradno turistično vprašanje smo 
dobili skoraj dvesto pravilnih odgovorov. Letošnje 
kurentovanje je 37. po vrsti. Zato smo se odločili, da 
bomo vztrajnost in prizadevnost naših reševalcev še 
dodatno nagradili. Poleg "glavne" nagrade (knjige o 
Podravju in karnevalske propustnice) smo izžbrali 
še dva, ki prejmeta karnevalsko propustnico. Knjigo 
o Podravju iz zbirke Slovenija total in karnevalsko 
propustnico prejme Robert Jurgec iz Gradišč 20, 
Cirkulane, karnevalski propustnici pa še Jasna 
Širovnik, Breg 15, Majšperk, in Jarmila Wels s Ki-
carja 23/A, Ruj. Čestitamo! 
Za Ruj in okolico je značilno že tradicionalno po-
manjkanje turističnih postelj. Zgodbe in zapleti z 
gradnjo novega ptujskega hotela so stare že več 
desetletij in nič ne kaže, da ga bomo dobili kmalu. 
Vprašujemo, koliko hotelov ima Ruj z okolico. Nag-
rada za pravilen odgovor je novi ptujski turistični 
vodnik in turistični spominek. Odgovore pričakuje-
mo v uredništvu Tednika, Raičeva ulica 6, do 7. 
februarja. 

NAGRADNO TURISTIČNO VPRAŠANJE 

Koliko hotelov ima Ruj z okolico? 

Naslov: 



PORTOROŽ / 6. SLOVENSKI FILMSKI M A R A T O N 

Zmagali Vrtoglavi plii, Ouhider in Ekspres^ ekspres 
Fi lmski maraton, osrednja s lovenska flimska prireditev 
leta, je bil v Portorožu že šest ič . Prvič je pregled slo-
venske f i lmske in umetn i ške video produkcije , posnete v 
m i n u l e m letu, organiziral Fi lmski sklad Republ ike Slove-
nije, ki že napoveduje, da naj bi se prireditev razvila v 
pravi festival, na katerem bodo lahko tekmoval i le najkva-
l i tetnejši s lovenski f i lmi . Tvegana poteza, ki bo morda 
napravila to prireditev manj zanimivo, kot je bila doslej, 
saj je le tne f i lmske produkcije običajno malo , maraton pa 
ed ina prireditev, na kateri si je m o ž n o ogledat i vse. 

Letos je bilo zanimanja za 
nove slovenske filme v Porto-
rožu še posebej veliko. Zmago-
valci so bili trije - Vrtoglavi 
ptič Saša Podgorška, ki je pre-
jel nagrado za najboljši film 
leta 1996 iz rok strokovne žiri-
je, Outsider Andreja Košaka, ki 
ga je izbralo za najboljšega 
občinstvo, in Ekspres, ekspres 
v režiji Igorja Sterka, ki ga je za 
najboljšega izbrala komisija 
filmskih kritikov. 

Obiskovalci so štiri popoldne-
ve in večere polnili kinodvorano 
portoroškega Avditorija, še prav 
posebej pa v terminih celovečer-
cev. Na ogled je bilo kar šest ce-
lovečernih filmov, od katerih je 
bil doslej samo eden, Novljano-
va Camčatka, na ogled na 
programu Televizije Slovenija, 
preostalih pet pa smo v Porto-
rožu videli (in ocenjevali) prvič. 
Tolikšno število celovečernih 
filmov pomeni za Slovenijo tako 
rekoč razcvet domačega filma, 
saj je bilo že nekaj let na ogled 
manj celovečernih filmov, zgo-
dilo se je, da celo samo eden. 
Dolgometražnih filmov bi lahko 
bilo celo osem, vendar dveh, 
Fištravčevega Stebra in Pervan-

jevega Nebo gori modro, organi-
zator ni sprejel na festival, saj sta 
bila posneta na elektronskem 
mediju. To je izzvalo protest 
avtorjev in Televizije Slovenije 
kot koproducentke, saj je 
prejšnja leta maraton namreč 
take filme sprejemal. Ekipa 
Stebra pa je direktorju Sklada 
Tonetu Frelihu podarila težko 
skalo, ki je simbolizirala usodo 

slovenskega filma. 
Strokovna žirija ni bila tako 

črnogleda, nasprotno, pod 
vodstvom režiserja Filipa Ro-
barja Dorina (člani pa so bili še 
scenografka Seta Mušič, igralec 
Polde Bibič, režiser Tugo Stiglic 
in urednik Zdravko Duša) je 
ocenila slovenske filme kot ka-
kovostne, nagradila pa je več fil-
mov. Najpomembnejšo nagrado, 
nagrado za najboljši film leta 
1996, je podelila avtorski ekipi 
35-minutnega plesnega filma 
Vrtoglavi ptič, ki ga je režiral 
Sašo Podgoršek v sodelovanju s 
koreografom in plesalcem Izto-
kom Kovačem, snemalcem 
Svenom Pepeonikom, kostumo-
grafinjo Isabelle Lhoas, montažo 
Toma Zajca in zvokom Hanne 
Preuss. Film je nastal v kopro-
dukciji En-knap in TV Sloveni-
ja, prikazuje pa odnos do rudars-
kih Trbovelj in aktualnega sveta 
nasploh. 

Drugo najpomembnejšo nag-
rado, nagrado za režijo, je žirija 
podelila Igorju Sterku za režijo 
celovečernega filma Ekspres, 
ekspres, posnetega v produkciji 
A.A.C. Production in kopro-
dukciji TV Slovenije. Film je 

prejel še nagrado za zvok, ki ga je 
oblikovala Hanna Preuss, ven-
dar si jo je delil še s filmoma 
Outsider in Vrtoglavi ptič, kate-
rima je zvok prav tako oblikova-
la Hanna Preuss. Ekspres, eks-
pres je prejel še nagrado za 
scenografijo, ki jo je zasnoval 
scenarist Matjaž Pavlovec. Film 
prikazuje potovanje glavnega ju-
naka, Gregorja Bakoviča (Stopo-
va nagrada za igralca leta), z vla-
kom, na katerem spozna dekle, 
vendar ona izstopi in odide po 
svoje. 

Nagrado za najboljši scenarij 
so prejeli avtorji scenarija za 
film Hercog, to so Jože Dol-
mark, Stojan Pelko, Miha 
Hočevar in Mitja Milavec. Celo-
večerec Hercog režiserja Mitje 
Milavca, ki je bil posnet v pro-
dukciji Nora Production Group, 
je romantična družinska melo-
drama o izgubljeni in znova 
najdeni ljubezni. Film Hercog je 
prejel še nagrado za fotografijo; 
prejel jo je direktor fotografije 
Valentin Perko, nagrado za 
montažo; prejela sta jo Olga 
Toni in Miha Hočevar, in nagra-
do za najboljšo glasbo, ki jo je 
prejel Vojko Sfiligoj. 

Največ vznemirjenja je na ma-
ratonu vzbudil film Felix 
režiserja Boža Šprajca. To je prvi 
film, ki je bil posnet z denarjem 
Sklada za filmsko kulturo, ko je 
bil le-ta pred dvema letoma usta-
novljen. Režiser Božo Šprajc, ki 
je hkrati deloval tudi kot produ-
cent, je posnel film v kopro-
dukciji skopskega Vardar filma, 
zagrebškega Jadran filma in 
francoske Compagnie des films. 
Zal se je s financami zapletlo, 
kar bi lahko preraslo celo v 
mednarodni škandal, filma pa 
zaradi neurejenih finančnih ob-
veznosti z avtorji ni dovoljeno 
komercialno predvajati. Tako je 
bila v Portorožu ena od zelo 
redkih priložnosti za ogled fil-
ma, ki pripoveduje o civilistih, 
ki so se 26. junija 1991, prvega 
dne vojne na ozemlju bivše Ju-
goslavije, znašli v Sloveniji, ujeti 
na kraški cesti med dvema 
vojskama. Osrednja oseba zgod-
be je enajstletni deček Felix, ki z 

učiteljico in sošolci prav tako 
doživlja nenaden pričetek vojne. 
Film je prejel nagrado za kostu-
mografijo, ki jo je domislila kos-
tumografka Irena Felicijan. 

Strokovna žirija je podelila še 
nagrado za najboljši video, ki si 
jo delita Ema Kugler za video 
Tajga in Jasna Hribernik za vi-
deo Ballabende. Posebno priz-
nanje pa je za navdahnjeno eks-
perimentalno delo, kot je zapisa-
la žirija, prejel še študent režije 
Martin Srebotnjak za film Pe-
pelca v produkciji Akademije za 
gledališče, film in televizijo. 

Revija Stop je za najboljšo 
igralko leta izbrala Natašo Bar-
baro Gračner, ki je igrala Agato 
v filmu Triptih Agate Schwarz-
kobler režiserja Matjaža Klopči-

MESEC DNI V 
SKALAH ZA 
FILM STEBER 

Filma Steber Mariborčana 
Matjaže Fistravca v porto-
rošl<em avditoriju sicer niso 
zavrteli, pač pa je doživel pre-
miere nekaj dni kasneje v 
Cankarjevem domu v Ljublja-
ni. Igralca Borut Veseiko in 
Mirjam Korbar "ponavljata" v 
filmu vzpon znamenitih 

ča. Televizijski film je posnet po 
istoimenskem romanu Rudija 
Šeliga iz leta 1968. Naslov naj-
boljšega igralca so stopovci po-
delili Gregorju Bakoviču za gla-
vno vlogo v filmu Ekspres, eks-
pres. 

Večina v Portorožu predvaja-
nih filmov, med celovečerci smo 
videli le Camčatko režiserja Mit-
ja Novljana, čaka sedaj na tele-
vizijsko predvajanje ali na nas-
top v kinodvoranah. Takrat bo-
do lahko tudi najširše množice 
slovenskih gledalcev uživale, se 
jezile, trepetale, sočustvovale in 
ocenjevale slovenske filme. 

Milena Zupanli 

PLODNO LETO 
SLOVENSKEGA 
FILMA 

v štirih dneh so si gledalci 6. 
slovenskega filmskega mara-
tona lahko ogledali 29 filmov, 
med njimi 6 celovečernih. Le 
trije celovečerni filmi so bili 
posneti v pogojih za sneman-
je celovečercev in jih je finan-
ciral Filmski sklad, tri pa je 
posnela Televizija Slovenija v 
televizijskih pogojih. Poleg 
celovečercev so si gledalci 
lahko ogledali še 2 dokumen-
tarna sred njem etražna filma, 
7 kratkih filmov, 3 risane in 2 
mladinska filma ter 9 video art 
projektov. Značilnost 
letošnjega festivala je, da so 
prevladovali mladi avtorji, ki 
so poželi tudi veliko nagrad 
treh žirij. 

NAGRADA 
MASKERKI 
BERTI MEGLIC 

Društvo slovenskih filmskih 
ustvarjalcev je podelilo nagra-
do Metoda Badjure za 
življenjsko delo maskerki Ber-
ti Meglič. Avtorica se je zapi-
sala filmu že leta 1948 z de-

lom v filmu Na svoji zemlji, 
nato pa se do danes dokazo-
vala v domačih in medna-
rodnih filmskih produkcijah in 
prejela za svoje delo tudi veli-
ko nagrad. V portoroškem av-
ditoriju je bila v času trajanja 
maratona postavljena razsta-
va o delu Berte Meglič, na ka-
teri so razstavili tudi nekaj 
prepričljivih avtoričinih mas-
kerskih dosežkov na lutkah, ki 
so v kritičnih trenutkih (težka 
ranjenost, smrt, nedonošen-
čki) "nadomestile" igralce v fil-
mih. 

Prizor iz V r t o g l a v e g a pt iča rež iser ja S a š a 
P o d g o r š k a . 

G lavna j u n a k i n j a Me l i t ta 
iz Č a m č a t k e rež iser ja 
Mi t ja Nov l jana . 

fDredvojnih alpinistov Joža 
Čopa in Pavle Jesih po sever-
ni triglavski steni. Igralca sta 
pri izredno zahtevnih plezal-
nih podvigih nadomeščala al-
pinista Pavel Kozjek in Marija 
Štrempfelj. Snemanje je pote-
kalo v zelo težavnih razmerah, 
saj je ekipa večino snemalnih 
dni preživela v alpinističnih 
navezah, kot vidimo na foto-
grafiji, na kateri sta režiser 
Matjaž Fistravec in direktor fo-
tografije Tine Perko. Doku-
mentarec o snemanju filma 
Steber je Televizija Slovenija, 
ki je koproducentka filma, že 
predvajala, film pa bo predvi-
doma na ogled na malih ekra-
nih v februarju. 

PTUJ / O B ROB RAZSTAVI DEL SLIKARJA ANDREJA BOZICA 

Bozti /e na pravi poti 
Ptujskega slikarja Andreja Božiča prav gotovo, vsaj tako 
menim, ni treba posebej predstavljati, ker je že vrsto let do-
dobra navzoč v kulturnem utripu našega mesta. Brez 
pridržkov lahko rečem, da so njegove decembrske razstave 
postale tradicija, ki se je globoko zasidrala v srcu vseh, ki 
smo bolj ali manj vneti častilci likovne dejavnosti. Andrej 
nas je s svojimi doslejšnjimi razstavami razvadi! v tolikšni 
meri, da naša sla po lepem ob koncu leta ne bi bila do kraja 
potešena, če bi nas le enkrat samkrat pustil na cedilu. 
Kot je nnoč po eni strani govoriti o sedaj že tradicionalnih 
Andrejevih razstavah, tako lahko nnirne duše zatrdimo, da senn 
po drugi strani postal oseba, ki se ob sklenitvi njegovih razstav 
že po izročilu oglasi s krajšim prispevkom. Tega bržčas ne bi 
počel, če ne bi tisti, ki so daleč pred menoj poklicani k razčlen-
jevanju Andrejevih likovnih prizadevanj, skorajda dosledno 
molčali. Njihov molk in moje trdno prepričanje, da gre pri 
Božičevih razstavah za pravcati mali praznik, mi vedno znova 
narekujeta, da v okorno roko vzamem pero in ga zasučem po 
svojih najboljših močeh. 

Na predzadnji razstavi, ki je bila prav tako v Miheličevi galeriji,; 
je Božič prvič postavil na ogled same "velike" akvarele in temu 

je ostal zvest tudi tokrat. Videti je, kot da bi veliki format (70 x 90 
cm) ta čas "zasvojil" našega odličnega akvarelista. Ob tem naj 
dodam svoje skromno mnenje, da je velike površine prejkone 
težje "zapolniti" s takšnimi ali drugačnim motivom in zlasti z iz-
redno zahtevnimi akvarelnimi barvami, skratka sam bi na veli-
kem formatu dosti prej opazil, če gre za kompozicijsko ali 
barvno neskladje. 
Na zadnji razstavi (odprta je bila 20. decembra 1996, končana 
pa 5. januarja) sta se prepletala dva motiva: hiše in gozd. Na 
kako visoki ravni so bila razstavljena dela, naj poskušam opisati 
z naslednjimi vrsticami: Ko sem stal pred eno izmed slik z mo-
tivom gozda, sem se spomnil anekdote, ki je, če me spomin ne 
vara, povezana z enim največjih slikarjev vseh časov, Rem-
brandtom. Tega je nekdo povprašal, kako mu uspeva, da imajo 
njegovi akti tako naravno kožo, in mojster mu je na kratko 
razložil: "Tako dolgo mešam in nanašam barve, dokler me ne 
prime, da bi žensko na sliki uščipnil!" Razumljivo, da na Andre-
jevi sliki ni bilo ničesar, kar bi me vzpodbudilo k ščipanju, pač 
pa je iz njegove slike, tako bi lahko dejali, zadišalo po gozdu, 
da so se mi nosnice nehote razširile in za trenutek, dva me je 
"zaneslo" med bujno drevje, pri čemer je iz moje zavesti do kra-
ja izpuhtelo dejstvo, da se okrog mene tare množica nav-
dušenih udeležencev otvoritve. 

Prostodušno priznam, da sem eden izmed tistih, ki jih jezik pre-
več srbi, da bi znali takšno ali drugačno skrivnost dalj časa 

zadržati zase: Andrej od časa do časa slika tudi s pastelnimi 
ban/ami, v zadnjem obdobju pa celo z oljnimi! Če si bo odtrgal 
dovolj časa za slikanje v tej tehniki, se kaj lahko pripeti, da nas 
bo že čez leto ali dve presenetil z razstavljenimi platni. Ne dvo-
mim o tem, da nas bo z njimi prav tako navduševal kot nas s 
svojimi enkratnimi akvareli. 
Menim, da je napočil čas, ko se bo moral naš mojster sprijazniti 
s krajšimi koraki iz leta v leto, pri čemer imam v mislih le slikanje 
z vodenimi barvami, kot je to bilo doslej. Prav v tej tehniki je 
namreč dosegel tako visoko raven, da bo v prihodnje vsak 
majhen korak dejansko pomenil - velikega! 

Se še spominjate, kako sem približno pred letom dni samoza-
vestno prerokoval, da se bo Andrej že v bližnji prihodnosti 
prebil med mojstre, kakršni so Jaki, Repnik, Tisnikar...? Druga 
nagrada v preteklem letu na Ex temporu v Trbovljah nedvomno 
priča o tem, da nisem mlatil prazne slame, zlasti če upošteva-
mo dejstvo, da se je slednjega udeležilo kar petinštirideset li-
kovnikov, med njimi tudi nekaj takšnih, ki se ponašajo z aka-
demsko izobrazbo. Ptujčani smo lahko upravičeno ponosni na 
naša umetnika, saj je prvo nagrado na pravkar omenjenem 
shodu slikarjev prejel prof. Jože Foltin. 

Na koncu velja poudariti, da je Andrej Božič z minulo razstavo 
nesporno dosegel sam vrh svoje doslejšnje ustvarjalnosti. 

Rudi RIngbauer 
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Dominikanski 
samostan 

M r t v a š k a g lava - Vanl -
tas , domin ikansk i samos-
tan, križni hodnik, vzhodni 
t rakt , konzola V4, 1. čet r t i -
na 15. stol. Foto: P. Vernik 
Mr tvaško glavo lahko opre-
de l imo, ker se nahaja med 
o b e m a g r b o m a gospodov 
Ptujskih in ker so prav v 
dom in i kanskem samos ta -
nu imeli svojo grobn ico, 
kot s imbol Vani tasa, saj je 
prav mr tvaška g lava stalno 
znamen je umrl j ivost i , do-
kaz ničevost i zemel jsk ih 
reči, opozor i lo za spokoro, 
klic večnost i itd. Od 15. 
s to let ja naprej je mr tvaška 
g lava v atr ibut ivni rabi kot 
s imbol za Vani tas (cf. B. 
VNUK 1996, kat. št. 74, 
pr im. t am cit . l i teraturo). 

1443 • Urbar. 
1445 • Ulrik Weispriach samos-

tanu proda dvorec in dve kmetiji v 
"Weingartpichlu" 

1447 • Spor s podložniki, ki se 
branijo menihom dajati iste 
davščine, kot so jih prej dajah gos-
podom Ptujskim; dne 3. maja spor 
razsodi na Ptuju deželni knez in 
kralj Friderik IV., ko točno določi 
obveznosti in dajatve podložnikov 
obeh samostanov. Uršula, žena 
ptujskega meščana Lenarta, v svo-

jem testamentu voli več denarnih 
vsot duhovnim in karitativnim us-
tanovam ter cerkvam in bra-
tovščinam na Ptuju; manjšim bra-
tom podeli za nabavo masne oble-
ke osem funtov denarja, domini-
kancem deset funtov itd. 

1448 • Prior Eberhard Seys se 
obveže, da bodo dominikanci na 
prižnici vsako nedeljo molili za 
Celjane, posebej za grofa Friderika 
II. in njegovega očeta Hermana 
II.; v pismu, izdanem v Celju, po-
deljuje krški škof Janez štirideset 
dni odpustkov vsem dobrotnikom 
cerkve in samostana. Friderik, 
grof Celjski potrdi, da je sporočil 
njegov oče dominikancem letno 
dve marki pfenigov iz svojega po-
sestva v Rogatcu za to, da se njega 
in njegovih prednikov vsako 
nedeljo po pridigi ljudstvo spo-
minja, da moli zanje. 

1449 • Dne 13. oktobra grof 
Friderik Celjski ustanovi večno 
mašo zase in svoje prednike, to 
potrdi prior Eberhard Seus. 

1450 • Gospod Jurij Poppen-
dorfski dominikancem proda ne-
kaj vinske in žitne desetine pri 
Mariboru in okoli Sv. Vida ter 
prosene pri Maidburgu. Bistriški 
oskrbnik Baltazar Sefner jim po-
dari v last vinsko in žitno desetino, 
kupljeno od Jurija Poppendorfer-
ja. Dne 24. avgusta določi Friderik 
Celjski konventu na leto dvesto si-
rov, v zameno pa mora konvent 
vsak dan moliti "Salve Regina". 
Okrog tega leta nastane kopialna 
knjiga ptujskega dominikanskega 
samostana, ki vsebuje kratko zgo-
dovino o ustanovitvi samostana, 
prepise listin in urbar zemljiške 
posesti v Halozah. 

1451 • Urbar. Dne 13. decem-
bra izda Friderik v Gradcu drugo 
listino, s katero vnovič potrdi Ber-
nardov© ustanovo in sprejema oba 
samostana v svojo zaščito. 

1452 • Friderik Schainder spo-
roči dominikancem neko hišo v 
mestu in določeno vsoto denarja, v 
zameno pa so morali zanj na oltar-
ju sv. Nikolaja opravljati vsak dan 
sv. mašo in še obletnico povrh. V 

sredo po "Reminscere" ustanovi 
krojač in dominikanski bral Fric 
Pfruendtner (Pruntner) zase in 
svoje prednike na oltarju sv. Niko-
laja vsakdanjo večno mašo in po 
Vseh svetnikih mrtvaško mašo z 
vigilijami; prior Michael "von 
Enns" podpiše z drugimi ustanov-
no listino sobrata Frica Pruntnerja. 

Vurberšk i grb, ki ga 
drž i ta putta , domin ikans-
ki samostan , križni hodnik, 
vzhodni t rakt , konzola V5, 
1. če t r t ina 1 5. stol. Foto: P. 
Vernik 
Na g rbovnem šči tu je upo-
dob l jena kača, ki 
predstav l ja vurberški grb -
enega izmed grbov gospo-
dov Ptujskih. Hartnid 
Ptujski dobi leta 1246 Vur-
berk v fevd od salz-
burškega nadškofa v za-
meno za svoje dedne po-
sesti v Lungavu (Tamsvveg) 
na Sa lzburškem (cf. I. STO-
PAH 1990, p. 141 in op. 6). 

1453 • Dne 8. maja sekovski 
škof Jurij na novo posveti domini-
kansko cerkev. Dne 11. junija si-
jenski škof Eneas, poznejši papež 
Pij II., podeli ptujski dominikans-
ki cerkvi sto dni odpustkov. Fride-
rik iz Celja, sobrat ptujskega kon-
venta, sporoči v oporoki sto funtov 
pfenigov od hiše na Ptuju na 
Mlečnem trgu med hišo Nikolaja 
Greula in Jurija Laha in pa sto pet-
deset funtov pfenigov od druge 
hiše v Pekovski ulici med hišo 
Heinricha Guandtla in Ezopa Her-
zla; nato stodvajset funtov pfeni-

gov z dvema sodoma vina in 
dvaintrideset funtov pfenigov od 
hiše padarja Hansa Meisterja za 
hišo Hansa Lista za vsakdanjo sv. 
mašo na oltarju sv. Nikolaja in tri 
večne obletnice z dvanajsterimi 
svečami okrog tumbe; obletnice se 
morajo oznaniti. 

1454 • Nikolaj Reisberger spo-
roči dominikancem na Ptuju svoj 
travnik med Dravo in Hodošami. 

Viljem Hebenstreit in drugi 
pričajo, da je Nikolaj Reisperger 
dominikancem na Ptuju sporočil 
travnik med vasjo Hudoše in Dra-
vo, potem sto funtov pfenigov od 
svoje dediščine za večno luč pri 
njegovem grobu v kapeli sv. treh 
kraljev in vsake kvatre eno oblet-
nico z vigilijami in tri sv. maše. 

1455 • Ptujski pek Janez 
Meichauer proda dominikancem 

svoj mlin z vsemi pravicami na 
Dravi. Dne 21. septembra sporoči 
Friderik Niederaich, dominikans-
ki soredovnik, sto petdeset dobro 
tehtanih goldinarjev za stavbo 
križnega hodnika in še naslednje 
vsote: trideset dobrih dunajskih 
vinarjev, dvajset funtov vinarjev, 
devetinšestdeset funtov; po njego-
vi smrti morajo v roku enega leta 
dolžniki te vsote izplačati konven-
tu, ki nima nobenih obveznosti. 

ZAVRČ / SREČANJE LJUDSKIH PEVCEV IN GODCEV 

P e v c i n a m p o / e / o • • • 
Ljudski pevci in godci z območja nekdanje občine Ptuj si 
bodo sobotno srečanje, 18. januaija, zagotovo vtisnili v spo-
min kot še eno v nizu tovrstnih uspelih rednih letnih priredi-
tev. Tokrat že triindvajsete. Popoldne tega dne so se z vseh 
koncev Dravskega in Ptujskega polja ter iz Haloz in Slovens-
kih goric zgrnili v Zavrč v tolikšnem številu kot še nikoli 
doslej. Kar dvajset skupin - trinajst pevskih in sedem 
godčevskih (skupaj 170 nastopajočih!) - s e j e zvrstilo na odru 
tamkajšnje prepolne dvorane obiskovalcev, da bi zapeli in 
zaigrali, kot so jih učili in naučili njihovi predniki - po naše, 
po slovensko! 

Po pozdravnem govoru župana 
občine Zavrč Franca Majcenoviča 
je srečanje, tokrat pod geslom Pe-
vci nam pojejo, godci nam gode-
jo, pričel domačin, mlad harmoni-
kar Peter Vesenjak, ki so mu sledi-
li: pevke KD Skorba (njihov prvi 
javni nastop), muzikanti PD 
Destrnik, imenitni harmonikar 
Branko Zebec z Vrbanjšaka 
(občinstvo mu je pritegnilo s plos-
kanjem v ritmu polke), tercet pevk 
iz Male vasi, godčevska skupina 
Prijatelji Haloz, pevci KD Buko-
vci, Liikarce iz Dornave, godčevs-
ki trio Grozd iz Zavrča, pevke in 
pevci PD Staneta Petroviča s 
Hajdine, skupina pevcev Turis-
tičnega društva Vitomarci, pevci 
in godci KD Videm pri Ptuju, 
pevke in pevci iz Stoperc, godci in 
pevke PD Cirkovce, godčevski trio 
Škorci iz Slovenje vasi (navdušen 
aplavz občinstva je vabil k pono-
vitvi), pevci Folklornega društva 
Dolena, pevci in pevke Folklorne-
ga društva Markovci, muzikanti, 
pevci in pevke iz Lancove vasi in 
naposled še pevke iz Zavrča. 

Godčevske skupine so zaigrale 
po dve viži v ritmu ljudskih ple-
sov, pevke pa, na željo prireditelja, 

zapele po dve pesmi bolj vedrega 
značaja. Tako smo slišali vrsto 
včasih bolj, drugič manj humorno 
obarvanih, včasih pa tudi kar 
precej zarobljenih šaljivk in 
zbadljivk na račun zdolgočasenega 
zakonskega življenja, starega one-
moglega deda ali babe, slabega 
gospodarjenja, "ko že vse jemlje 

hudič", pa nespretne gospodinje 
itd. itd. Izjema so bile le pevke in 
pevci iz Lancove vasi, ki so se s ko-
lednicama o svečenski materi in 
treh kraljih spomnili iztekajočega 
se božičnega časa. Občinstvo jim je 
prisluhnilo z vso pozornostjo. 

Ob koncu so vse nastopajoče 
skupine prejele pisna priznanja 
ZKO Ptuj, v njenem imenu se je 
Nevenka Gerl zahvalila za lep 
večer, v imenu domačinov pa še 
majhno spominsko darilo. 

Triindvajseto srečanje ljudskih 
pevcev in godcev v organizaciji 
ZKO Ptuj in vzorni soorganizaciji 
Občine Zavrč in tamkajšnjega 
Kulturnega društva Marksa Furja-
na, je lepo in z obilico zbranih po-
datkov o nastopajočih skupinah 
vodila Nada Kotar. 

Besedilo In foto: fC 

D o m a č i n k e , l judske pevke iz Z a v r č a 
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Od viniiarla do gospodarja 
"Marija pomagaj, kako čas 

hiti, saj je že pol petih zjutraj!" 
je vzkliknil, ko se je ozrl na 
stensko uro. Naložil je še dve 
poleni na ogenj, potem pa si s 
krepkim požirkom splaknil raz-
sušena usta. 

Sledilo je obdobje, ko se pri 
Toševih ni zgodilo nič po-
sebno pretresljivega. Živeli so 
mirno družinsko življenje na 
vasi, otroka sta bila zdrava, 
živahna in v veselje staršema. 
Vlado je začel hoditi v šolo, 
Angelca in Ignac pa sta po ves 
dan garala v vingradu, na nji-
vah, v trsnici in gozdu, da so 
se s prodajo tržnih presežkov 
kolikor toliko spodobno 
preživljali. Ko je gorica začela 
roditi, sta s prodajo vina odp-
lačala še preostali dolg, potem 
pa z dokupovanjem zemlje 
začela širiti svoje gospo-
darstvo. Njivica tu, hektar njivi-
ce na Dragoviču letos, nekaj 
deset arov prihodnjič ... dokler 
nista dosegla tako imenova-
nega zemljiškega maksimuma 
deset hektarjev - takrat na-
jvečje dovoljene zemljiške 
lastnine. Ignac se je sedaj z 
vsem svojim bistvom in na 
večjih površinah kot doslej 
začel posvečati trničarstvu. Vi-
nograd je razširil, dosadil sau-
vignon, traminec in chardon-
nay. Njuno gospodarstvo se je 

sicer ustalilo, dajalo redne pri-
hodke, vendar je bilo kljub 
vsemu še premalo donosno, 
da bi se lahko lotila gradnje 
nove hiše. Cimprani hram pa 
je sedaj že bil krepko razma-
jan. Toda kako do denarja? 

"Ja, kar veliko sem tuhtal, 
preden se mi je posvetilo. Na 
osojni strani našega hriba je 
namreč lepa, čista ilovica, za 
katero sem vedel še iz 
otroških let. A šele sedaj, ko 
sem bil v sili, me je prešinilo, 
da bi jo bilo mogoče predelati 
v zidno opeko in prodajati. An-
gelco so sicer mučili dvomi, 
jaz pa sem vseeno iz desak 
naredil model, zamešal ilovico 
in izdelal nekaj poizkusnih ko-
sov. Počasi sem jih posušil, 
nato pa še žgal. Strela, vam 
rečem, posrečilo se mi je, da 
si ne bi niti mislil! To me je 
opogumilo, da sem se posla 
lotil prekleto zares in jih izdelal 
nekaj tisoč kosov. Tudi peč, v 
kateri sem jih poten žgal, sem 
si naredil sam. Hudič je bil le z 
ročnim mešanjem ilovice in z 
vodo, ki smo jo v sodih in z voli 
morali voziti iz grabe ... Eh, 
hudičevo je bilo! Nič ne 
rečem, da ni bilo hudo, je bilo, 
pa človek, veste, zdrži več kot 
konj, tega si niti misliti ne 
moreš! No, opeko sem potem 
zlahka prodal in se takoj lotil 

izdelovanja naslednje. Ko sem 
še to prodal, sem jo začel iz-
delovati še zase. Ja, pa ne za 
hišo, kje pa!" je povzdignil 
glas, pri čemer je dvignil še 
košate obrvi. "Za štale, najprej 
za štale, od koder bo s proda-
jo živine in pujčekov pritekal 

denar za novo hišo. Pri nas na 
deželi je, veste, drugače kot v 
mestu, tam najprej zgradijo pi-
sarne, šele potem delavnico, 
mi pa obratno, najprej štale, 
šele potem stanovanje zase!". 
Vstal je izza kotla, se nekoliko 
sprehodil sem in tja, nato pa 
se ustavil pri mizi. 

"To bova še spila in pojedla, 
preden se posloviva!" je dejal 
skoraj ukazovalno. Kruhu in 
mesu se sicer nisem odrekel, 
traminec pa sem previdno 
srkal le še po kapljicah. 

Ko je bil Ignac sredi na-
jvečjega dela v svoji "ciglenci". 

ko je že imel pripravljenih ne-
kaj tisoč kosov opeke za na-
meravano gradnjo, je 1967 
postal še enkrat oče. Tokrat 
tretjemu otroku, sinu Tončku. 
Ta dogodek so pri Toševih 
pošteno proslavili, Ignac pa 
potem še dolgo ni mogel prav 
k sebi. Vendar pa je gradnjo 

še tisto leto končal. Postavil pa 
ni le štale in vanjo vhlevil kar 
deset telic in prav toliko 
pujčekov, temveč ji je dogradil 
še kar celo gospodarsko pos-
lopje. Bo že prišlo prav, danes 
ali jutri! In imel je prav. 

Potem je šlo razmeroma hit-
ro. Gorica, trsnica, hlev in de-
loma gozd so dajali že toliko 
pridelka, da sta se Toševa 
"postopila postavljanja" nove 
hiše; velike, sodobne, eno-
nadstropne, s kletjo in garažo, 
z elektriko, vodovodno napel-
javo in seveda kopalnico! 
1972. so se vselili. Staro 
cimpračo, ki je dajala zavetje 
več kot osmim generacijam 
Toševih, pa sta podrla. Ignacu 
je bilo kar tesno pri duši, kajti 
šele sedaj, ko je bila vsa v 
ruševinah, ko so tramovi vse 
križem ležali po dvorišču, je 
spoznal, da je bil vendarle na-
vezan nanjo in da mu je veliko 
pomenila. V tem kupu prepe-
relega lesa, slame in Ilovice 
pred njegovimi nogami so tudi 
njegovi spomini. Tu se je rodil, 
shodil, preživel del otroških 
let, sem je prišel živet s svojo 
mlado ženo, tu so se mu rodili 
vsi njegovi trije otroci, tu je 
nastala njegova družina in ne 
nazadnje tu se je začelo tudi 
njegovo kmečko gospo-
darstvo. Zdaj je odslužila in Ig-

nac se je počutil otožno, pot-
lačeno, kot na pogrebu drage-
ga bitja. 

V novi hiši so imeli vse, kar 
potrebuje sodobni človek za 
svoje udobje, le vode ni bilo. 
Še vedno so morali v grabo po 
njo. Pa si je Ignac rekel, da 
mora biti enkrat konec tudi te 
mantrarije, saj vode ne 
potrebujejo le zase, za skuho 
in umivanje, pač pa največ za 
živino in svinje. Teh pa pri hiši 
ni več le za eno glavo in dva 
repa kot nekoč. 

"Tam dol na osojni strani 
našega hriba, spodaj v gozdu 
na ravnini, tam dol nekje ven-
darle mora biti voda, ni hudič!" 
je razmišljal. Iskal je in jo 
končno našel pod veliko staro 
bukvijo nekaj streljajev pod 
svojo novo domačijo. Treba jo 
je bilo le zajeziti in po ceveh 
pod rušo speljati navzgor. 
Toda ko je uvidel, da bo sam 
le stežka zmogel, se je z dve-
ma sosedoma dogovoril za 
delitev dela, stroškov in seve-
da vode. Poprijeli so in začeli. 
Le starci so nejeverno zmaje-
vali z glavami "ker še nikoli ni 
bilo tak', da bi voda gor v breg 
tekla, pa tudi sedaj ne bo". Pa 
vendar se je s sodobnimi teh-
ničnimi napravami zgodil tudi 
ta "čudež". V Zagorcih je to bil 
prvi vodovod. 



GORISNICA / D O M I N K O V A D O M A Č I J A SEDAJ V ROKAH O B Č I N E 

Nii več osamljena hiška sredi vasi 
DOMINKOVO DOMAČIJO JE ODKUPILA GORIŠNIŠKA OBČINA • PRVA OBNOVITVENA DEIA SO SE ŽE PRIČELA • POMAGALI BODO GORIŠNIŠKI ŠOLARJI IN ZA-
VOD ZA VARSTVO NARAVNE IN KULTURNE DEDIŠČINE • ŽE JESENI NA OGLED # UREDILI BODO MUZEJSKO ZBIRKO, MLADINSKE DELAVNICE IN Z NJO SPOMNILI 
NA ŠEGE IN NAVADE TEGA KRAJA 
u o r i s n i c a n i so ze pred leti z e l e h poskrbeti za Dominkovo h i sko sredi vasi, nekol iko od-
maknjeno od magistralne ceste Ptuj - Ormož, ki j e še edina dobro ohranjena slovenska pa-
nonska hiša. Zmeraj pa je moralo ostati le pri željah in načrtih, saj denarja zanjo ni bilo. Z 
Dominkovo dedišč ino, katere lastnik je bil še lani Alojz Nemec , so se ubadali tudi stro-
kovnjaki iz mariborskega Zavoda za varstvo naravne in kulturne dediščine. Na šoli pa 
ubrali drugačno pot: sestavili so raziskovalno skupino in pripravili obsežno nalogo ter ok-
roglo mizo, sproti pa medije obveščali o svojem delu. D e l o se j e obrestovalo, saj j e nalete lo 
na dober odziv v javnosti , občina je naš la pot do denarja na Ministrstvu za kulturo in še 
pred koncem leta Dominkovo domačijo odkupila. Tri st&letja stara hiša je danes že v lasti 
domače občine, ki je imenovala tudi že posebno komis i jo (v njej so Boštjan Rihtar, Stanko 
Arnejčič in Andrej Horvat) za pripravo obnovitvenih del in do jesen i naj bi Gorišničani svo-
j o zgodovinsko posebnost predstavili širši s lovenski javnosti . 

"Hiša je preživela šest rodov, 
nabralo se ji je že 300 let življen-
jna, zato je pravi čudež, da je osta-
la dobro ohranjena. Danes je 

potrebna temeljite prenove in 
prva dela so se v njej že pričela. Za 
vse to se moramo zahvaliti 
domačinu Stanku Arnejčiču, ki je 

domačijo vzel kar za svojo. Do-
minkova hiška je značilna pa-
nonska domačija na "rogel", stoji 
na ravnini sredi vasi in je nekoli-
ko odmaknjena od glavne ceste. Z 
gospodarskim delom je povezana 
v obliki črke L in je lesena, s sla-
mo krita hiša. Razporeditev stano-
vanjskega dela hiše je tradiconal-
na, izredno zanimiva pa je črna 
kuhinja. Veliko nam je uspelo o 
domačiji izvedeti po ustnem 
izročilu in tako smo prišli do po-
datka, da je v njej živelo najmanj 
šest rodov. 

Sedaj, ko jo je občina odkupila, 
nas čaka težji del, ki smo ga razde-
lili v dve fazi. Najprej želimo hišo 
obnoviti in zaščititi, v drugem 
delu pa ji potem dati posebno 
vsebino in jo ponuditi še drugim. 
Za vse to že imamo pripravljenih 
veliko predlogov in zamisli," med 
drugim omenja Boštjan Rihtar, 
sicer Ptujčan, ki na gorišniški šoli 
poučuje likovni pouk, tehnično 
vzgojo in dela z mladimi zgodovi-
narji - raziskovalci. 

Kljub zimi je pri Dominkovi 

domačiji skoraj vsak dan opaziti 
koga od domačinov, ki so si 
naložili zahtevno, predvsem pa 
prijetno in zanimivo projektno 
delo. Domačijo in okolico so si 
ogledali strokovnjaki z Zavoda za 
varstvo naravne in kulturne 
dediščine pod vostvom Jelke Ska-
licky, v gorišniški občini pa se bo 
našlo še nekaj denarja za obnovo. 
Sliši se, da bo Dominkova 
domačija dočakala tudi muzejsko 
ureditev, saj se je v njej do danda-
našnjih dni ohranilo veliko starih 
predmetov. Skoraj vsi so še 
nepoškodovani in muzejska zbir-
ke z njimi zagotovo ne bo težko 
oblikovati. 

Ohranjeni predmeti iz Domin-
kove hiške so bili pred dvema 
tednoma že spravljeni na varno in 
suho mesto, kjer bodo počakali do 
zaključka obnitvenih del. 
Gorišničani hišo v zimskem času 
varujejo pred snegom, saj ga spro-
ti čistijo s strehe in dvorišča) in ji 
tako dajejo prvo, osnovno zaščito. 

"Živel sem v treh podobnih 
hišah, zato dobro vem, kako so 
bile urejene in kako se je v njih 
dalo živeti. V veliko veselje mi je, 
da sem pri urejanju in obnavljan-
ju domačije nekakšen tehnični 
vodja, kajti bolelo bi me srce, če v 
občini ne bi ničesar naredili za 
ohranitev spomenika zgodovine. 
Že od vsega začetka vsak dogodek, 
vsak najden predmet in vsako op-
ravljeno delo na domačiji skrbno 
zapisujem, to bo namreč čez leta 
lahko komu koristilo. Veliko zah-
tevnega in natančnega dela nas še 
čaka, a dobro vem, kako se ga 
bomo lotili. Najprej bomo morali 
poskrbeti za zemeljska dela okrog 
hiše, narediti podpornike ob 
stebrih, ostrešje povezati v prvot-
no stanje, kajti na vseh koncih je 
že zelo uničeno. V notranjosti bo 
treba najprej očistili omet, na vsa-
kem koraku pod vodstvom stro-
kovnjakov, v hišo bo potrebno na-
peljati vso infrastrukturo, z ureje-
nim okoljem pa ji vrniti stanje, v 
katerem je nekoč že mnogim 
služila. V načrtu je tudi ureditev 
vrta, ki bi ga zasadili z zdravilni-
mi rastlinami in zelišči, potem na 
njivi zasejali žitarice, naredili 
bomo stare brajde, koruznjak, stu-
denec iz lesa in v bližini parki-
rišče. Vse to razen protora za avto-
mobile je Dominkova domačija 
nekoč že imela, to zna povedati 
tudi soseda Angela, ki je nazadnje 
živela v hiši. Med iskanjem sem že 
izvedel mnogo zanimivega, bom 
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pa še kaj izbrskal v hiški, ki je pol-
na presenečenj. Samo da smo 
začeli obnovo, denar za to bomo 
na neki način že našli, potem pa 
bomo lahko domačiji dali novo 
življenje. Sedaj nam ponuja veli-
ko, morda bomo prav pri njej lah-
ko kmalu pripravili tudi kaj, s 
čimer bomo spomnili na stare 
šege in navade," pravi Stanko Ar-
nejčič, duša obonve Domnikove 
domačije. 

PRVI SO SE ZA 
DOMAČIJO ZAVZELI 
GORIŠNIŠKI UČENCI 

Raziskovalna skupina na 
gorišniški šoli je na začetku imela 
sicer več mladih in radovednih 
zgodovinarjev, danes pa so ji osta-
li "zvesti" trije: Aleš Belšak, Da-
mir Kelenc in David Sok. Poma-
gali bodo pri tehničnih delih, se 
poleg tega marsičesa naučili. 
Boštjan Rihtar bi v raziskovalno 
delo rad vključil še druge mlade. 
Med drugim pravi: "Rad bi, da bi 
otroci znali ceniti kulturno 
izročilo naše preteklosti, mnogi 
starejši to že znajo, mlade pa je 
tega potrebno še naučiti. Tudi 
svojim prijateljem bodo lahko več 
povedali o načinu življenja v takih 
hišah, predvsem pa bo hiša ostala 
mladim rodovom, ki pa jo bodo 
tudi na tak način znati ceniti." 

Že do jeseni naj bi Dominkova 
domačija bila vsaj toliko obnovlje-
na, da bi v njej lahko uredili mu-
zej in povabili prve obiskovalce. 
Boštjan Rihtar dodaja, da so po-
hiteli z delom in bodo zadovoljni, 
če jim bo Dominkovo domačijo 
uspelo v jeseni predstaviti kot 
obnovljeni objekt. Seveda so 
pripravljeni na vse, tudi na težave 
z vremenom, vendar se bodo z de-
lom potrudili do jeseni. 

Hiša sredi vasi Gorišnica bo 
tako kmalu dobila prav poseben 
zgodovinski pomen, dobila bo 
življenje in že danes nekaterim 
vzbuja hotenja po ustvarjanju. V 
Gorišnici pravijo, da ne bodo do-
pustili, da bi bila le mrtev objekt, 
ampak bodo v njej pripravili tudi 
kakšne delavnice za mlade, se pos-
vetili domačim obrtem, blizu se 
ponujajo tudi možnosti povezo-
vanja s Centrom šolskih in obšols-
kih dejavnosti Spuhlja. Z Domin-
kovo domačijo naj bi kmalu 
pripravili še turistično "verigo" v 
povezavi z gradovi in sakralnimi 
spomeniki te občine, zanjo pa bi 
lahko izvedela vsa Slovenija. 

Nad Dominkovo domačijo je 
navdušen tudi gorišniški župan 
Slavko Visenjak, ki med drugim 
pravi: "Lani nam je kulturno mi-
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nistrstvo dalo 6 milijonov tolar-
jev, od te vsote pa je ostalo še ne-
kaj za obnovo hiše. Naredili bomo 
vse, kar bo v naših močeh, da bo 
hiša z okolico zaživela, šele potem 
lahko pričakujemo, da bo s lahko 
vzdrževala sama sebe. Poskrbeli 
bomo, da se bo pri njej zmeraj kaj 
dogajalo, pa četudi vsak dan in ob 
vsakem prazniku." 

Tekst in fotografije: 
Tat jana Mohorko 



PTUJ / P O G O V O R S ŠTEFKO KUČAN 

"Politika ne uravnava mojega življenja" 
16. januarja je bila Štefka Kučan, žena predsednika 

države, gostja ptujskih žensk, ki so v pogovoru z njo odkri-
vale slovenski, njen in svoj vsakdanjik. T o je bila tudi pri-
ložnost, ko je nastal Tednikov pogovor z njo. 

TEDNIK: Srečujemo vas ob 
različnih priložnostih, kot 
predsednikova žena ste javna 
osebnost, vendar o vas v bistvu 
vemo zelo malo. Kako bi se 
predstavili oziroma koliko bi 
javnost morala vedeti o prvi 
ženski države? 

Š. Kučan: "Ali javnost ve malo 
ali vehko o meni in kohko bi 
morala vedeti - o tem ne morem 
razsojati. Jaz pač mislim, da je 
vsako življenje in vsako delo jav-
no, seveda če javnost razumemo 
kot socialno razmerje, katerega 
vsebina je skupno življenje ljudi, 
ki se družijo, skupaj delajo in 
skupaj skrbijo, da bi jim bilo bi-
vanje na tem svetu prijetno in 
prijazno, ter so soodgovorni in 
soodvisni v tem in za to življen-
je. O sebi lahko rečem preprosto 
le tole: vse, prav vse lahko ljudje 
vedo in zvedo o meni. O vsem 
me lahko vprašajo. Sebe, vsak 
moj korak in svojo misel jim 
rada razložim in povem. Rada se 
pogovarjam z ljudmi. Pogovor je 
zame veliko vreden. In to nepos-
redni pogovor med ljudmi. 
Včasih me vprašajo tudi o stva-
reh, ki jih ni v mojem življenju 
in ne v mojih razmišljanjih. 
Česar ni v meni, o tem jim odgo-
vora ne morem dati. Ni pa reči, 
ki bi me preoblikovala v to, kar 
nisem. Zato si želim, da ljudje 
prisluhnejo mojim mislim in 
ravnanjem v odnosih z njimi. 
Zelo hitro začutijo, kdo in kaj 
sem kot človek, ženska. Svoje 
življenjske preizkušnje, spoz-
nanja, znanja in upanja nosim 
prežeta v sebi in jih moja iskre-
nost v odnosih z ljudmi odprto 
izraža, Tako sem bila vzgojena. 
Učili so me razumeti stvarni svet 
in njegove vrednote, učili so me 
iskrenosti in resničnosti, razu-
mevati, kaj so iluzije in kaj želje, 
učili so me iskati dobro v ljudeh 
in da je potreben pogum, da se 
postaviš po robu slabostim, su-
rovostim in pokvarjenosti, ki žal 
obstajajo vsepovsod in v vseh 
časih. S temi spoznanji živim. 

TEDNIK: Koliko je s "pred-
sednikovanjem" obremenjena 
družina? Lahko ohranja svojo 
zasebnost? 

Š. Kučan: "Današnji časi so 
težki in od ljudi, ki jim je zaupa-
no upravljanje države, zahtevajo 
ogromno znanja in dela. Tudi 
Milan posveča vso svojo skrb na-
logam in obveznostim. Zato ga 
doma pogrešamo in si želimo, da 
bi imeli več časa, ki bi ga 
preživeli skupaj. To, družina, je 
zame tista dragocena zasebnost, 
ki jo ohranjamo v vsakem tre-
nutku, ko smo skupaj. Rada bi, 
če lahko tako rečem, da bi vsi 
ljudje svoje domove in odnose v 
njih skrbno negovali. Svoje živl-
jenje pač jemljem kot eno samo 
življenje in ga zato ne znam deli-
ti na javno in zasebno kot dve 
različni vlogi. Oboje je povezano 
in prepleteno v eno in važno je 
le, da si iskren do samega sebe in 
do drugih. So pa čustovanja ljudi 
samo njihova. So njihov intimni 
svet, ki ga je treba spoštovati." 

"UČIM IN 
PRIPRAVUAM SE 
IZLinRATURF 

TEDNIK: Kakšne so vaše ob-
veznosti kot predsednikove 
žene? Kdo vam pri izpolnje-
vanju te vloge pomaga? 

Š. Kučan: "Moje obveznosti 
izhajajo iz običajev, navad in tra-
dicije, ki so se v svetu, v državah 
in meddržavnih odnosih obliko-
vali kot zapovedi protokolarnih 
dogajanj. Povezane so z obvez-
nostmi prisostvovati nekaterim 
svečanostim ali dogodkom sku-
paj s predsednikom republike ali 
pa samostojno v vlogi predsedni-
kove soproge. Naša država je 
mlada in majhna in temu pri-
merno je treba ravnati, skromno 
in racionalno, a hkrati tudi mno-
go skrbneje, z več vloženega tru-
da, a zato nič manj dostojanstve-
no. Učim in pripravljam se iz li-
terature, ki je na voljo, s 

pomočjo pravil, napotkov, 
izkušenj in nasvetov, ki mi jih 
posredujejo poznavalci protoko-
la in drugi strokovnjaki. Z na-
sveti mi pomagajo tudi prijatel-
ji." 

TEDNIK: Kdo vam pomaga 
pri izbiri oblačil? 

Š. Kučan: "Oblačim se sama 
in s pomočjo Mure ter njihovih 
oblikovalk, Rašice, Lisce in dru-
gih, pa tudi s pomočjo ljudi iz 
osebnega kroga, ki se na to spoz-
najo. Ostajam zvesta izdelkom 
slovenske oblačilne in tekstilne 
stroke. Škoda, da ta ne more vse-
lej ponuditi oblačil, ki bi bila 
želena ali najprimernejša po pro-
tokolu. V posameznih primerih 
mi priskoči na pomoč prijazna 
šivilja. Pri izbiri oblačil sem 
skrbna in skromna. Zmorem le 
toliko, kolikor zmorem, in naj-

več, kar nama omogoča najin 
lastni žep, kot pravimo. Zato se 
nič kaj ne veselim in si tudi ne 
želim vedno novih modnih 
zahtev in oblačilnih trendov. 
Vseeno se vedno trudim pokaza-
ti, da imamo v Sloveniji sposob-
ne tekstilce, oblikovalce, izdelo-
valce. Veselim se vsakega njiho-
vega dosežka, še tako majhnega, 
kot je na primer robček z zname-
nito idrijsko čipko. Na nevsiljiv 
način skušam gostom in gosti-
teljem pokazati, da smo narod s 
kulturo in da smo kot ljudje kul-
tivirani. Tudi pri oblačenju osta-
jam dosledna, v skladu s svojim 
značajem in preprostostjo. 
Takšna sem, zato tudi nimam 
nobene strokovne ekipe, ki bi 
skrbela za to. Pa bi taka ekipa pri 
državnem protokolu bila 
mogoče potrebna." 

TEDNIK: Ali se ukvarjate s 
politiko? Ali ta vpliva na vaše 
življenje? 

Š. Kučan: "Ne ukvarjam se s 
politiko, ona se ukvarja z mano. 
Ni v mojem značaju, da bi se z 
njo ukvarjala. V meni je več 
nagnjenja do socialnih vprašanj, 
izobraževanja, kulture, umet-
nosti, glasbe. To so področja, ki 
so mi blizu. Profesionalna politi-
ka spremlja moje življenje, saj 
vsak dan spremljam Milanovo 

delo, ne uravnava pa mojega 
življenja. Kot vsak človek sem 
tudi jaz zelo zainteresirana, da bi 
v naši državi bile stvari dobro in 
uspešno vodene in opravljene. V 
dobro vseh ljudi." 

TEDNIK: Kako ocenjujete 
položaj žensk v Sloveniji? Kje 
je vzrok, da se jih večina noče 
aktivno vključevati v politiko? 

Š. Kučan: "Vsaj moje doje-
manje položaja žensk v Sloveniji 
kaže na to, da bi se morale tako 
ženske kot moški, politiki in 
strokovnjaki veliko bolj zavedati 
trenutnega položaja žensk in ga 
izboljšati. Ženske so na splošno 
v Sloveniji zelo izobražene in 
dosegajo na vseh področjih živl-
jenja in dela dobre in izjemne 
uspehe. Hkrati pa morajo še ved-
no same prevzemati večino skrbi 
za družino. V svojem pokhcnem 

delu in v skrbi za družino so zato 
zelo obremenjene. Ne bi rekla, 
da se nočejo aktivno vključevati 
v politiko, saj so v nedavnih vo-
lilnih aktivnostih izkazale to 
voljo in potrebe. Da niso bolj 
prisotne pri razreševanju javnih 
zadev, gotovo ni interes in želja 
žensk. Za družbo pa to vsekakor 
ni dobro." 

TEDNIK: Če Milan Kučan ne 
bi bil postal predsednik države 
in še prej opravljal odgovornih 
nalog v Zvezi komunistov in 
podobno, kje bi bila Štefka 
Kučan? 

Š. Kučan: "Bila bi še vedno to, 
kar v bistvu sem: Štefka. Prav 
tako kot doslej bi iskala bližino 
med ljudmi, skupaj z drugimi bi 
iskala možnost, da bi si izboljšali 
življenje, da bi znaH in zmogli 
narediti kaj dobrega že danes in 
za vse. Da bi spoštovali naravno 
okolje in v njegovem okviru pri-
dobivali in uporabljali svoje 
znanje tako, da bi nam vsem 
omogočalo živeti svoje življenje 
brez trpljenja, brez vojn in brez 
nasilja. Da bi se lahko vsi svoje-
ga življenja tudi veselili. Res so 
to želje, vendar težiti k njim, po-
meni pravo pot. Osmišljajo naša 
prizadevanja." 

"NI TREBA, DA 
Sm PRVI V 
NERGANJUIN 
NEVOŠČUIVOSTI" 

TEDNIK: Kako vi vidite Slo-
venijo v tem trenutku? Je to v 
resnici država, kjer je vse naro-
be? 

Š. Kučan: "Slovenijo imam 
tako zelo rada, da je moj objek-
tivni odnos in pogled nanjo za-
megljen, čeprav se zavedam re-
sničnosti, a jo jemljem kot re-
sničnost sveta, v katerem se je, se 
in se bo moralo odvijati tudi 
življenje v Sloveniji. Ni vse na-
robe, je pa marsikaj. Res pa je 
tudi, da nas težke in trpke naro-
dove zgodovinske preizkušnje 
na eni strani in verjetno zato 
tudi izjemna uspešnost naših 
ljudi na drugi strani tako sedaj 
kot že prej skozi vso zgodovino 
nenehno opominjajo, da ni do-
bro kar naprej samo jadikovati; 
da lahko svojo usodo držimo 
tudi krepko v svojih rokah. Kri-
tike za mnoge slabosti so še kako 
potrebne in tudi predlogi, kako 
jih odpraviti. Prisluhniti mora-
mo sebi in tistim med nami, ki 
jih je narava obdarila s posebni-
mi lastnostmi in znanjem, s ka-
terimi lahko uspešneje soobliku-

! jemo boljšo prihodnost in boga-
timo tudi svetovno civilizacijo. 
Ni treba, da bi bili prvi prav v 
nerganju in nevoščljivosti. Tudi 
če bi v teh lastnostih, na primer 
v šponnem smislu, tekmovali na 
olimpijskem stadionu, ne bi bilo 
nič narobe, če bi zmago prepus-
tili drugim, saj znamo zmagovati 
drugod, z ustvarjalnostjo, s pozi-
tivnim pristopom, v mnogih 
športih, v znanostih in kulturi, 
tudi gospodarstvu. Videti je, da 
drugi narodi niso toliko nagnje-
ni k poveličevanju teh neprijet-
nih lastnosti ali pa mi o tem ne 
vemo. Dobro bi bilo, če bi se jih 
mi vsaj za kakšen čas otresli. 
Mogoče bi v medijih potem več 
časa in prostora namenili žen-
skam, ki uspevajo v svojem živl-
jenju in delu ustvarjati optimis-
tične spodbude. Takšne spodbu-
de bi bile zelo dobrodošle, 
spodbujale bi ljudi k ustvarjal-
nosti." 

SOPROGE TUJIH 
DIPLOMATOV 
VISOKO CENIJO 
SLOVENIJO 

TEDNIK: Občasno se 
srečujete z ženami tujih diplo-
matov, ki so akreditirani v Slo-
veniji. Kaj one govorijo o nas, 
kaj pričakujejo? 

Š. Kučan: "Soproge tujih di-
plomatov so z bivanjem v Slove-
niji zelo zadovoljne. Visoko ce-
nijo naš duhovni, gospodarski 
in kulturni razvoj. Tudi nad 
Ljubljano, ki kot glavno mesto 
ponuja bogat kulturni utrip in 
najrazličnejše možnosti, na pri-
mer za učenje slovenskega in 
drugih jezikov, so izredno nav-
dušene. Veliko se angažirajo na 
humanitarnem področju. Želijo 
spoznati naše ljudi in deželo. 
Vesela sem, ko mi mnoge pripo-
vedujejo o tem, kako prisrčni so 
naši ljudje, kako odprti in kako 
še cenijo dobre medčloveške od-
nose, kar je drugod že redkost. 
Celo deželo želijo spoznati, z nji-
mi sodelujem, kolikor se da. 
Moram reči, da so dobre amba-
sadorke za našo deželo." 

TEDNIK: Ljudje vas imajo 
nasplošno radi. Ko se obračajo 
na vas, kaj pričakujejo? 

Š. Kučan: "Res, ljudje so pri-
jazni do mene. Pišejo mi in po-
govarjamo se o vsem, predvsem 
o socialnih in drugih težavah, ki 
jih pestijo. Skušam jim pomaga-
ti z nasveti in z usmerjanjem na 
tiste naslove, kjer jim lahko naj-
bolje pomagajo. VeseUm se tudi, 
kadar me povabijo medse. To 
mi omogoča, da se seznanim z 
njihovimi težavami in problemi, 
z njihovim ustvarjalnim delom, 
z njihovo voljo do življenja in 
razvoja. Tudi to je neke vrste 
izobraževanje, širši pogled na re-
sničnost." 

TEDNIK: Ali vam kot pred-
sednikovi ženi s številnimi ob-
veznostmi ostaja kaj prostega 
časa? Kako ga preživite? 

Š. Kučan: "Prostega časa 
imam malo in ga je vedno manj. 
Resnično se trudim, da bi dos-
tojno opravila obveznosti in na-
loge, ki mi jih prinaša funkcija 
mojega soproga. Za vsako nalo-
go se skrbno pripravim, pa naj je 
to obisk v drugi državi, naj je to 
obisk gostov iz druge države pri 
nas, naj je to srečanje z gasilci v 
domačem kraju ali z učiteljicami 
in drugimi, ki skrbijo za priza-
dete otroke. Ob vsem tem pa 
iščem čas za gospodinjstvo, ker 
doma sami pospravljamo, kuha-
mo in opravljamo vsakdanja 
opravila. Tako skrbimo za naš 
dom. In radi smo skupaj doma. 
Tudi to je tista zasebnost, ki si je 
žeHmo in jo ohranjamo." 

Majda Goznik 

Foto: M. Ozmec 



MIHELICEVA GALERIJA PTUJ/ 
DANES O B 18. URI OTVORITEV RAZSTAVE 

"Foto - koranti'' 
RAZSTAVA FOTOGRAFSKE DELAVNICE POD MENTORSKIM 
VODSTVOM HERMANA PIVKA 
Leto dni bo tega, ko j e na področju Ptujskega in Dravske-
ga polja potekala fotografska delavnica Z v e z e kulturnih 
organizacij Slovenije na t e m o "Korant". Mentorstvo nad 
njo j e prevzel mojster fotografije H e r m a n Pivk, udeleži l i 
pa so se j e fotografi: Matjaž B e m i k in T o m a ž Pavč iz 
Ljubljane, Lojze Kalinšek z Brnika, Andrej Perko iz Ško-
Qe Loke, Mavricij Pivk z Rakeka ter Sandra P o ž u n in 
Stanko Z e b e c s Ptuja. 

V obdobju od 9. do 18. febru-
arja 1996 so nastajale enkratne 
fotografske izpovedi, katerih 
glavni junak je bil en sam. Ko-
rant s svojo nedefinirano močjo 
in šarmom je ponovno postal fo-
tografski izziv in motiv, do ka-
terega so fotografi vzpostavili 
zelo različne fotoodnose. Prav 
neverjetno je, koliko različnih 
avtorskih poetik lahko vzposta-
vimo do ene same in nikoli 
izčrpljive podobe - koranta. 
Omenjenih fotografov korant ni 
zanimal kot pustna maska, ki bi 
jo želeli dokumentirati za vse 
večne čase, temveč kot izraz, ki 
se na subtilen in prepoznaven 
način odraža v njihovih fotogra-
fijah. 

Podobe pernatih in rogatih 
korantov so razpete med realiz-
mom in abstrakcijo, med fikcijo 
in muzeologizirano realnostjo, 
montažo podob, portretom in 
tihožitjem. Vodijo nas v ne-
skončnost, v večnost, skozi me-

glico dneva, subtilno svetlobo 
mraka ali sončnega zahoda, 
mimo vedute mesta in vasi ... 
Demonskost in skrivnostnost je 
poudarjena z zamegljenostjo po-
dobe, ki nam razburja domišlji-
jo, ki nas nagovarja ter vodi v 
nadnaravni in mistični svet. 

Foto - koranti so medij med 
fotografom in gledalcem, med 
preteklostjo in prihodnostjo, 
med zunanjo in notranjo podo-
bo iste dediščine. Doživetje ko-
rantov skozi objektive fotogra-
fov je enkratno in specifično 
doživetje, ki ga želimo deliti z 
ljubitelji dobre fotografije, z lju-
bitelji naše regionalne pustne 
kulture, z ljubitelji lepega, fasci-
nantnega in nedorečenega... 

Pokrajinski muzej Ptuj in 
Zveza kulturnih organizacij 
Slovenije Vas vabita na odpnje 
razstave, ki bo v četrtek, 30. ja-
nuarja, ob 18.uri v Miheličevi 
galeriji na Ptuju. Razstava bo 
na ogled do 16. februarja. 

A/ei Gainik, 
Pokrajinski muzej Ptuj 

Sandra Požun (1996) 

PTUJ / UTRIP E K O N O M S K E SOLE 

Razstavna dejavnost ekononnev 
v ŠOLSKEM LETU 1996/97 OBISKUJE EKONOMSKO ŠOLO PTUJ KAR 1221 DIJAKOV, NA ŠOLI PA JE ZAPOSLENIH 81 DELAVCEV 

Za nami so ž e štiije meseci pouka, končano je prvo ocen-
jeva lno obdobje. V t em času se je večina dijakov ukvarjala 
s pridobivanjem č i m boljših ocen, tisti z več energije pa 
so pod mentors tvom svojih profesorjev ž e uspeli pripra-
viti nekaj zanimiv ih razstav. 

Že nekaj časa so na ogled raz-
stave narkotičnih poživil (s pou-
darkom na kavi in cigaretah), 
zdravilnih čajev in rastlin, raz-
stave keramike, stekla, različnih 
vrst sladkorja, testenin, medu in 
naprav za njegovo pridobivanje. 
To so redne razstave, ki imajo 
svoj prostor v zastekljenih oma-
rah. Hodnike šole sta nadvse 
popestrila tudi dva akvarija, 
polna na pogled prijetnih ribic, 
ki jih vedno kdo občuduje. 

Ob 70. obletnici smrti pesnika 
Srečka Kosovela so dijaki pri-
pravili razstavo njegovih pesmi, 

tematsko povezanih z jesenjo: 
Jesen, Jesensko jutro, Jesensko 
šumenje... Prijetno je preseneti-
la razstava kamnov in minera-
lov, saj nas je popeljala v zani-
miv in lep svet najrazličnejših 
barv in oblik. Razstavljenih je 
več kot sto osemdeset vrst kam-
nov in mineralov. Med drugimi 
smo lahko videli ahat, turkiz, 
rubin, opal, kameno strelo, sa-
fir, žad, gorski kristal, hematit, 
kroglo ametista. Razstavo kam-
nov je spremljala še razstavljena 
literatura s področja mineralo-
gije, tako da je bila vsa naša ra-
dovednost potešena. 

Ekonomisti smo pač ekono-
misti in nenehno mislimo na 
denar in posle. Spoznavanju le-
teh je bila namenjena razstava o 
blagovni borzi v Ljubljani. Ta 

V vitrinah je bilo razstavljenih 
več kot sto osemdeset min-
eralov 
razstava je približala bodočim 
ekonomistom eno od področij 
njihovega poklicnega udejstvo-
vanja. 

Ob že 64. svetovnem dnevu 
živali je bila na ogled razstava, 
namenjena boju proti mučenju 
živali. Na panojih so bile v sliki 
in besedi prikazane žalostne 
zgodbe trpinčenih živali, ki bi 
zagotovo doživele žalosten ko-
nec, če jih ne bi rešili dobri ljud-
je iz azila za brezdomne živali. 
Danes so te živali srečne in 
zdrave pri novih, bolj človeških 
lastnikih. Razstava pa je opozo-
rila tudi na druge oblike 
mučenja živali (neprimerni 
transport živali, ubijanje živali 

I zaradi njihovega krzna, kož, 
! oklov...) 

Na nevarnosti, ki prežijo na 
ljudi, sta opozarjali razstavi Ka-
jenja in AIDS. Preko razstave o 

' kajenju smo obnovili znanje o 
škodljivih vplivih te droge na 
človeka in o številnih boleznih, 
ki jih le-to povzroča. Razstava 
AIDS pa je opozorila na prob-
lem te smrtonosne bolezni, za 
katero trenutno še ni zdravila. 

Dijaki in profesorji Ekonom-
ske šole imamo še veliko 
"svežih" zamisli, ki jih bomo v 
bližnji prihodnosti tudi ure-
sničili - o tem bom zagotovo 
poročali. 

Martin Korošec 

PTUJ / V TOREK V FESTIVALSKEM Š O T O R U 

Parni valjak + Hudobni volk 
v torek, 4. februarja, bo okoli 

20. ure v karnevalskem šotoru 
kot predskupina hrvaškemu 
bendu Parni valjak nastopil 
ptujski ročk bend Hudobni 
volk (na sliki). Hudobni volk 
so: Karmen Zinrajh (vokal), 
Aleš Kotar (kitara), Kristijan 
Cafuta (bas) in Mihael Toš 
(bobni). 

Če bi si že dovolil in poskušal 
njihovo glasbo postaviti v 
kakršenkoli okvir, pa čeprav le 
zaradi lažje predstave, kdo Hu-
dobni volk sploh so in kaj igra-
jo, bi rekel takole: njihova glas-
ba je mešanica modernih roc-
kovskih rifov s primesmi dobre-
ga starega ročka IN obratno. Ki-
tarist se poigrava s kitaro in jo 
pripravlja enkrat do navdihu-
jočih floydovskih zvokov, dru-
gič spet do čistoče Steva Vaia ter 
"umazanije" Franka Zappe. Ba-
sist svojo nalogo opravlja popol-
noma korektno in umirjeno, 
čeprav z rahlim pridihom aro-
gance. Bobni so ritmično brez-
hibni, prehodi dostikrat nav-

dušujejo, činele so zaradi never-
jetne jeze bobnarja kar naprej na 
udaru in ječijo iz vsega srca. Vo-
kal je tehnično brezhiben, pev-
ka včasih dosega višino in melo-
dijo, ki preseneča celo mene sa-
mega in pri ljudeh povzroča 
mravljince. 

To so torej (zelo na kratko) 
Hudobni volk. Več o njih in nji-
hovi glasbi boste izvedeli, če 
boste v torek, 4. februarja, prišli 
v karnevalski šotor in si jih og-
ledali v živo. Brez strahu. 

P/ 

Hudobni volk: (od leve) Mihael Toš, Karmen Zinrajh, Aleš Ko-
tar in Kristijan Cafuta 

Ringaraja -
pust prihaia! 
PUST 

Pust za sabo 
vrečo vlači 
krofov in 
mesa berači, 
kar dobi, 
vse vanjo stlači. 

Maškare 
za njim norijo, 
se čez travnike 
podijo, 
za trakove 
ga lovijo. 

Ena mu pa 
vrečo sune, 
notri najde 
tri kopune; 
v vreči komaj 
dihajo, 
pa jo ven 
popihajo! 

Meta Rainer 

Pustne radosti bodo kmalu 
zajele male in velike. To bo 
smeha in veselja! Še posebej za 
originalne in posrečene 
maškare. Šeraljenje je otrokom 
posebno doživetje in z nekaj 
spretnosti lahko cela družina 
uživa v pustnih pripravah. Se-
veda je najpreprosteje stopiti v 
trgovino in odšteti denar za že 
narejen pustni kostum. Toda 
včliko imenitnejše in tudi ce-
nejše so domače maske. Morda 
vam bodo pri letošnjem 
šemljenju pomagale knjige iz 
današnje Tednikove knjigarni-
ce. 

OBIAČIA 
Bogato ilustrirana zgodovina 

oblačenja je knjiga, kjer boste 
našli ideje za nekoliko zahtev-
nejše maškare. Slednjih se bodo 
lotili vešči krojenja in šivanja, 
kakšen model pa bodo lahko iz-
delali tudi manj spretni. Reci-
mo za izvirnega jamskega Člo-
veka je šiviljska spretnost 
odveč. Tudi preprosto egipčan-
sko oblačilo ne zahteva veliko, 
razen blaga, seveda. Tudi prve 

kopalke so bile sila enostavne, 
pa zelo smešne. V knjigi 
Oblačila boste odkrili skrivnost 
brošk in lasnih igel, ki so krasi-

le glave Rimljank. Morda se 
boste odločili za bogastvo rene-
sančnih oblačil in nakita. Ali pa 
se veselili v hi^jevskih 
oblačilih. Majhni modni dodat-
ki bodo popestrili vašo lansko 
pustno opravo: pahljače, roka-
vice, torbice iz različnih zgodo-
vinskih obdobij. Lahko bo 

osnova originalne maske 
obročasto krilo. V knjigi najde- j 
te napotke za izdelavo lažnega | 
trebuha in drugih bolj cenjenih | 
oblin. Stari klobuki in obuvala i 
ter lasulje pa vas bodo dodobra : 
nasmejali. Knjiga je izšla v ! 
zbirki Svet okrog nas, ki jo iz- j 
daja Pomurska založba. j 

ZA LEPŠI DAN 
je velika in bogato slikovno 

opremljena knjiga za pros-
točasne spretnosti. Uporabna je 
ob različnih priložnostih vse 
leto. Namenjena je predvsem 
vedoželjnim otrokom ter 
staršem in vzgojiteljem. Če vaši 
pustni preobleki manjka lasni 
okras, najdete idejo za okrasitev 
okrasnega glavnička. Mamin 
nakit bi si rada nadela marsika-
tera mala pustna princesa. A 
zelo mikavne so ovratnice iz 
testenin, ki jih lahko nizate in 
barvate na različne načine, j 
Tudi izdelava obrazne pustne j 
maske iz papirja je v tej knjigi ; 
zelo preprosta. Za pustni čas so | 
primerni tudi bleščeči športni : 
copati, papirni nakit in odpilje- ; 
na športna kapa ter različne ^ 

kape za zabavo. Knjiga je izšla 
pri založbi Učila iz Tržiča. 

NVIENITNA 
KNJIGA ZA 
DEŽEVNE DNI 

je po svoji zasnovi podobna 
prejšnji, le nekoliko več spret-
nosti zahteva izvedba predlaga-
nih zamisli. Tudi tu boste našli 
načrt za preprosto krinko in 
klobuk (Čarovniški, cvetni, 
klovnovski). Zelo zanimive so 
maske iz papirja (rdečeoka 
žaba, pavlihova maska, rajska 
ptica, lev, severni medved). 
Tistim, ki so kozmetično manj 
spretni, bodo koristili napotki 
za barvanje obraza (srečni 
klovn, mettiljj strašni tiger). Ta 
zares uporaben otroški pri-
ročnik je izdala Mladinska 
knjiga, ki je poskrbela tudi za 
podobno Mojo prvo veliko ust-
varjalno knjigo (maske za oči, 
obrazne maske za šimpanza, 
sovo, miško). Za vrtnarico ali 
prodajalko cvetja pa boste našli 
v tej knjigi enostavno cvetje iz 
papirja. 

Tri posebej šemljenju po-
svečene knjige je izdala leta 
1994 založba DZS. Prva vsebu-
je obrazne maske, druga bar-
vanje obraza in tretja pustna 
oblačila. Tako boste v knjigi 
MASKE našli natančna navo-
dila za izdelavo "Frankenštaj-
nove lobanje", hobotnice, klov-
na, ognjenega zmaja, detektiva, 
tigra, bolščeče pošasti, volka, 
morske čarovnice ... 

Predstavljene knjige niso edi-
ne, kjer najdete pustne ideje. 
Veliko je pravljičnih junakov, 
ki se otrokom in odraslim lepo 
podajo. Razni Petri Fani, 
Snežne kraljice, Sneguljčice in 
palčki, Pepelke in princi, Mar-
tini Krpani, Ostržki in Pike 
Nogavičke, svinjski pastirji in 
poldrugi Martini, male morske 
deklice, povodni možje in 
Uršike zale, tolovaji Mataji in 
Ceferini, gusarji Beni in Bra-
tovščine Sinjega galeba, 
Pestme in Anče Pomaranče so-
dijo zraven tradicionalnih slo-
venskih pustnih preoblek med 
najlepše. 

Llllana Klemonili 
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PTUJ / STEČAJNI POSTOPEK ZA EME ENGINEERING IZ DOLAN ^ VIDEM / 23. SEJA OBČINSKEGA SVETA 

Konet projekta^ ki se niti ni zaiel? 
24. januarja je bil na okrožnem sodišču v Ptuju narok za 
ugotavljanje pogojev za uvedbo stečaja za podjetje EME 
Engineering iz Dolan. Predlog za stečaj je dal sklad za malo 
gospodarstvo, ki je bil tudi garant za bančne kredite tega 
podjetja. Lastnik podjetja Emil Mlakar je podani predlog 
ocenil kot poskus sovražnega stečaja zoper njegovo podjetje. 

23. januarja je o tem sklical 
tudi tiskovno konferenco v 
Ljubljani, na kateri je med dru-
gim predstavil dvoličnost sklada 
za malo gopodarstvo Republike 
Slovenije. Emil Mlakar je tistega 
dne naslovil tudi prošnjo na mi-
nistra za gospodarske dejavnosti 
Metoda Dragonjo, da vpliva na 
sklad, naj umakne predlog za 
uvedbo stečaja do obravnave 
njegove pritožbe, ker bi stečaj 
onemogočil realizacijo projekta, 
kt bi zagotovil delo 420 ljudem. 
Lani 4. septembra je bil na 
okrožnem sodišču v Ptuju že na-
rok za obravnavo, v katerem so 
ugotavljali, ali so za Eme Engi-
neering iz Dolan podani pogoji 
za začetek stečajnega postopka, 
ki ga je prav tako predlagal sklad 

za malo gospodarstvo, a ga je 6. 
septembra umaknil, ker je 
dolžnik 5. septembra plačal ter-
jatev 4.173.680 tolarjev, ki jo je 
imel predlagatelj stečaja do nje-
ga. Stečajni senat mora na naro-
ku, najpozneje pa v treh dneh po 
njem, izdati sklep, s katerim se 
začne stečajni postopek nad 
dolžnikom ali s katerim zavrne 
predlog za začetek stečajnega 
postopka. V primeru Eme je bil 
sklep o začetku stečajnega pso-
topka izdan 27. januarja, tistega 
dne je bil objavljen tudi oklic o 
začetku stečajnega postopka. Za 
stečajnega upravitelja je bil 
določen dr. Drago Dubrovski. O 
začetku stečajnega postopka 
bodo upniki obveščeni z okli-
cem, ki ga bodo obesili na ogla-

sno desko ptujskega okrožnega 
sodišča in objavili v Uradnem 
listu Republike Slovenije. Narok 
za preizkus terjatev bo 24. aprila. 

Emil Mlakar, ustanovitelj in 
lastnik verige podjetij z zaščit-
nim znakom EME iz Slovenske 
Bistrice, je proizvodne prostore, 
zemljišča in premičnine nek-
danje tovarne Olga Meghč v Do-
lanah kupil dobro leto po uvedbi 
stečaja, in sicer 12. novembra 
1991 za 55 milijonov tolarjev. 
Takrat je napovedal, da bodo 
prve delavce zaposlili že takoj v 
začetku leta 1992, v celem tem 
letu pa naj bi jih bilo že 500. Vse 
to naj bi se zgodilo, če bo podjet-
je uspelo razviti strateške pove-
zave s pomembnimi avtomobil-
skimi firmami (VW, Citroen in 
Chrysler). V Dolanah naj bi 
proizvajali maloserijska posebna 
vozila. Pet let in nekaj mesecev 
po nakupu pa so se načrti sesuli, 
podjetje je v stečaju. 

MG 

GRAJENA / SE E N O DRUŠTVO V I N O G R A D N I K O V IN SADJARJEV 

Promoiija vinorodnega obmotja 
ž e leta 1995 se je med vinogradniki in sadjarji z območja 
Osrednjih Slovenskih goric porodila potreba po ustanovitvi 
lastnega društva. Res, da na širšem območju Ptuja delujeta 
že dve taki društvi, sta pa za marsikoga preveč oddaljeni in 
se njunih aktivnosti ni mogel udeleževati. Tako se je nekaj-
krat sestal iniciativni odbor, v soboto pa je bil v grajenski 
dvorani ustanovni občni zbor Vinogradniško-sadjarskega 
društva Osrednje Slovenske gorice. 

Polna dvorana je bila prva 
potrditev, da je ideja o ustanovitvi 
društva padla na plodna tla. Za 
uvod so kulturni program pripra-
vili učenci OŠ Grajena in člani 
moškega pevskega zbora iz Graje-
ne. 87 udeležencev ustanovnega 
občnega zbora pa je zatem v slove-
snem vzdušju potrdilo predloge 
iniciativnega odbora in z aplav-

Predsednik društva Andrej 
Reberninšek 

zom ustanovilo tretje tovrstno 
društvo na širšem ptujskem 
območju. Sprejeli so pravila 
društva, njegovo vodstvo in pro-
gram dela. Ta zajema tudi osnovne 

cilje ustanovitve društva: gre za 
izobraževanje vinogradnikov in 
kletarjev ter promocijo območja, 
ki je bilo sedaj v senci drugih vino-
rodnih območij, ponaša pa se prav 

tako s kakovostnim vinom ter do-
brimi vinogradniki in kletarji. 
Ena od oblik pospeševalnega dela 
društva bo tudi društveno 
pokušanje in ocenjevanje vina, se-
veda pa bodo v aktualnem času or-
ganizirali predavanja o rezi vinske 
trte, potrebni negi in zaščiti vino-
gradov, trgatvi in o kletarjenju. 
Tudi ustanovni občni zbor je bil 
priložnost za medsebojno primer-
janje vinskih vzorcev, ki so jih 
člani novega društva pristavili na z 
domačimi dobrotami obložene 
mize. Za predsednika Vinograd-
niško-sadjarskega društva Os-

rednje Slovenske gorice so izvolili 
inženirja Andreja Reberninška, ki 
je dejal, da bo v društvu slej ali prej 
okoli sto članov. 

J . B r a č / č 

Ustanovni občni zbor je bil priložnost za primerjanje kakovos-
ti vina članov novega društva 

GORIŠNICA / POGOVOR O NOVI ZAKONODAJI ZA 
PREDŠOLSKO VZGOJO 

Sprememba plaiila staršem dobrodošla? 
"Izvajanje pravilnika o 

plačevanju storitev prinaša 
težave v vrtcih in šolah po vsej 
Sloveniji. Na šolskem ministrst-
vu - sektorju za predšolsko vzgo-
jo - se še kako zavedamo, da ga 
bo potrebno v nekaterih točkah 
dopolniti. Ta sprememba je bila 
narejena zelo radikalno in s spre-
membo plačila staršev se je poja-
vil zelo pomemben materialni 
učinek na sistem. Sprememba 
plačila je staršem dobrodošla, a v 
vseh okoljih ne bo enako spreje-
ta in občine so sedaj v fazi preje-
manja pritožb staršev. Nov sis-
tem je res najbolj povišal plačila 
staršem - zasebnikom in pri tem 
si na ministrstvu zastavljamo 
vprašanje, kaj je dolžnost starša, 
Id plačuje," je na torkovem pogo-
voru v gorišniški občini med dni-
gini dejala mag. Marjetka 
Mahne, svetovalka v ministrstvu 

za šolstvo - sektorju za predšol-
sko vzgojo. 

Gorišniška občina je med deveti-
mi novonastalimi občinami na 
Ptujskem edina, ki je svoja dva 
vrtca (v Gorišnici in Cirkulanah) 
že priključila k osnovnima šolama, 
vendar pa jim je novo zakonodaja -
sprejeta 1. septembra lani -
povzročila nekaj težav. Na pogo-
vor so minuli torek povabili šolni-
ke in predstavnike iz občin na 
ptujsko-ormoškem območju. An-
drej Horvat, vodja komisije za 
vrtce v gorišniški občini, je ome-
nil, da so pripravili natančno sta-
tistiko, največ težav pa imajo s pra-
vilnikom o plačilu staršev. Plačilo 
se je pri njih zvišala tudi do 30 od-
stotkov in Horvat je ob tem posta-
vil vprašanje, kakšne so možnosu 
za enaka ali le podobna merila 
plačevanja na ptujsko-ormoškem 
področju. 

Mag. Mahne je menila, da je v 
predšolski vzgoji plačila staršev 
med občinami dobro primerjati, 
vendar vsega nova zakonodaja do 
podrobnosti ne vsebuje, kar je po-
tem lahko samo politika občine. 
Vse težave in pritožbe bodo na šol-
skem ministrstvu zagotovo morali 
reševati postopoma. 

Nov zakon o vrtcih sicer predvi-
deva dve starostni meji za dve sku-
pini, vendar smo slišali, da se v 
okoliških vrtcih srečujejo s proble-
mov prezasednostl v drugi starost-
ni skupini (3 - 6 let) in z vprašan-
jem, kako poskrbeti za otroke, mo-
tene v razvoju. Sicer pa bodo o pre-
blematiki vtrcev in usklajevanju 
novega zakona o predšolski vzgoji 
na ptujsko-ormoškem območju še 
morali spregovoriti, vmes pa naj bi 
občine poskrbele vsaj za primer-
janje plačila staršev, da ne bi pri-
hajajo do prevelikih odstopanj. 

T. Mohorko 

O proraiunu in izloiitvi Podlehnika 
Tisto, kar je bilo javna skrivnost, da se namreč želi krajev-
na skupnost Podlehnik izločiti iz občine Videm, je postalo 
s torkovo sejo sveta občine Videm uradno dejstvo. Sicer se 
je doslej govorilo o ustanovitvi nove občine na območju 
krajevnih skupnosti Podlehnik in Žetale, odslej pa je kan-
didat za novo občino zgolj krajevna skupnost Podlehnik. 

Svet krajevne skupnosti Pod-
lehnik je na svoji seji 10. januar-
ja sprejel sklep, da se naselja 
Podlehnik, Gorca, Dežno pri 
Podlehniku, Rodni Vrh, Strajna, 
Zakl, Kozminci, Stanošina, Sed-
lašek. Zgornje in Spodnje 
Gruškovje, Ložina in Jablovec 
izločijo iz občine Videm ter us-
tanovijo svojo občino s sedežem 
v Podlehniku. Svet občine Vi-
dem je krajevna skupnost z vlo-
go zaprosila, da sprejme o njiho-
vi odločitvi pozitivno stališče, v 
vsakem primeru pa bi krajevna 
skupnost nadaljevala postopek 
ustanovitve občine. Čeprav je 
bila ob tej vlogi pričakovana 
burna razprava, te dejansko ni 
bilo. Slišati je bilo le nekaj posa-
meznih mnenj. S strani svetni-
kov iz Podlehnika takšna, da 
krajevna skupnost Podlehnik v 
skupno občino ni prinesla dolga 
in doslej tudi ni prejela iz občin-
ske blagajne več, kot ji pripada, 
zato bo morebitna delitvena bi-
lanca dokaj enostavna. S strani 
drugih svetnikov je bilo čutiti 
rahlo obžalovanje take odločitve, 
vendar ji nasprotoval ni nihče. 
Tudi župan Franc Kirbiš je me-
nil, da je treba spoštovati voljo 
krajevne skupnosti Podlehnik, 
namignil pa je, da so tudi v kra-
jevni skupnosti Videm prisotna 

razmišljanja o ustanovitvi last-
ne, manjše občine, kar bo gotovo 
postalo aktualno ob naslednjih 
lokalnih volitvah. Sicer pa so 
svetniki zatem z vsemi glasovi 
prižgali KS Podlehnik zeleno 
luč za odhod iz občine Videm. 
Ali se bo to zares zgodilo in kdaj, 
pa je seveda oddvisno od volje 
tamkajšnjih ljudi, pravnega pos-
topka in odločitve v državnem 
vrhu. 

Že pred tem pa je dobršen del 
23. seje sveta občine Videm pri-
padel razpravi o osnutku občin-
skega proračuna za leto 1997. 
Strokovna služba in pristojni 
odbor sta se načrtovanja 
letošnjega proračuna, težkega 
306 milijonov tolarjev, lotila 
nadvse previdno. Za to je kriva 
lanskoletna izkušnja, ko so v 
občini pričakovali večje prihod-
ke od dejanskih in so se morali 
soočiti z nadvse neprijetnim ne-
gativnim rebalansom. V letu 
1996 je občina porabila več de-
narja, kot se ga je nateklo v njeno 
blagajno, novo leto je torej začela 
z dolgovi. Res je sicer, da so na 
področju komunalne infrastruk-
ture presegli načrte in v bistvu 
opravili že del letošnjih nalog, 
tako da bo v letu 1997 na tem po-
dročju investicijska suša. Osnu-
tek proračuna ne zagotavlja 

sredstev niti za osnovno gramo-
ziranje cest ter zimsko službo, 
kar je svetnike precej razjezilo. 
Precej očitkov je bilo tudi na 
proračunsko luknjo na področju 
sredstev za pospeševanje kme-
tijstva in drobnega gospodarst-
va. Vodstvu občine so svetniki 
očitali, da se ne zaveda pomena 
vlaganja v gospodarski razvoj 
občine, kar nekaj očitkov pa je 
moral župan požreti zaradi 
načrtovanih 30 milijonov tolar-
jev za nadaljevanje gradnje 
občinske stavbe. Osnutku pro-
računa so svetniki očitali tudi to, 
da v njem sploh ni programov, 
ki so jih pripravili sveti krajev-
nih skupnosti. Župan je na vse 
očitke, ki so leteli nanj, dal svet-
nikom "lekcijo" in jih spomnil, 
da so med letom večkrat glasova-
li za zadolžitev občine in da so 
zavestno porabili že tudi nekaj 
letošnjega denarja. Obenem je 
poudaril, da občina od države 
prejema največ denarja za naloge 
na področju infrastrukture in da 
so številna druga financiranja iz 
občinske blagajne zgolj preli-
vanje sredstev. 

Zagotovo razprava o letošnjem 
proračunu še ni končana. Tudi 
zato, ker so nekateri svetniki 
menili, da je potrebno osnutek 
proračuna zavrniti in ga obrav-
navati zgolj kot delovno gradivo. 
Minimalna večina enega glasu je 
sicer zatem osnutek potrdila, v 
pripravi predloga pa bo potreb-
no sedanje postavke v proračunu 
temeljito prevetriti. 

J. Bračič 

GORISNICA / PRVA LETOŠNJA SEJA SVETA 

Spreieli osnutek pnraiuna 
Gorišniški občinski svet se 

je minuli torek sestal na prvi i 
letošnji seji in sprejel reba- ^ 
lans proračuna za leto 1996 
ter osnutek proračuna za le-
tos. 

Svetniki so imeli manjše pri-
pombe na rebalans, vendar so ^ 
ga soglasno sprejeli. Več pri- ! 
pomb in nesoglašanj smo slišali ^ 
na osnutek proračuna za letos, 1 
ki ga je pripravil župan Slavko | 
Visenjak s sodelavci. Občina j 
naj bi imela 147 milijonov to- | 
larjev lastnih prihodkov; od i 
tega samo od nadomestila za 
rabo stavbnega zemljišča (ka-
nalščine) 58 milijonov tolarjev. 

Naložbe v investicije bodo 
znašale po prvih izračunih 67,4 

_milijona tolarjev. Gre za 
gradnjo večnamenske dvorane 
v Gorišnici, zdravstvenega 
doma v Cirkulanah, mrliške 
vežice v Gorišnici in zapornic v 
Tibolcih. Za slednje naj bi 
občina poravnala le delež grad-
benih del, ostalo bi financirale 
Slovenske železnice, sicer bi 
samo zapornice občino lahko 
stale dobrih 30 milijonov tolar-
jev, sedaj pa bodo najverjetneje 
potrebovali le slabe 3 milijone 
tolarjev. 

Občinski svet je izbral naju-
godnejšega ponudnika za izde-
lavo tehnične dokumantacije. 

potrebne za gradnjo šolskega 
prizidka v Cirkulanah. Po 
mnenju posebne komisije je to 
murskosoboško podjetje Pro-
jektivni biro inženiring, saj je 
ta za izdelavo dokumentacije 
ponudil predlog v vrednosti 1,4 
milijona tolarjev. 

Nekaj očitkov je na zadnji seji 
letelo na tajnika občine in 
hišnika, ki naj ne bi dovolj do-
bro opravljala sprotnega dela 
dela. V zadnjih dneh je sicer 
občina že dala razpis za novega 
tajnika občine in hišnika -
vzdrževalca, vendar se bodo o 
tem še pogovarjali. 

T. Mohorko 

PTUJ / PO 4 0 LETIH U K I N J E N A GASILSKA ZVEZA 

Pregledali bodo gasilsko premoženje 
Gorišniški župan Slavko Visenjak je v torek na delovni po-
govor povabil predsednike petih novoustanovljenih gasil-
skih zvez iz mestne občine Ptuj in občin Majšperk, 
Gorišnica, Videm in Kidričevo, pa tudi poveljnike iz drugih 
štirih občinskih poveljstev. Imenovali so poseben odbor in 
inventurno komisijo, ki bo ponovno opravila pregled gasil-
skega premoženja, naredila inventuro od leta 1995, kmalu 
pa bo sledil natančen pregled vseh financ. 

Lani je preteklo 40 let od usta-
novitve Gasilske zveze Ptuj, ta 
pa danes naj ne bi bila več po-
trebna. V vseh devetih novousta-
novljenih občinah bodo 
poskrbeli za svoje gasilske zveze, 
nekaj težav bodo imeli le v 
završki občini, kjer imajo samo 
eno gasilsko društvo. Po 
zadnjem, izrednem občnem zbo-
ru GZ Ptuj decembra lani naj bi 
stara zveza prenehala delovati, 
takrat naj bi bil predstavljen 
tudi zapisnik o popisu pre-
moženja in financ. Vendar pa se 
z njim v nobeni od devetih občin 
niso strinjali, saj naj bi bilo 
slišati preveč govoric o tem, da je 
storjenih veliko nepravilnosti. 
Po zadnjem izrednem občnem 
zboru sta prišla na dan kar dva 

zapsinika; pravilno napisan naj 
bi bil šele drugi. 

Vendarle pa se v občinah na 
širšem ptujskem območju niso 
preveč ukvarjali z zapisnikoma, 
ampak so dodobra pregledali po-
pis celotnega premoženja sedaj 
že bivše GZ. Gorišniškemu 
županu Slavku Visenjaku so 
naložili, da stvar pripelje do 
konca, saj si vsi želijo le poštene-
ga konca stare gasilske zveze. 

Edvard Kozel, predsednik G Z 
mestne občine Ptuj, je povedal, 
da obstajajo dvomi, da cenilec 
morda ni popisal vsega gasilske-
ga premoženja, v nadaljevnaju 
pa dodal, da so v zadnjih tednih 
dobili za približno 600 tisoč to-
larjev terjatev, kar pomeni, da 
nekdanja GZ Ptuj ni plačala 

vseh računov. Na Ptuju pa se 
srečujejo še s prevelikimi stroški 
vzdrževanja gasilskega doma, saj 
naj bi samo v novembru morali 
plačati za stroške okrog 500 tisoč 
tolarjev. 

V inventurnem zapisniku naj 
bi po mnenju Majšperčanov 
manjkali nekateri lastninski 
deli, med njimi naj ne bi bila po-
pisana dva prostora v gasilskem 
domu in nekaj opreme za delo 
gasilcev. Po njihovem mnenju 
bo potrebno ponovno pregledati 
celoten finančni delež. 

Premoženje GZ naj ne bi bilo 
dobro ovrednoteno v pravenm 
smislu, pa je med drugim omenil 
tudi mag. Janez Mere, predsed-
nik videmske GZ. 

Pred dnevi so tako predstavni-
ki vseh devetih občin imenovali 
poseben odbor in inventurno 
komisijo; odbor bo vodil Slavko 
Visenjak, komisijo Vlado Ke-
lenc in v najkrajšem času bodo 
poskrbeli za natančen finančni 
pregled gasilskega premoženja 
na Ptuju. 

T. Mohorko 



12 - NAŠI KRAJI IN LJUDJE 30. JANUAR 1997- TEDNIK 
R U J / PRVA LETOŠNJA PREMIERA V GLEDALIŠČU 

Nova iskanja mladega rodu slovenskih gledališinikov 
P o d o b r e m letu, kolikor j e mini lo od odločitve Ptuja, da 
p o več kot štirih desetletjih p o n o v n o ustanovi gledališče, 
se v ptujskem gledališču ponovno rojeva nova predstava. 
V m i n u l e m letu, ko j e za direktorja in umetniškega vodjo 
imenovani Samo Strelec po mesecu dela odstopil , nam-
reč ni bi lo gotovo, ali bo nova ptujska kulturna ustanova 
z m o g l a dovolj moč i in energije za življenje. Kaže, d a j e 
Francu Mlakarju, vršilcu dolžnost i direktorja, uspelo pri-
peljati na Ptuj mlade, za katere p o m e n i m o ž n o s t ustvar-
janja na Ptuju dovolj velik izziv. 

V prvi vrsti je to Jerne) Loren-
ci, Mariborčan, ki pravkar 
končuje študij gledališke režije 
na Akademiji za gledališče, film 
in televizijo. Za seboj ima že ne-
kaj predstav (v mariborskem 
Mrtvem gledališču, na Akade-
miji, v SNG Maribor), letos pa 
namerava režirati Elliotov Umor 
v katedrali v Mestnem gleda-
lišču ljubljanskem. Na Ptuju le-
tos ne bo režiral, pač pa bo vodil 
projekte ptujskega gledališča, 
pripravil pa je tudi program za 
letošnje leto. Kaj naj bi torej ust-
varili na odru najmlajšega slo-
venskega gledališča? Kaj pome-
ni oznaka Orfejevo gledališče 
Ptuj, natisnjena na robu plakata 
letošnje prve predstave Prazni-
na? 

Jernej Lorenci: "Moja vizija 
je, da potrebuje Gledališče Ptuj 
še neko ime. Ne zaradi imena sa-
mega, ampak ime, ki mu daje 
historično, mitično, poetično ali 
kakršnokoli drugo vsebino. Pre-
puščal sem se inspiracijam in 
pripeljale so me do imena Orfe-
jevo gledališče. Prostor pred gle-
dališčem dojemam zelo inten-
zivno, Slovenski trg je kot ptuj-
ska agora, kjer bi se moralo ne-

kaj aogajati. Masa laeja je teaen 
monodrame pred Orfejevim spo-
menikom. To je projekt, ki sta 
ga izpeljala že Ivan Brač in 
Društvo izobražencev Ptuj v po-
letnih prireditvah. Zanimiva je 
triada Orfejevega spomenika, 
cerkvenega zvonika in gleda-
lišča, ki tvori historično vsebin-
sko in mitološko celovitost. Tu-
kaj sem začutil še Orfeja kot 
simbol pesnika, človeka, ki bi 
moral stopiti jasno in odločno na 
svojo umetniško pot, pa ni zmo-
gel, pogledal je nazaj in bogovi 
so mu vzeli Evridiko. Nam se to 
ne sme zgoditi. Moramo iti na-
prej. Orfej je tudi simbol ostre 
meje med nezavednim in zavest-
nim, med nebom in zemljo, med 
peklom in nebesom." 

Prva predstava tedna mono-
drame v aprilu bo avtorski pro-
jekt Sebastjana Horvata, v kate-
rem bo igrala Nataša Matjašec. 
Igralko na Ptuju zelo dobro poz-
namo, predvsem zaradi vloge v 
filmu Radio.doc, posnetem na 
Ptuju in Štajerskem. 

V prvi polovici maja namerava 
Tomaž Latin uprizoriti Becket-
tov Konec igre, nato pa še Samo 

Strelec v koprodukciji z AGRFT 
delo Viktor ali otroci na oblasti. 
Med gosti načrtuje Jernej Lo-
renci najprej skupino Ciganska 
jazzbina, ciganska jama, impro-
vizatorko Natašo Burger in za-
grebški off teater Eksit s predsta-
vo Imago. 

Ptujsko gledališče se bo torej v 
letošnjem letu profiliralo 
predvsem z ustvarjalci najmlajše 
generacije, v katero prišteva Lo-

renci generacijo, staro od 20 do 
35 let. 

Prvo letošnjo premiero bo pos-
tavil na oder akademijski sošolec 
Jerneja Lorencija, Novogoričan 
Tomi Janežič. Predstava Prazni-
na je pričela nastajati že oktobra 
v Ljubljani v Studiu za raziska-
vo umetnosti igre, je povedal 
Janežič, ki Studio vodi. Z igral-
cema Barbaro Krajnc in Sebas-
tianom Cavazzo so izhodišče in 

inspiracijo za delo poiskali v 
Lorcovi Krvavi svatbi, vendar 
so po dveh mesecih dela obliko-
vali povsem novo besedilo, ki ga 
je spisal v scenarij z naslovom 
Praznina in podnaslovom Stara 
zgodba iz moje vasi Tomi 
Janežič. Takrat so pričeli pri-
pravljati predstavo, v katero je 
Janežič kot režiser vključil še 

dramaturginjo Simono Ješelnik, 
kostumografko Jasminko 
Ferček in Andraža Poliča, ki je 
uglasbil Lorcove pesmi. V 
četrtek, ko si bo ptujska publika 
ogledala Praznino premierno, 
bomo lahko videli, kaj so nova 
prizadevanja doprinesla Ptuju in 
slovenskemu gledališču nasploh. 

Milena Zupanič 

Vodja letošnjih projektov 
Gledališča Ptuj Jernej 

Scenarist in režiser prve i 
letošnje premiere ptujskega i 
gledališča Tomi Janežič. 

Protagonistka Praznine Bar-
bara Krajnc 

Protagonist Praznine 
bastian Cavazza 

MAMDOR/ SPREJEM ZA NOVINARJE V 
MARIBORSKI ŠKOFIJI 

"Drug drugemu 
smo potrebnF* 

Ob godu sv. Frančiška 
Asiškega, ki je zavetnik časni-
karjev, je v četrtek škof Franc 
Kramberger tudi letos na 
sedežu mariborske škofije spre-
jel novinarje. Poleg pi^dstavni-
kov medijev so se ga udeležili 
tudi pomembni predstavniki 
Cerkve. 

Ob tej priložnosti se je škof 
Kramberger zahvalil predvsem 
za poročanje ob papeževem obi-
sku. Med drugim je dejal, da je 
papežev obisk potrdil, da ko 
združimo znanje, sposobnosti in 
dobre namene, smo sposobni 
ustvariti takšno ozračje in razpo-
loženje, v katerem ni nihče 
ogrožen in v katerem je prostor 
za vsakogar. 

Prof. dr. Ivan Štuhec je ob tej 
priložnosti govoril o Cerkvi in 
medijih ter med drugim dejal, da 
smo drug drugemu potrebni in 
drug od drugega odvisni. Opozo-
ril pa je na dejstvo, da je svet 
sredstev obveščanja tisti, ki 
lahko učinkovito manipulira z 
javnim mnenjem. Poudaril je 
tudi, da bolj ko je odnos med no-
vinarji in Cerkvijo profesionalen 
in korekten, tem bolj bomo 
lahko vsi gradili tisto in takšno 
prihodnost, kakršno si želimo 
sami in jo od nas upravičeno 
pričakujejo naši zanamci. 

Kanonik dr. Stanko Lipovšek 
pa je govoril o pripravah na praz-
novanje 2000-letne zgodovine 
krščanstva. 

MS 

NOVA KNJIGA SONJE VOTOUN / 
PIŠČAL in PRAVICA DO SEBE 

Dve knjigi v eni 
Pesnica in pisateljica Sonja Votolen, ki živi v Kidričevem, 
s e j e v s lovenskem literarnem prostoru ž e m o č n o uvelja-
vila. P o številnih objavah v osrednjih literarnih revijah in 
dveh knjigah pesmi V m e n i j e dež (1990) in Mal in (1993) 
sta izšli dve knjigi v eni: z ene strani zbirka pesmi Piščal, 
z druge strani pa proza Pravica do sebe. Knjiga j e izšla 
pri za ložb i Educa iz N o v e Gorice v decembru 1996. Li-
kovna oprema j e de lo Jane Pečečnik. 

Ob izidu je bila knjiga prvič 
predstavljena na literarnem večeru 
ptujskih pesnikov in pisateljev v 
Narodnem domu. Uradna predsta-
vitev pa je bila v Ljubljani v pros-
torih Društva slovenskih pisatel-
jev in v Mariboru v Slomškovi 
knjigarni. 

V zbirki Piščal so pesmi razdelje-
ne v štiri sklope z naslovi Piščal, 
Trata, Večer, Zabrežja, povezuje 
pa jih pesem o piščali. Tematsko ti 
sklopi nakazujejo intimno poveza-
nost lirskega subjekta z naravo in 
otroštvom do krika ljubezni ter 
hrepenečega erotizma, na koncu 
ga preplavita bolečina in obup. 

Pesniški jezik in oblika teh pe-
smi prav gotovo postavljata avtori-
co v sam vrh slovenskega pe-
sniškega ustvarjanja. Odlikuje jo 
izjemen notranji ritem, kateremu 
podredi natančno izbrane podobe. 

Na drugi strani knjge je objavlje-
na proza Pravica do sebe. Večno 
žensko temo uveljaviti sebe, svojo 
identiteto in se osvoboditi patriar-
halnega reda je avtorica v prvoo-
sebni pripovedi oblikovala kot 
nekašen dnevniški zapis notranjih 
monologov junakinje. Na zanimiv 
način je povezala z okvirno pripo-
vedjo o pisanju besedila analitično 
zgodbo pred ločitvijo in sintetično 
po njej. Tako se prvoosebna pripo-
vedovalka odmakne od junakinje 
in lahko z ironično distanco ko-
mentira njene odločitve in čustve-

na stanja. S prvoosebno pripovedjo 
s sugestivnim ritmom potegne 
bralca v notranji svet junakinje. 
Prav to in stil pisanja (ritem stav-
kov in povedi, odvisniki stojijo 
sami zase, kopičenje kratkih, celo 
enobesednih povedi) je odlika tega 
besedila. Čeprav je tema takšna, da 
bi lahko kaj hitro potegnila avtori-
co v klišeje pogrošne literature, se 
to ne zgodi. Prav zato priporočam 
knjigo v branje tako ženskam kot 
moškim. 

S Sonjo Votolen tudi naše 
območje enakovredno stopa v svet 
sodobne slovenske literature. 

Branka Bezel jakGlazer 

Foto: DF 

SEDEM (NE)POMEMBNIH DNh SEDEM (NE)POMEMBNIH DNI SEDEM (NE)POMEMBNIH DNI SEDEM (NE)POMEMBNIH DNI 

v petek, 24. januarja, zvečer je 
mandatar dr. Janez Drnovšek spo-
ročil, da je propadel poskus usta-
novitve vlade enotnosti, ki bi bila 
sestavljena iz predstavnikov vseh 
parlamentarnih strank. Zato se je 
dr. Drnovšek odločil za formiranje 
vlade na podlagi "minimalne 
večine" 46 glasov v državnem zbo-
ru, ki so jo v javnosti že poimeno-
vali "koalicija 46". Mandatar je še 
dejal, da je v preteklih petnajstih 
dneh izčrpal prav vse možnosti, da 
bi oblikoval široko in trdno vlado. 
Drnovšek misli, da bi bila ure-
sničitev zamisli o vladi narodne 
enotnosti podobna čudežu ... 

Ideja o vladi narodne enotnosti 
(oziroma narodne rešitve) je nasta-
la znotraj pomladanskih strank 
potem, ko je bil v državnem zboru 
za mandatarja izvoljen dr Janez 
Drnovšek. Očetovstvo mnogi pri-
pisujejo predvsem Slovenski ljuski 
stranki in bratoma Podobnik. Dr. 
Janez Drnovšek je predlog o takšni 
vladi sprejel, čeprav je očitno imel 
že od vsega začetka nasprotnike na 
vseh straneh. S pomisleki o takšni 
vladi so se takoj oglasili v 
Združeni listi socialnih demokra-
tov in Slovenski nacionalni stran-
ki, razmeroma hitro pa se je poka-

zalo, da gre za "neenotnost" tudi 
znotraj pomladnih strank. 

Predsednik vlade Dr. Drnovšek 
ni hotel govoriti o tem, kdo je bolj 
a|i manj kriv. "Ne gre za trše ali 
manj trše nastope, ampak je objek-
tivno zelo težko sestaviti vlado iz 
vseh strank. Če bi se nam to pos-
rečilo po vseh razlikah in prepirih, 
bi bil to skoraj čudež." Drnovšek 
misli, da so objektivno razlike ve-
like in da je pozitivno že to, "da 
smo se pogovarjali o vrsti vprašanj, 
ki jih bomo morali tako ali tako 
reševati skupaj v naslednjem ob-
dobju". Posebej je omenil, da sta 
vzpostavila zelo pozitivno in kon-
struktivno ozračje z Marjanom Po-
dobnikom, predsednikom Sloven-
ske ljudske stranke. 

Lider SLS Marjan Podobnik je 
na propad zamisli o vladi narodne 
enotnosti reagiral dokaj čustveno. 
Govoril je o urah in urah pogovo-
rov in usklajevanj, o pripravljenos-
ti Slovenske ljudske stranke, da da 
na voljo katerokoli njej ponujeno 
mesto, če bi to pomagalo k obliko-
vanju vlade narodne enotnosti. 
Vendar pa to nobene od nezado-
voljnih strank ni zanimalo. "Ne-
zainteresiranost je bila na obeh 
straneh," je dejal Marjan Podobnik 

in s tem pravzaprav porazdelil od-
govornost za propad ideje na oba 
politična bloka. 

Dr. Drnovšek opozarja, da je bilo 
zaradi dveh nasprotujočih si blo-
kov skoraj nemogoče najti kakšno 
vmesno rešitev med dvema 
možnostima - vlado narodne 
rešitve ali vlado minimalne večine. 
Vendar pa hkrati meni, da vsa pri-
zadevanja le niso bila zaman. V 
noči s četrtka na petek sta s Podob-
nikom do treh zjutraj skušala najti 
ustrezno rešitev... Drnovšek pravi, 
da so bili narejeni vsi možni po-
skusi, "večkrat smo se že zelo pri-
bližali tudi programsko, vendar se 
je potem pokazalo, da so interesi 
tako različni, da je težko sestaviti 
vlado iz vseh strank. Dosegli smo 
kar precejšen napredek, vendar do 
konca nismo prišli. /.../ Kljub vse-
mu smo vzpostavili solidno komu-
nikacijo in ta se bo nadaljevala 
tudi naprej ne glede na predlog le-
vosredinske vlade." Drnovšek je 
jasno povedal, da še vedno ni 
zavrgel ideje o širši vladajoči koali-
ciji, in poudaril, da je njegova po-
nudba pomladnim strankam še na-
prej odprta. V pomladnih strankah 
za zdaj predvsem vztrajajo pri svoji 
"enotnosti" in odločitvi, da gredo v 
opozicijo. 

Vendar pa opazovalci menijo, da 
bo takšno enotnost vnaprej težko 
vzdrževati, ker gre vendarle za tri 
stranke z različnimi interesi in 

programskimi usmeritvami. To se 
je pravzaprav že pokazalo tudi ob 
nezadovoljstvu posameznih izmed 
njih s ponujenimi ministrskimi re-
sorji in pozicijami v morebitni vla-
di narodne enotnosti. Nenadoma 
je postalo pomembno predvsem to, 
katera konkretna stranka bo imela 
najpomembnejša (tako imenovana 
državotvorna) ministrstva. Največ 
teh ministrstev pa bi znotraj pom-
ladnega trojčka pripadlo Slovenski 
ljudski stranki: mesto prvega pod-
predsednika vlade, obrambno mi-
nistrstvo, ministrstvo za finance, 
kmetijsko ministrstvo, ministrst-
vo za pravosodje. Janševa socialde-
mokratska stranka in Peterletova 
SKD nista skrivali nezadovoljstva, 
ker jima mandatar ni ponudil nič 
takšnega, ampak "samo" ministrst-
va za promet in zveze, za zdravst-
vo, delo, socialne zadeve in 
družino, za kulturo ... Od tod 
očitno tudi pripomba Marjana Po-
dobnika, da bi se zaradi vzposta-
vitve vlade narodne enotnosti SLS 
odrekla kateregakoli njej ponuje-
nega ministrskega mesta. 

VLADNA 
KOALICIJA 

Zdaj mandatar dr. Janez 
Drnovšek v vlado minimalne 
večine predlaga ministre iz Libe-
ralne demokracije Slovenije, 
Združene liste socialnih demokra-

tov, Slovenske nacionalne stranke 
in Demokratične stranke upoko-
jencev Slovenije. Minister za zu-
nanje zadeve naj bi bil Zoran Tha-
ler (LDS), za finance Mitja Gaspa-
ri (LDS), za gospodarske dejav-
nosti Metod Dragonja (LDS), za 
delo, družino in socialne zadeve 
Tone Rop (LDS), za šolstvo Slav-
ko Gaber (LDS), za zdravstvo Ja-
nez Kopač (LDS), za okolje Pavle 
Gantar (LDS), minister brez list-
nice za lokalno samoupravo Igor 
Bavčar (LDS), za promet in zveze 
Janez Kocijančič (ZLDS), za eko-
nomske odnose in razvoj Franci 
Križanič (ZLDS), minister brez 
listnice za evropske integracije Bo-
rut Pahor (ZLDS), za obrambo 
Boris Sovič (ZLSD), za znanost in 
tehnlogijo Lev Kreft (ZLSD), za 
notranje zadeve Polona Dobrajc 
(SNS) in minister brez listnice za 
socialno varnost Janko Kušar 
(DESUS). Kandidata za ministra 
za kmetijstvo, gozdarstvo in 
prehrano ter ministra za pravosod-
je bo premier dr.Drnovšek predla-
gal naknadno. 

Predsednik Socialdemokratske 
stranke Slovenije Janez Janša mis-
li, da bo "Slovenija dobila vlado z 
vprašljivo podporo. Zaradi majhne 
podpore v parlamentu se postavlja 
vprašanje, kaj se bo dogajalo z 
izvršilno oblastjo v tem mandat-
nem obdobju. Vlada bo sicer lahko 
sprejamala nekatere zadeve, ne pa 

tudi za Slovenijo ključnih stra-
teških odločitev." 

Komentator Dela piše, da z vla-
do, ki "ima tako šibko in neza-
nesljivo večino v državnem zboru, 
kot jo ima pravkar nastala, ne 
more biti nihče zadovoljen," tudi 
sam premier Drnovšek ne. "Ni na-
rejena po njegovih željah niti po 
potrebah države, zato je rok njene-
ga trajanja najbrž omejen." 

Delo pričakuje, da se bodo zdaj 
začele vrstiti razlage o tem, kdo je 
kriv, da je propadel projekt širše 
koalicije ali celo vlade narodne 
enotnosti, kdo je bil za dogovor in 
kdo proti, kdo je bil resnično 
"državotvoren" in kdo je o "inter-
esih države" samo frazaril. Delo 
misli, da je največ izgubila Sloven-
ska ljudska stranka, ki je sicer dru-
ga stranka z največ dobljenimi gla-
sovi na volitvah. Delo se pri-
družuje tistim, ki mislijo, da je 
škoda, ker je propadla koalicija 
med LDS in SLS. SLS je "za zdaj 
zapravila izjemno priložnost, ker 
je nerazumno, vendar vztrajno po-
skušala prikleniti na svoj dobri vo-
lilni izid še Janševe socialdemo-
krate in največje izgubljence 
zadnjih volitev Peterletove krščan-
ske demokrate. Morda še dolgo, če 

j sploh kdaj, ne bo dobila priližnosti 
za popravo te hude politične napa-
ke." 

Jak Koprive 



SVETA ANA V SLOVENSKIH GORICAH 

"Lansko leto smo dobro gospodarilf 
Januar je čas, ko se ponavadi potegnejo črte pod preteklo leto, 
ko se pogleda, kaj se je v kraju naredilo in kakšne so načrtova-
ne naloge v naslednjem letu. O tem sta govorila tajnik krajev-
ne skupnosti Sveta Ana Viktor Kapi in predsednik sveta KS 
Bogomir Ruhitel. Strnila sta nekaj misli in problemov, ki naj-
bolj tarejo krajane Svete Ane. 

# V kolikšni meri ste lahko 
realizirali v letu 1996 začrtani 
program? 

B. Ruhitel: "Program je že kar 
nekaj let zastavljen tako, da so 
naša prva prioriteta ceste, ki 
morajo povezovati vse domačije 
v krajevni skupnosti. V krajevni 
skupnosti je namreč še vedno 
kar 40 km makadamskih cest. 
Lansko leto smo asfaltirali 1 km 
ceste v Zg. Ščavnici, prav tako 
pa smo gramozirali makadam-
ske ceste v vseh desetih naseljih 
naše krajevne skupnosti. Skupaj 
z Jurovskim Dolom smo 
položili primarni vodovod na 
relaciji Sv. Ana - Ledinek -
Dražen Vrh - Žitence v dolžini 
9000 m. Kljub nekaterim skep-
tikom so ljudje rade volje pris-
topih k projektu in ga tudi sofi-
nanciran v višini 200.000 tolar-
jev. Delež KS Sveta Ana je bil 
10 mihjonov tolarjev, skupaj pa 
je projekt stal nekaj čez 40 mili-
jonov tolarjev. Z vodovodom so 
sedaj povezana vsa naselja v kra-
jevni skupnosti razen doline 
Sčavnice, kjer poleti še vedno 
prihaja do pomanjkanja, vendar 
imamo to področje v naših 
načrtih že v tem letu. Uredili 
smo pločnik skozi center Svete 
Ane, kar je tudi velikega pome-
na, predvsem za naše otroke, ki 
hodijo v vrtec. Čeprav izračuni 
še niso dokončni, pa lahko po-
vem, da lanskega leta ne bomo 
končali v rdečih številkah. 

Sredstva, ki smo jih dobili, smo 
pošteno porazdelili na vsa po-
dročja. Od predvidenih načrtov 
nismo uresničili le ureditve raz-
svetljave mimo pokopališča in 
začetka ureditve projektne do-
kumentacije za vodovod Ledi-
nek - Zg. Ščavnica, kar pa je 
prioriteta v letošnjem letu." 

# Kakšni so drugi načrti za 
leto 1997? 

B. Ruhitel: "V letošnjem pla-
nu imamo asfaltiranje 1 km ces-
te na Dražen Vrhu, ureditev 
najmanj petih zazidalnih parcel 
pri Cvetku, prevezavo starega 
vodovodnega omrežja iz leta 
1970 na novega, saj prihaja do 
ogromnih izgub vode, skupaj z 
osnovno šolo pa moramo urediti 
tudi pločnik z nasipom, ki nam 
sedaj ni v ponos. To so samo ne-
katere osnovne naloge, ki jih 
moramo uresničiti zraven tistih 
rednih. Na občinski ravni pa 
moramo doseči tudi dogovor o 
širitvi ceste Žice - Sv. Ana. Pro-
met na tej relaciji se je namreč v 
zadnjem Času izredno povečal, 
sploh od takrat, ko je na Krivem 
Vrhu zasebnik odprl betonarno. 
Da ne bo kdo razumel narobe, 
da si pri Sveti Ani ne želimo 
takšnih in podobnih objektov. 
Razumeti pa je treba, da iz te be-
tonarne vozijo ogromni kamio-
ni v vse krajevne skupnosti le-
narške občine, tako da imajo od 
nje korist prav vsi. Zaradi tega 
tudi menimo, da imamo pravico 

zahtevati dodatna sredstva za 
širitev te ceste. Tudi zasebnik je 
zainteresiran za sodelovanje, saj 
je že do sedaj prispeval del sred-
stev za obnovo ceste. Upamo 
lahko le, da ne bo potrebna 
kakšna smrtna žrtev te ceste, da 
se bodo odgovorni na občini 
končno zmigali." 

# So pa še drugi pereči pro-
blemi? 

B. Ruhitel: "Seveda so še dru-
gi problemi. Na primer zdravst-
vena ambulanta. Že lansko leto 
so nam dah vedeti, da zunanje 
krajevne ambulante niso renta-
bilne. Tako se nam lahko celo 
zgodi, da bomo ostah brez am-
bulante, to pa menim, da bi bila 
katastrofa predvsem za starejše 
ljudi. Zdravstvena ambulanta 
nam pomeni izredno veliko, 
zato bomo še posebej pozorni na 
dogajanja v zvezi s tem proble-
mom. Obdržali jo bomo na tak 

ali drugačen način. Tudi pri te-
lefoniji so problemi. 70 novih 
naročnikov že več kot leto dni 
čaka na priklop. Kupljena je 
nova, zmogljivejša digitalna 
centrala, ki bo rešila tudi pro-
bleme dvojčkov. Že sedaj smo 
po številu telefonov na gospo-
dinjstva v samem vrhu (Loka-

vec je s telefoni pokrit 90-ods-
stotno; op.p.). S Telekomom se 
moramo dogovoriti o višini 
sredstev, ki jih bodo morali 
plačati novi naročniki. Problem 
je tudi okoli 0,5 km ceste - asfal-
tiranje bi stalo okrog 6 milijo-
nov tolarjev - mimo Rožmano-
vega mlina, ki je izpadla iz vseh 
občinskih planov, čeprav je stra-
teškega pomena. Sofinanciranje 
krajanov v višini 10 odstotkov 
skorajda ni možno, ker je tam v 
bistvu ena sama hiša." 

# V kraju ste pred nedavnim 
ustanovili tudi turistično 
društvo? 

V. Kapi: "Tako je, ustanovlje-
no je bilo Turistično društvo 
Sveta Ana in prav te dni 
pričakujemo registracijo. Želi-
mo pa si večje število novih čla-
nov, ki bodo glavni nosilec tako 
pri urejanju kraja kot tudi pri 
drugih akcijah, ki jih načrtuje-
mo. Izdali bomo tudi zloženko, 
ki bo promovirala našo krajevno 
skupnost. Na zadnji seji sveta 
krajevne skupnosti smo prišli 
končno tudi do datuma, ki bi 
obeleževal naš krajevni praznik 
- 26. julij, ko je tudi sicer tradi-
cionalno Anino žegnanje. Tu-
ristično društvo bo pobudnik in 
organizator prireditev, ki se 
bodo odvijale ves teden pred 
aninim. Na ta dan namreč pride 
k nam toliko ljudi kot le malo-
kje." 

# Vse glasnejše so tudi želje 
po krajevnem samoprispevku? 

V. Kapi: "Veliko krajanov in 
večina članov sveta KS je dou-
mela, da bi bili nekateri projek-
ti, financirani s samoprispev-
kom, dosti lažje izvedljivi, če bi 
bil samoprispevek izglasovan. 
Mogoče smo bili takrat nekoli-
ko premalo aktivni glede tega. 
Razvoj kraja bi bil vsekakor hi-
trejši. Sredstva, k bi jih morali 
odvajati posamezniki iz svojih 
osebnih dohodkov in katastr-
skega dohodka, pa so v primer-
javi z izgrajenim pravzaprav za-
nemarljiva. Potrebni so seveda 
izračuni, potem pa je z načni 
treba med ljudi. Uspeh referen-
duma za krajevni samoprispe-
vek pri Sveti Ani po mojem 

mnenju ne bi smel biti 
vprašanje!" 

# Kaj pa govorice o samos-
tojni občini? 

V. Kapi: "Menim, da pri tem 
trenutno prevladuje predvsem 
strankarski interes. Pri Bene-
diktu prevladuje ena stranka, v 
Jurovskem Dolu spet druga. In 
če bo občina Lenart razpada, 
bomo šli na svoje tudi mi, saj 
nam ne bo preostalo nič druge-
ga. Skupaj z Lokavcem bi bili 
celo med največjimi po površini 
in številu prebivalcev. Kakšnih 
konkretnih izračunov še nima-
mo. Po nekaterih govoricah bi 
bili kot samostojna občina 
deležni več sredstev kot sedaj. 
Koliko je to dandanes realno, pa 
še trenutno ne vem." 

B. Ruhitel: "Če bo res, kar pra-
vijo, da bo sredstev več, potem 
ni kaj dosti razmišljati. Seveda 
pa je za tako odločitev potreben 
referendum. Mislim, da nekate-
ri prehitro delajo račun brez 
krčmarja. Glavno besedo ima 
vendarle slovenski parlament. 
Edina možnost, ki bi bila za nas 
sprejemljiva, je združitev s KS 
Lokavec, saj tako geografsko 
kot tudi drugače gravitiramo 
eden na drugega. Računati je to-
rej potrebno tudi na možnost sa-
mostojne občine, vendar ne za 
vsako ceno. Kako se bodo stvari 
razvijale v prihodnosti, pa bomo 
videli," sta končala Bogomir 
Ruhitel in Viktor Kapi iz kra-
jevne skupnosti Sveta Ana v 
Slovenskih goricah, ki jima je 
razvoj kraja in dobro počutje 
prebivalcev kljub vsemu 
važnejši od strankarskih zdrah. 

Aleš Lipke 

"Pri Sveti Ani imamo veiiko dobrih načrtov," sta zatrdila Bo-
gomir Ruhitel in Viktor Kapi. Foto: Aleš 

OBČINO V 
VSAKO FARO? 

Predvolilni nastopi so ponekod 
obljubljali občino v vsako faro. Ne 
želim komentirati ciljev predvo-
lilnih ali povolilnih nastopov s 
takšno vsebino. Proces razvoja lo-
kalne samouprave je bistveno po-
membnejši od besed ali obljub. 

V razpravah o lokalni samou-
pravi, še pred sprejemom ustave 
RS, se je porabilo veliko časa za iz-
biro izhodišč. Prevladalo je sta-
lišče, da je jugoslovanska ustava iz 
leta 1974 sicer izpeljala decentra-
lizacijo oblasti preko "komunal-
nega" sistema, v katerem so 
občine uresničevale (pretežno) 
centralne odločitve, ni pa poznala 
evropsko primerljive lokalne sa-
mouprave s poudarjeno avtono-
mijo. Glavni argument je tičal v 
podatku, da je takratna občina 
uresničevala 85 % nalog iz 
dr^vne pristojnosti, da je bila ne-
primerljivo velika in zato razdel-
jena na več krajevnih skupnosti. 
Občina je bila ob tem temeljna sa-
moupravna skupnost, ki je nastala 
po volji države. Krajevna skup-
nost pa je bila le "specifična" sa-
moupravna skupnost. 

Ustava RS zagotavlja lokalno 
samoupravo in določa, da lokalno 
samoupravo uresničujemo v 
občinah in drugih lokalnih skup-
nostih. Občina je samoupravna 
lokalna skupnost. 

Različnost pogledov, tako stro-
kovnih kot političnih, se je pre-
nesla in manifestirala pri spreje-
manju zakonodaje o lokalni sa-
moupravi. Ne bom se spuščal v ce-
loten spekter različnosti inter-
esov, ki je botroval vsem nas-
ledrijim postopkom ob spreje-
manju in uveljavljanju zakonoda-
je o lokalni samoupravi. Opozoriti 
želim na bistvo problema. Tisto, 
čemur pravimo avtentična (izvir-
na) lokalna samouprava, smo v 
preteklem času uresničevali v kra-
jevnih skupnostih, npr. neoblast-
no urejanje in reševanje lokalnih 
zadev javnega pomena, avtonom-
no delovanje skupnosti in orga-

nov, pripadnost in zavest o usodni 
povezanosti med prebivalci, pros-
tovoljnost, neposrednost, itd., se-
veda le tam, kjer je krajevna skup-
nost živela, oz. tam, kjer je ni pre-
krila zbirokratizirana uprava. 
Osnovna dilema je zato bila, ali 
občine razviti iz pretekle krajevne 
skupnosti z združevanjem KS v 
nove, evropsko primerljive sa-
moupravne skupnosti (občine) ali 
z razdruževanjem (delitvijo in 
členjenjem) velikih v manjše 
občine, nato pa izpeljati njihovo 
reformo in urediti odnose med lo- j 
kalno samoupravo in državo. Iz ' 
izkušenj drugih je bilo znano, da | 
prvi proces traja ysaj deset let, da 
zahteva veliko strokovnega in po-
litičnega dela ter ustvarjalno at-
mosfero. Predlogi ptujske občine 
in še nekaterih drugih, da so pri-
pravljene kot vzorčne občine so-
delovati pri preizkusu, so bili 
zavrnjeni. Prevladala je torej 
odločitev za enostavnejšo pot (ta-
krat tudi bolj naravno in samou-
mevno, ker so stranke v tem vide-
le priložnost, da se nov politični 
prostor ali osvoji ali očisti ali ob-
varuje), da se z delitvijo dobi več 
občin. 

Državni zbor je po svoji volji 
(po volji poslancev, a tudi svoje-
voljno) oblikoval nove občine in 
njihov teritorij, ker" členitev po 
volji ljudi" - z referendumom - ni 
uspela. Nedokončan proces čle-
nitve je bil prenesen na naslednje j 
obdobje. j 

Reforma lokalne samouprave se j 
je lahko pričela takoj po konsti- j 
tuiranju novih občin tako, da je i 
država s sebi lastno močjo (zakon) j 
prevzela vse upravne funkcije in j 
se s tem (po naravi stvari) zapleda ! 
v spor z ustavnim sodiščem ter | 
novimi občinami. i 

Podoben proces se bo nujno ! 
ponavljal in obnavljal v postopkih | 
sprejemanja področne zakonoda- i 
je. Izbrana pot je prinesla trajen in | 
povsem neproduktiven spor med | 
državo in lokalno samoupravo. 
Tega bo od primera do primera 
reševalo ustavno sodišče, proces i 
sam pa bo tekel bistveno počasne-
je, kot so si nekateri predstavljali. 

Sicer pa, kako teče reforma lo-
kalne samouprave v občinah po 
delitvi in občinah, ki se niso deli-
le, kakšno vlogo so prevzeli župa-

ni, sveti (in nepotrebni predsedni-
ki svetov), svetniki, predvsem pa, 
ali člani lokalne skupnosti že čuti-
jo večjo bližino pri upravljanju 
javnih zadev? Ali bodo tudi tokrat 
novo oblikovane krajevne skup-
nosti, mestne četrti, krajevni od-
bori ali vaški odbori morali prev-
zeti vlogo avtentične lokalne sa-
mouprave kot nekoč? Se v ozadju 
predlogov za nastanek vedno no-
vih občin na osnovi "členitve" 
spretno prikrivajo (lokalni) inter-
esni spori med lovci, ribiči, gostil-
ničarji , gasilci, učitelji itd.? 
Upam, da ne. Čemu potem pono-
ven poziv in obljuba - občine v 
vsako faro? 

Mnenja sem, da moramo proces 
členitve preobrniti v proces pove-
zovanja. Družba, v kateri živimo, 
se je oddaljila od tistih jožefin-
skih, pa tudi socialističnih časov. 

Kompleksnost funkcij, ki jih 
moramo obvladati danes, če naj si 
v evropski skupnosti zagotavlja-
mo enakopraven razvoj, preprosto 
zahteva, da neka lokalna skupnost 
poleg potrebnega pogoja (fara -
volja) izpolni tudi zadostni pogoj 
za prevzem nalog iz lokalne sa-
mouprave. Bistvo ideje o evrop-
sko primerljivi skupnosti ni v de-
litvi oblasti med državo in lokal-
no samoupravo, ampak v pripravl-
janju možnosti za bolj ustvarjalno 
družbeno skupnost. Zato pa mora 
izgradnja lokalnih in krajevnih 
cest ter vodovodnega in teleko-
munikacijskega omrežja postati 
sestavni del nacionalnega razvoj-
nega programa, ne pa najpo-
membnejša, na lokalne skupnosti 
preložena naloga. Država namreč, 
in ne lokalna samoupravna skup-
nost, je tista, ki naj ustvarja 
možnosti za skladen civilizacijski 
in kulturen razvoj (ustava, 5. 
člen). 

Prepričan sem, da samo poziti-
ven, k povezovanju naravnan pro-
ces lahko pripelje do ustanovitve 
pokrajin, v katerih mesta (mestne 
občine) omogočajo, da pokrajine 
prevzamejo naloge širših lokalnih 
skupnosti v samoupravo. 

Po analogiji "občino v vsako 
faro "je le s členitvijo države 
mogoče obljubiti "pokrajino v 
vsako škofijo". - Si to želimo? 

Vojteh Rajher 

LENART / PREDAVANJE ZA SADJARJE 

Zairtali sadno cesfo 
v sredo in četrtek, 22. in 23. januarja, je v Lenartu potekal 
dvodnevni strokovni seminar o sadjarstvu, ki je pomembna 
kmetijska panoga v občini Lenart, saj na njenem območju 
pridelajo 7 odstotkov vseh slovenskih jabolk. Pripravila sta 
ga Kmetijska svetovalna služba Lenart in Sadjarsko društvo 
Slovenske gorice iz Lenarta, udeležilo pa se ga je 30 ude-
ležencev. 

Strokovnjaki /o govorili o 
pomenu in načinu namakanja 
nasadov, o pomembnosti 
zaščite nasadov pred točo, o 
varstvu sadnega drevja. Prak-
tično je rez v nasadih prikazal 
dipl. ing. agr. Borut Ambrožič 
s Kmetijskega zavoda Mari-
bor. O trenutni tržni situaciji v 
Sloveniji je govorila dipl. ing. 
agr. Zlatka Gutman Kobal in 
med drugim povedala, da je v 
prejšnjem sistemu bilo sad-
jarstvo pri nas na evropski rav-
ni, saj so se še leta 1969 tujci 

učili pri nas. Sadjarstvo je 
pahnila na beraško palico spre-

I memba sistema. Svoj proiz-
I vodni program sta predstavili 
: podjetji Agro Ruše in Pinus 
I Rače. 

Udeleženci so sklenili semi-
I nar z misHjo, da si sadjarji v 
: Sloveniji morajo pridobiti sta-
j tus, ki jim pripada, pridobiti 
t nazaj domačega kupca, doseči 
j politično podporo za obstoj in 
i razvoj in se med seboj povezati 
' ter pridobiti blagovno znam-
I ko. Ena od možnih povezav je 

razvoj sadne ceste. Dipl. ing. 
agr. Andrej Soršak s Kmetij-
skega zavoda Maribor je sadno 
cesto, ki bo potekala od Duple-
ka prek Zimice, Korene, Cig-
lenc nazaj do Dupleka. Dipl. 
ing. agr, Franc Jurša in ing. 
agr. Branko Senekovič pa sta 
predstavila možnost prikl-
jučitve Lenana na to sadno 
cesto in njen potek čez KS 
Vohčina, 

To je bil le eden od tečajev, ki 
jih to zimo pripravlja Kmetij-
ska svetovalna služba v Lenar-
tu. Tečaji bodo še v februarju. 
Teme so zelo različne - od 
predstavitve domačih obrti, 
davčnih obveznosti do varnega 
dela s kmetijskimi stroji. 

Zmago Šalamun 

SOVJAK 

Gospodinje so se izobraževale 
v ponedeljek, 20. januarja, so 

se na kmetiji Stebih v Sovjaku 
zbrale gospodinje na izo-
braževanju o hitri pripravi peci-
va. Tečaj je vodila Marija Hor-
vat s Srednje živilske šole v Ma-
riboru, organiziralo pa Društvo 
kmetic Trnovska vas skupaj s 
Kmetijsko svetovalno službo 
OZVŽ Ptuj. Udeležilo se ga je 
28 gospodinj. Pripravile so več 
vrst rezin, od jabolčne do kardi-
nalove, pa tudi rezino za lene 
gospodinje. Zanimanje je bilo 
veliko zato so se odločile, da pri-
hodnji tečaj pripravijo v dveh 
skupinah, in sicer 29. januarja 
in 3. februarja, pripravljale pa 
bodo drobno pecivo in krofe. 

Zmago Šalamun 

Na posnetku boste udeleženke izobraževanja težko pre-
poznali, vidite pa lahko, da jih je bilo veliko in da se bodo 
poslej sladkali v marsikateri hiši 
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Profesor v t^ubljani, študentje no Ptuju 
V zadnjih letih je na Ptuju že udomačena misel, da bi tudi 
naše mesto lahko postalo sedež vsaj ene izmed višjih ali vi-
sokih šol, kar bi gotovo prispevalo k povečanju števila 
domačih študentov in k splošnemu razvoju kraja. Pri tem 
se premalo zavedamo dejstva, da se tukajšnji prebivalci 
lahko že nekaj let šolajo tudi na Ptuju na smereh ljubljan-
ske Ekonomske fakultete, in sicer ob delu oziroma izredno 
preko Ljudske univerze Ptuj. V zadnjih dveh letih jim zara-
di študija sploh ni potrebno potovati v Ljubljano, pa tudi 
profesorji pridejo na Ptuj samo trikrat v šolskem letu. Ptuj 
je namreč eden od treh centrov v Sloveniji, v katerih se s 
sodelovanjem evropskega programa Phare uveljavlja študij 
na daljavo. 

Direktor Ljudske univerze 
Ptuj Oto Jurgec je prepričan, da 
je Ptuj na dobri poti za vzposta-
vitev drugih usmeritev izredne-
ga študija na daljavo, če se bodo 
slovenske fakultete in visoke 
šole vanj usmerile. Seveda to ni-
kakor ne izenačuje pogojev za 
študij Ptujčanov s prebivalci tis-
tih mestih, v katerih imajo fa-
kultete svoj sedež, saj gre samo 
za izredni študij, ki ga študentje 
plačajo iz svojega žepa. Vendar 
pa je pohvalno že dejstvo, da 
možnost za študij obstaja tudi na 
Ptuju. To je še posebej pomemb-
no za invalide, mame z majhni-
mi otroki, poslovneže z malo 
časa in druge, ki domačega mes-
ta ne morejo zapustiti. 

Sicer pa študij na daljavo v sve-
tu ni več novost. V vseh razvi-
tejših evropskih državah ga poz-
najo tako na osnovnošolski kot 
na srednje- in visokošolski rav-
ni. Ena najbolj priznanih 
odprtih univerz na svetu. Open 
University iz Velike Britanije, 
ima letno vpisanih tudi do 
150.000 študentov. 

ŠTUDjJ NA DALJAVO' 
K^JETO? 

študij na daljavo se razlikuje 
od klasičnega študija predvsem 

po stopnji angažiranosti študen-
ta, potrebni za uspešno opravl-
janje izpitov. Klasični študij 
namreč poteka v razredu, kjer 
posreduje učitelj svoje znanje 
študentom neposredno, le-ti pa 
si potem ob študiju pomagajo še 
z literaturo in učbeniki. Pri štu-
diju na daljavo sta učitelj in štu-
dent večino časa prostorsko 
ločena, študent pa študira sa-
mostojno iz študijskega gradiva, 
posebej pripravljenega za študij 
na daljavo. In kako poteka študij 
na daljavo v Sloveniji? Doslej so 
se profesorji Ekonomske fakul-
tete iz Ljubljane vozili v izredne 
študijske oddelke Visoke pos-
lovne šole v 12 krajev po Slove-
niji vsak teden, študentje pa po 
potrebi tudi v Ljubljano. V lan-
skem šolskem letu pa so v treh 
centrih, na Ptuju, v Novi Gorici 
in Trebnjem, uvedli študij na 
daljavo. Na Ptuj, kjer sta trenut-
no dva prva letnika Visoke pos-
lovne šole ljubljanske EF (lanski 
in letošnji), pripotuje pristojni 
profesor iz Ljubljane samo ne-
kajkrat letno, študentje pa se 
učijo predmet za predmetom 
pod vodstvom tutorjev, ki so 
ptujski strokovnjaki, poob-
laščeni od Ekonomske fakultete 
za izvajanje vaj in pogovorov s 

študenti. Z njimi se enkrat te-
densko dobivajo na tako imeno-
vanih tutorskih vajah v prosto-
rih Ljudske univerze, študirajo 
pa po posebej pripravljenem gra-
divu. Tudi po dva izpitna roka 
sta na Ptuju. 

V kratkem bodo ti trije centri 
povezani z matično šolo v 
Ljubljani preko video zvez, ki 
jih bo delno financiral evropski 
program Phare. Za Ljudsko uni-
verzo je tako izjemno pomemb-
no, da ji Telekom na Ptuju na-
pelje linijo ISND, potem potre-
bujejo še dataskop - napravo, s 
pomočjo katere bodo lahko 
projicirali večjo sliko v predaval-
nici, v Ljubljani in vseh treh 
centrih pa se bodo morali opre-
miti še s kamerami. Malce futu-
ristično je slišati, pa vendar: naj-
kasneje prihodnje leto naj bi štu-
dentje na Ptuju, v Novi Gorici in 
Trebnjem gledali in poslušali 
predavatelja, ki bi predaval v 
Ljubljani, preko video povezave 
naj bi mu zastavljali tudi 
vprašanja in 130 kilometrov, ko-
likor nas loči od glavnega mesta. 

tako rekoč ne bi več obstajalo. 
Na Ptuju so video zvezo z 
Ljubljano vzpostavili lani že v 
srednješolskem centru, vendar 
pa je povezavo takrat upočasnje-
vala in tako ovirala neustrezna 
telefonska povezava. 

V LJUDSKI UNjVERIj 
ŠTUDIJSKO SREDIŠČE 

Ptujski študentje se z matično 
šolo v Ljubljani povezujejo že 
sedaj. Preko računalnikov in In-
ternetove elektronske pošte ima-
jo možnost vsak dan kontaktira-
ti s kolegi in profesorji iz prosto-
rov Ljudske univerze. "To je že 
zametek študijskega središča," 
napoveduje Oto Jurgec, "ki ga 
bomo za vse občane, ne le za 
naše študente, odprli spomladi. 
Študentje in občani se bodo 
lahko s pomočjo avdio-vizualnih 
sredstev in računalnikov samos-
tojno učili, na voljo bodo imeli 
svetovni atlas Encarta, programe 
za učenje tujih jezikov, računal-
ništva in druge." 

Kaže, da bo tako Ljudska uni-
verza prva na Ptuju pričela 
vzpostavljati cedeteko 
"knjižnico", v kateri bodo poleg 
pravih knjig tudi "knjige" na no-
vem mediju, računalniški 
zgoščenki. Oto Jurgec ima poleg 
tega še nekaj načrtov, vendar 
meni, da je najpomembneje, da 
se razvijejo spontano in zaradi 
dejanske potrebe. 

V tem trenutku bi zelo potre-
boval večji prostor, dvorano, ki 
bi jo lahko uporabljali za preda-
vanja.Tri obstoječe učilnice so 
skupaj z računalniško pre-
majhne, da bi lahko hkrati prišlo 
na predavanje večje število štu-
dentov. Zato gostujejo v drugih 
primernih dvoranah, vendar se 
morajo seveda povsod prilagajati 
urniku in možnostim 
domačinov. Da ne gre za malo 

vpisanih na Ljudsko univerzo, 
pove podatek, da je bilo v vse 
programih vpisanih v lanskem 
šolskem letu kar 1408 osnov-
nošolcev, dijakov in študentov. 
Kaže, da se Ptujčani vedno bolj 
zanimajo za dodatno izo-
braževanje, saj je v primerjavi s 
šolskim letom pred desetimi leti 
ta številka za polovico višja. Ne-
kaj je prispevala tudi povečana 
brezposelnost, saj izvajajo v 
Ljudski univerzi tudi izo-
braževalne programe repu-
bliškega zavoda za zaposlovanje. 

1400 VPISANIH V 32 
PROGRAMIH 

In za katere poklice se na ptuj-
skem območju najbolj zanimajo 
tisti, ki niso dokončali želene 
šole z rednim šolanjem? Če bi 
sodili po številu vpisanih, je med 
ponujenimi programi za prido-
bitev izobrazbe, programi uspo-
sabljanja in programi splošnega 
izobraževanja največ zanimanja 
za poklic trgovinskega poslovod-

ja, kjer izobražujejo v dveh od-
delkih 70 vpisanih, še 35 
bodočih poslovodij pa je že tik 
pred maturo, na klasični višji in 
visoki usmeritvi Visoke poslov-
ne šole je vpisanih 60, v usmerit-
ve študija na daljavo pa 63 štu-
dentov. V šestmesečnem tečaju, 
namenjenem kandidatom, ki 
imajo končano srednjo šolo, se 
jih 20 usposablja za računovodje, 
predavajo pa jim kar trije magi-
stri ekonomije s Ptuja. Vseh pro-
gramov izobraževanja in uspo-
sabljanja seveda ne moremo 
našteti, saj nudi Ljudska univer-
za kar 32 različnih. Oto Jurgec je 
posebej opozoril na poklicno 
šolo za natakarje in kuharje, ki 
poteka po programu mariborske 
gostinske šole, od koder prihaja-
jo učitelji, kuhati in streči pa se 
bodo naučili pri praktičnem 
pouku pod vodstvom svojih 
učiteljev v ptujskem hotelu Mi-
tra. 

Milena Zupanič 

Oto Jurgec, direktor Ljudske 
univerze Ptuj 

O R M O Ž / IZ O S N O V N E ŠOLE 

Uienti uredili družubni pmsfor 
Seveda ne povsem sami. Ampak ideja je bila njihova in v 
osnovni šoli na Hardeku so imeli dovolj posluha, da so dol-
goletno željo učencev uresničili. V pravi delovni akciji so 
skupaj zavihali rokave učenci , starši, učitelji in drugi za-
posleni na šoli. 

Urejevanje kletnih prostorov je 
bilo za učence poučna vaja iz 
šole življenja, ki so jo pričeli z 
akcijo 'Denar leži na cesti, samo 
pobrati ga je treba'. Otroci so je-
seni nabirali kostanj, zbirali sta-
ri papir, prodajali spominčke. 
Na ta način so prislužili nekaj 
denarja, nato pa so potrkali na 
vrata sponzorjem, ki so se njiho-
vi prošnji prijazno odzvali. V 
uresničitev svoje želje so 
vključili tudi starše, ki so v an-
keti prav tako potrdili svojo pri-
pravljenost pomagati. Zanimivo 
je, da so se učenci organizirali in 
celotno akcijo je vodil odbor 
učencev pod vodstvom pedago-
ginje Majde Kurpes. 

Urejanje prostorov so pričeli s 
stopnicami, ki vodijo v klet -
vsako so pobarvali v drugo barvo 
- in z vzdrževalnimi deli na hod-
niku. V šolski kleti, kje je bila 
včasih kuhinja, pa jih je čakal 
največji zalogaj. Kleti so lepo 
prepleskali, zidove obili z lesom, 
pobarvali okenske okvirje in ra-
diatorje. Pri notranji opremi so 
bili zelo iznajdljivi. Lične stole 
za debatni kotiček so izdelali kar 
pri tehničnem pouku, v prostor 
so postavili še omaro in klop - in 
konec. Od sponzorjev so dobili 
celo mini glasbeni stolp, ki je v 
tem prostoru nepogrešljiv. Rav-
natelj Bojan Burgar je dejal, da je 
bila celotna investicija vredna 

gotovo okrog 500.000 tolarjev. V 
zahvalo za pomoč in trud so v 
prostoru obesili pravo zahvalno 
ploščo, na kateri so zapisana 
imena vseh, ki so pomagali z ma-
terialom ali delom. Da pa je 
prostor urejen zares po željah in 
meri učencev, so določili tudi 
steno za grafite. 

Na novih 50 kvadratih se je do-
gajalo že marsikaj in veliko tega 
se še bo. Pred novoletnimi počit-
nicami so tukaj potekale ustvar-
jalne delavnice, na slovesno 
odprtje pa so povabili starše in se 
jim zahvalili za pomoč. Prostori 
so učencem na voljo ves dan. 
Vendar jim bo poleg obveznih 
plesov, ki so vsak zadnji petek v 
mesecu, potrebno dati primerno 
vsebino. Učenci radi zavijejo v 
klet - v debatni kotiček ali 
družabni prostor. V omarici vza-
mejo ključ, se s podpisom 
zavežejo, da bodo prostor zapus-
tili v takšnem stanju, kot so ga 

našli, in v prostem času poseda-
jo, klepetajo, poslušajo glasbo, 
kaj preberejo. Program dejav-
nosti izdeluje odbor učencev Iz-
tok Luskovič, Petra Zabavnik, 
Rok Mlinarič in Doroteja Pri-
možič. Najbrž pa se bodo 
odločili za družabna srečanja, 
plese, literarne večere in podob-
no. Prostor, ki ga več uporabljajo 
starejši osnovnošolci, pa so od-
krili tudi mali Miselčki, učenci 
nižjih razredov, ki kažejo več in-
teresa za učenje in si sedaj v kleti 
prirejajo kvize in podobno za-
bavno učenje. 

Pri ureditvi so bile upoštevane 
želje učencev, sedaj pa tudi sami 
odločajo, kaj bodo počeli in 
kako. Tako poskušajo v osnovni 
šoli Ormož učence navajati na 
odgovorno ravnanje s prostorom 
in prostim časom. 

vk 

Nekoč vlažni in temačni prostori so zasijali v prijaznih barvah. 
Na posnetku vodja projektak pedagoginja Majda Kurpes 

Garanje, garanje in še enkrat garanje. Foto Hozyan 

PTUJ / 50. KONCERT SKUPINE BP 

Letos hodo 
doii zgosienko 
Vokalno-instnimentalna skupina Bodi pripravljen ali 
krajše B P si je pred štirimi leti nadela kar skavtski pozdrav. 
Z duhovno pesmijo mladi glasbeniki prinašajo mir in ljube-
zen med ljudi, lani so izdali prvo kaseto z naslovom Srebrni 
val, letos pa želijo uresničiti še sanje o zgoščenki. V refek-
toriju minoritskega samostana so prejšnjo soboto pripravili 
koncert, ki so ga naslovili Zgodilo se je leta 1. 

Že nekaj časa skupino BP ses-
tavljajo člani, stari od 13 do 17 
let, na rednih sobotnih vajah, 
koncertih in drugih prireditvah 
pa je z njimi vodja Boštjan 
Rihtar. Poleg njega so člani an-
sambla še Anja Pintarič, Gregor 
Rihtar, Robi Mere, Rok Obre-
tan, Mitja Novak in Boštjan Ko-
lednik, stalni sedež pa ima sku-
pina v prostorih župnije sv. 
Ožbalta na Ptuju. Pravijo, da so 
izvajalci predvsem duhovne 
glasbe, edini na Ptuju, pred nji-
mi pa so takšno zvrst glasbe iz-
vajali Minoresi, Dominiki in 
skupina Shalom. 

V glasbeno skrinjo so v letih 
delovanja spravili že dobrih 60 
skladbic v različnih jezikih, med 
njimi kar 11 lastnih, za kar so 
"krivi" mojstri v ansamblu: Robi 
in oba Boštjana. Nekaj teh sklad-
bic je izšlo na prvi samostojni 
kaseti, posebej za zgoščenko pa 
že imajo pripravljene najbolj 
poslušane. Prvo snemanje so 
opravili v studiu Mandarina in 
drugo v studiu Akademik. V 
letošnjem letu nameravajo po-
sneti prvo zgoščenko, seveda če 
bodo za to zbrali dovolj denarja 
prostovoljne prispevke zbirajo 
že nekaj časa. Imajo tudi svoj 
žiro račun: 52400-621-2005 05 
1270117-12747/1. 

Za sabo imajo že zlati" koncert -
50 nastopov, proslavili pa so ga v 
soboto, 25. Januarja, v refektori-
ju minoritskega samostana. Sku-
pina BP nastopa tudi na raz-
ličnih kulturnih prireditvah in z 
duhovno glasbo so se predstavili 
domala že po vsej Sloveniji. V 
lanskem maju so na Ptuju igrali 
na srečanju mladih, v decembru 
sodelovali na dobrodelnem kon-
certu za obdaritev otrok iz zavo-
da Dornava, dvakrat so uspešno 
sodelovali na Pilovih žurih, pri-
pravljeni pa so sprejeti vsakršen 
nastop na prireditvah na Ptuju 
in dobrodelnih akcijah. Večkrat 
so bili že gostje radijskih postaj 
(tudi ptujske) in veliko njihovih 
skladbic lahko slišimo v ne-
deljski oddaji Svetloba duha. 

Boštjan Rihtar, vodja ansambla 
BP, pravi: "Naše pesmi so pove-
zane z božičnim časom in Jezu-
sovim življenjem, radi bi jih po-
nesli v srca mladih. Mir in ljube-
zen s pesmijo prinašamo med 
vse ljudi, delamo pa predvsem 
to, kar imamo radi. Z vajami in 
dobro voljo bomo zagotovo še le-
tos naredili svojo zgoščenko, 
želimo pa si kdaj v prihodnje 
tudi novih prostorov za vadbo. 
Ti so pri sv. Ožbaltu za vso opre-
mo in člane skoraj že pretesni." 

Tekst in fotografija: 
T. Mohorko 

Z glasbeno druščino skupine BP smo bili skupaj na eni od vaj 



DORNAVA / B A R O Č N I GRAJSKI KOMPLEKS 

Evropski biser temni 
Grajski kompleks v Dornavi predstavlja enega naših najpo-
membnejših kulturnih spomenikov iz obdobja baroka. Še 
zlasti zaradi nekdanje razsežne parkovne zasnove ga lahko 
uvrščamo med pomembnejše spomenike poznobaročne 
dobe v širšem prostoru. Zelo ogrožen in zanemarjen je zlas-
ti grajski park. Ta je bil precej uničen že med drugo svetov-
no vojno, po njej pa je povsem propadel, ker so posekali 
večino drevja in uničili parkovne nasade. Leta 1958 so tam 
zgradili dva stanovanjska bloka, na nekdanjih parkovnih 
površinah so asfaltirana parkirišča, prečkajo ga poti za 
kmetijsko mehanizacijo, jasa z zaključno plastiko pri Pe-
snici je preorana v njivo, skozi park poteka melioracijski ja-
rek, ki seka os, in še bi lahko naštevali. 

Da pa gradu in dvorca ne bi iz-
gubili za zmerej, so lani 
domačini ustanovili poseben od-
bor, ki odgovorne opozarja, da se 
to lahko zelo hitro zgodi. V par-
ku in v gradu so priredili dva 
koncerta, toda zavedajo se, da z 
izkupički tovrstnih prireditev 
ne bodo mogli rešiti gradu. Nje-
gov lastnik je država, a grad 
nima pravega skrbnika. Ker v 
njem še stanujejo odrasle osebe z 
motnjami v telesnem in dušev-
nem razvoju, je v upravljanju 
ministrstva za delo, družino in 
socialne zadeve. Njegov skrbnik 
naj bi bil Zavod za varstvo na-
ravne in kulturne dediščine iz 
Maribora, toda njegovi odgovor-
ni pravijo, da to ne drži. 

Čeprav spada dornavski dvorec 
po državnih merilih med spome-
nike prve kategorije, državni se-
kretar pri ministrstvu za kulturo 
Silvester Gaberšček pojasnjuje: 

"Težko je reči, da spomeniško-
varstvena kategorizacija sama po 
sebi že prinaša spomeniku 
kakšne bonitete. Mislim, da si 
bonitete moramo vsi skupaj 
iskati sproti in v miselnem pros-
toru celotne slovenske družbe 
najti tisto mesto, da se bomo za-
vedali, kaj spomeniki pomenijo 
za nacionalno kulturo, kaj po-
menijo nam in tujcem. Še pose-
bej, če si želimo v Evropo, mora-
mo v našo zakonodajo zapisati 
zakone, ki so v Evropi že dalj 
časa znani, Mishm, da bodo 
stroka, ministrstvo za kulturo, 
loklane oblasti in mnogi drugi 
morali družno zavihati rokave in 
rešiti grad pred propadom. Vse-
kakor bi bilo zelo pametno, da bi 
se zanj našel gospodar ali vodja 
projekta, ki bi potem nad celot-
nim projektom bdel in spodbu-
jal vse strani, da bi se projekt ob-
nove speljal do konca." 

Vse to pa je že obstajalo. Pred 
enajstimi leti je delovala komisija, 

je imela takrat vrhunske stro-
kovnjake s tega področja. Toda 
^hub temu je celotni grajski kom-
pleks v zeb slabem stanju. Zob časa 
Je načel kritino in deloma tudi 
ostrešje, luščijo se fasadni ometi, vse 
fo zdaj ogroža varno bivanje se-
danjih prebivalcev. 

Kot spomenik je grad Dorna-
va dolgo životaril. Kakšna uso-
da ga čaka vnaprej? 

Silvester Gaberšček: "Stroka 
se je od vsega začetka zavedala 
pomena baročnega gradu in 
dvorca. Ne smemo pozabiti, da 
smo v nekem času, pred desetlet-
ji, te spomenike načrtno zapos-
tavljali, Vanj niso bila vložena 
nobena sredstva, kvečemu se je 
izkoriščala funkcionalnost pros-
torov, in če se birokratsko izra-
zim, so v tistem času le želeli 
amortizirati stavbni fond brez 
spoštovanja spomeniških last-
nosti, Vse to ga je pripeljalo do 
današnje situacije. Lahko bi re-
kli, da je zmanjkalo politične 
podpore in glede na to, da je v 
tem gradu potekala neke vrste 
socialno-zdravstvena dejavnost, 
je tudi težko prišlo do soglasij 
med stroko in sedanjimi uporab-
niki. Ne obstaja še noben projekt 

o njegovi namembnosti, obstaja-
jo samo želje. Čimprej bi morali 
doreči, kakšna bo vsebina dorn-
avskega gradu. Šele ko bomo 
imeli jasno idejo, bomo zmogH 
najti tudi toliko sredstev in 
moči, da bomo pristopli k obno-
vi tega spomenika. Menim, da je 
naša dolžnost rešiti grad in ga 
postaviti na tisto vrednostno 
lestvico in na mesto, ki mu zara-
di njegove vrednosti pripada." 

Že več let se govori o novi 
vsebini gradu, saj je del prosto-
rov že praznih, ker so mladino 
že preselili v nove prostore, v 
načrtu pa je končna izselitev 
dvorca, ki jo je trenutni 
družbeni položaj nekoliko 
upočasnil, nikakor pa ni spre-
menil odločitev. Bila je že vrsto 
predlogov za prihodnost gradu, 
za kateri načrt pa se najbolj 
ogrevate na ministrstvu za kul-
turo? 

Silvester Gaberšček: "Ena iz-
med mnogih idej o njegovi vse-
bini je bila postavitev muzeja 
slovenskega baroka. Slovenija je 
znana po tem, da ima že zdaj 
preveč muzejev, vem pa, da ob-
staja še več drugih možnosti, 
vendar bomo morali čimprej iz-

delati nacionalni program. Tudi 
zakon o kulturni dediščini, ki je 
že zrel za vladno proceduro, 
načrtuje mrežo slovenskih mu-
zejev z neke vrste hierarhijo. Ne 
vem, ali bo Slovenija s sredstvi, 
ki so namenjena kulturi, zmogla 
vzdrževati vse te muzeje, jih ob-
navljati in v celoti financiran. 
Potrebno bo najti ustrezna 
sredstva, s tem da je potrebno 
dati v vse te objekte tudi širšo, 
morda turistično-gostinsko po-
nudbo, tudi mednarodno, tako 
da bi lahko tudi tujci vlagali, 
vendar po sedanjem zakonu ne 
morejo postati lastniki. V njem 
se lahko odvijajo tudi druge dej-
avnosti do te mere, da ne kazijo 
in ne zmanjšujejo kulturne 
pričevalnosti samega spomeni-
ka. 

Menim, da ko bo vzpostavljen 
državni sklad za kulturno nepre-
mično dediščino, potem bo ta 
sklad lahko s koncesijami odda-
jal tovrstne spomenike v upor-
abo pod pogoji, ki jih bo stroka 
predhodno opredelila. Nedo-
pustno bi bilo, da bi projekt bil 
omejen samo na lokalno - regio-
nalno raven. Postati bi moral na-
cionalni projekt." 

Verjetno bo projekt moral 
zaživeti in dobiti oznako in-
vesticije in ne akcije, mogoče 
vsaj v tem smislu, da zaščitite 
grad pred propadom... 

Silvester Gaberšček: "Ne mo-
remo govoriti o investicijah, pre-
den ni znana njegova namemb-
nost. Zato prevzema odgovor-
nost finančno ministrstvo. Za-

I gotavljam, da bo država storila 
vse, da se spomenik ohrani. Naj-
prej bi morah obnoviti streho in 
po nekaterih ocenah bi samo za 
to potrebovali okoH 50 milijo-
nov tolarjev. Upam, da bodo 
uporabili projekte, ki so bili že 
izdelani. Potrebno jih bo dopol-
niti in doreči glede na bodočo 
namembnost. Spomenik takega 
pomena ne more biti na ramenih 
ene same občine, krajevne skup-
nosti ali enega področja. Jaz pa 
bom zaprosil kolege za kulturno 
dediščino in inšpektorja, da si 
stanje gradu čimprej ogledajo, in 
če je njegovo stanje res tako sla-
bo, da je ogrožen, bomo po-
skušali iz interventnih sredstev 
najti vsaj za najnujnejše. Upam, 
da bomo zmogli, kajti ne smemo 
ponoviti napak, ki so jih delali 
naši predhodniki in smo za zme-
raj izgubili marsikateri spome-
nik." 

KDO BO 
KRIV, ČE SE 
GRAD ZRUŠI 

Baročni grajski in vrtni kom-
pleks Dornava v zadnjih letih 
res stopata v ospredje prizade-

vanj strokovnih ustanov, da bi 
mu povrnile nekdanjo izredno 
lepoto. Toda nobena od njih 
noče prevzeti odgovornosti, če ji 
to ne bo uspelo. Tako je Zavod 
za varstvo naravne in kulturne 
dediščine Maribor že pred tride-

setimi leti zaradi močne kapilar-
ne vlage, ki je ogrožala zunanje 
stene gradu, dal odbiti dva metra 
visoko zunanji fasadni omet, da 
bi se stene izsušile, toda dogaja 
se ravno obratno: med tem 
časom je vlaga že močno uničila 
opeko. 

Janez Mikuž, direktor mari-
borskega Zavoda za varstvo na-
ravne in kulturne dediščine: 
"Moram reči, da niti jaz niti za-
vod nisva njegov skrbnik, kajti 
skrbnik je njegov lastnik in to je 
država. Res je, da je bil zaradi 
izsuševanja pred tridesetimi leti 
odbit omet na gradu. Kasneje 
smo naredili okrog gradu dre-
nažo, da bi speljali meteorne 
vode ter napačno speljano kana-
lizacijo, ki je odtekala od nek-
danje pralnice zavoda dr. Mari-
jana Borštnarja. Nikoh nam ni 
uspelo bodisi od države ali iz 
bivše ptujske občine dobiti toli-
ko denarja, da bi spodnji del fa-
sade ponovno ometali. To je pač 
tista zgodba, da se država - prej 
smo rekli temu družba - do 
dornavskega kompleksa obnaša 
resnično mačehovsko." 

Imam občutek, da državne in-
stitucije prelagate odgovornost 
druga na drugo in se stvari ne 
premikajo naprej. 

Janez Mikuž: "Da grad ni iz-
seljen, je na nek način ovira, da 
bi lahko pripravili celovit pro-
gram uporabe njegovih prosto-
rov, ker ne vemo, kdaj bo država 
zgradila preostali del novega 
doma za dornavske varovance, 
ki so še v gradu. Pripravili smo 
načrte za uporabu gradu za javne 
namene, poskusno je bil tudi na-
rejen mednarodni projekt za sla-
vistični inštitut Frana Mi-
klošiča. To naj bi bil skupni pro-
jekt Avstrije in Slovenije, vendar 
doslej še ni prišlo do realizacije. 
Ta pa ni odvisno niti od mene 

niti od našega zavoda, ampak so 
to odločitve na drugih ravneh. 
Stara je že ideja, da naj bi bil v 
njem muzej slovenskega baroka, 
lahko bi bil promocijski center 
med vzhodom in zahodom tudi 
za poslovne namene, skratka 

dornavska graščina s parkom bi 
lahko služila marsičemu. Ven-
dar kaže, da časi takšnim projek-
tom niso naklonjeni ah pa je v 
ozadju kaj drugega." 

Verjetno pa bi lahko bile ure-
jene vsaj nekatere administra-
tivne stvari, ki niso povezane z 
velikimi finančnimi stroški, na 
primer da bi celotno posest 
vpisali pod eno parcelno števil-
ko ter pod enega upravljalca in 
uporabnika? 

Janez Mikuž: "V tem trenutku 
lahko ugotovim, da so res trije 
lastniki: Ministrstvo za delo, 
družino in socialne zadeve, dru-
gi je Kmetijski kombinat oziro-
ma Sklad kmetijskih zemljišč, 
spodnji del pri reki Pesnici pa je 
spadal pod Zavod za gozdove. 
Vsa leta, kar se ukvarjam z Dor-
navo, smo skušali to uresničiti, 
vendar je bil v prešnjem sistemu 
vedno zahtevek Kmetijskega 
kombinata po nadomestnih 
zemljiščih, čeprav je na sedan-
jem območju parka ena sama 
večja parcela - njiva, tako da to 
ni bil realen vzrok. Upam, da se 
bo po sprejetju sedanjega zako-
na, ki uveljavlja pravice tudi nad 

posebnimi kulturnimi spomeni-
ki, dalo to na neki način urediti 
in bo kompleks prišel pod eno 
ministrstvo in da bo za grad 
pristojno le eno ministrstvo ali 
resor. Veliko pričakujem tudi od 
sklada za spomenike, ki so v 
državni lasti, da bo potem to 
tudi čisto pravno-formalno ure-
jeno." 

Kako pa bo vaša ustanova kot 
edina kompetentna za kulturno 
dediščino poskrbela za to, da 
dornavski grad ne bo prej pro-
padel? 

Janez Mikuž: "Če sem čisto 
odkrit, ne vem. Pripravili smo 
idejne projekte tako za obnovo 
parka kot graščine in tudi vrtne 
plastike. Odvisno pa je, koliko 
denarja bomo uspeli pridobiti 
od države." 

Dejali ste, da bi bilo potrebno 
projekt internaciolizirati s fi-
nančnega vidika. Kaj pa s stro-
kovnega? 

Janez Mikuž: "Kohkor sem 
hodil po mednarodnih simpozij-
ih, naše znanje ne zaostaja za ev-
ropskim, če pa bi čutih vrzel, bi 
dobili v ekipo, ki bo delala na 
dornavskem gradu, kolege iz 
Avstrije ali Bavarske, kjer je pri-
bližno enak kulturni prostor in 
nimajo s stavbami in skulptura-
mi podobnih problemov." 
• • • 
Strokovne institucije so 

mogoče pri iskanju denarja za 
obnovo dornavskega dvorca pre-

malo vztrajne in ves čas preveč 
potrpežljive. Tolažijo se z dejst-
vom, da zaradi sedanjih prebi-
valcev ne bo še tako hitro iz-
gubljen. Toda pri vsem tem po-
zabljajo, da so nekatere vrtne 
plastike iz peščenjaka že za ved-
no izgubili in zelo težko, da 
bodo sploh kdaj našli denar za 
njihove kopije. O tem so se 
lahko že sami prepričali, saj v 
ljubljanskem restavratorskem 
centru že nekaj let iščejo denar, 
da bi obnovili in pripravili kopi-
je značilnih dornavskih pritlik-
avcev. 

Tekst in ffotograflle: 
Mar i ja Slodniak 

Silvester Gaberšček, državni 
sekretar v ministrstvu za kul-
turo 

Janez Mikuž, direktor mari-
borskega Zavoda za varstvo 
naravne in kulturne 
dediščine 

Propadajoči antični mislec 
iz peščenjaka 

Dornavski dvorec z vrtne strani 

Zaradi odbite fasade od vlage propada opeka 



Kuharski nasveti 
Enoloniniie 

T a k o kot je sneg del z ime, tako so v tem času zelo pogoste 
jedi v naši prehrani enolončnice , ki jim je namenjen tudi 
današnji prispevek. 

Štajerska kisla juha je zagotovo 
jed, ki je zelo znana in cenjena v 
naši regiji, prav tako pa jo poz-
najo in pripravljajo tudi druge 
pokrajine v Sloveniji. Pravo šta-
jersko kislo juho pripravimo 
tako, da damo v lonec kuhat 
svinjino, običajno vzamemo 
plečko, lahko pa bi uporabili 
tudi stegno; za 10 ljudi potrebu-
jemo približno 25 do 30 dekagra-
mov sveže svinjine, nato doda-
mo svežo svinjsko srce ter 
svinjski rep. Namesto vode 
lahko uporabimo juho ali vodo, 
v kateri ste kuhali zelenjavo. 
Tekočine naj bo 2 do 2,5 1. Do-
damo še jušno zelenjavo, na pri-
mer korenje, peteršiljevo koreni-
no in malo zelene ter celo čebulo 
in 3 stroke česna. Čebulo in 
česen dodamo v celem oziroma 
nenasekljana. Dodamo še 
začimbe, to so sol, poper, lovor-
jev list, timijan in malo majaro-
na. Ko se zelenjava in meso 
zmehčata, ju vzamemo iz juhe, 
narežemo na tanke rezance in 
vsipamo nazaj v juho. Juho še 
prej zgostimo s podmetom iz 
moke oziroma 4 žlice moke 
zmešamo s hladno vodo, tako da 
dobimo gladko zmes ter jo med 
temeljitim mešanjem juhe vlije-
mo vanjo, istočasno pa dodamo 
olupljen in na rezance narezan 
krompir. Ko se krompir 

zmehča, juho izboljšamo s kislo 
smetano, tik pred serviranjem pa 
dodamo še belo vino ali kis ter 
sesekljan zeleni peteršilj. Sesta-
vine lahko narežete tudi na koc-
ke. Če v juho ne dodate svežega 
svinjskega srca, juha nima 
tipičnega okusa. 

Na željo naše stalne poslušalke 
pa navodilo, kako pripravimo 
pasulj. 

Čez noč namočimo fižol, ki 
smo ga prej prebrali in oprali, da 
ga lahko pristavimo v tisti vodi, 
kot smo ga namočili. Uporabi-
mo beli fižol oziroma tetovec, a 
to ni obvezno. Za 10 oseb vzame-
mo 70 dekagramov fižola. Fižolu 
nato dodamo fino sesekljano 
čebulo (50 dekagramov) in 3 do 
4 stroke česna, ki ga prav tako 
sesekljamo. Dodamo še lovorjev 
list in rahlo solimo ter dodamo 
še 1 kilogram prekajenih rebrc 
ali druge prekajene svinjine. Ko 
se fižol do polovice zmehča, do-
damo prežganje, ki ga naredimo 
tako, da v maščobi prepražimo 3 
dekagrame moke. Ko narahlo 
porjavi, dodamo 4 dekagrame 
paradižnikove mezge, 4 dekagra-
me hude in 1 dekagram sladke 
rdeče paprike, lahko pa uporabi-
te samo sladko papriko in po 
želji dodamo še en hud feferon, 
ki smo ga prej sesekljali. 
Prežganje zalijemo z malo hlad-

ne vode, ga temeljito premešamo 
in takoj vlijemo k fižolu. Vse 
skupaj naj počasi vre do mehke-
ga. Na koncu po potrebi dodamo 
še sol. Če ste uporabili pri pri-
pravi prekajena rebrca, jih vza-
memo ven in narežemo, servira-
mo pa tako, da v globoke 
krožnike nadevamo pasulj, na 
vrh pa položimo narezana 
rebrca. Če pa ste uporabili drugo 
prekajeno svinjino, lahko meso 
narežete na rezine, še boljše pa 
je, da ga narežete na nekoliko v 
večje kocke, ga vsipate nazaj v 
omako in ponudite. Tisti, ki 
želite, da bo pasulj nekoliko pi-
kantnejši, pri prežganju upora-
bite hudo rdečo mleto papriko 
in hudi feferon, če pa uporablja-
te sladko papriko, pa pasulj 
začinite še s poprom. 

Zelo pogosto pripravljamo tudi 
štajerski fižolov golaž. Razhka z 
drugimi golaži je v tem, da tukaj 
uporabimo od mesa svinjino, del 
sveže svinjine zamenjamo s pre-
kajeno svinjino in da dodamo še 
fižol, ki ga lahko posebej kuha-
mo ali kuhamo oziroma dušimo 
skupaj z mesom v omaki. 

Toliko za danes o enolončni-
cah. Spoštovani bralci in bralke, 
sedaj ste na vrsti vi. Pišite nam 
in pošljite recept kakšne svoje 
priljubljene enolončnice, ki jo 
doma v teh dneh pogosto kuha-
te. Prihodnjič bom zanimivega 

^ nagradila. 

Kai se 
dogaja v 
Joy Opticu 

Želel bi odgovoriti za izjave, ki 
so jih v javnost plasirali g. Ma-
kovec, g. Črgulj in g. Plohi ter 
dejansko osvetlili dogajanje v 
podjetju Joy Opdc. 

Že v začetku bi rad povedal, da 
so nekatere trditve omenjenih 
gospodov neresnične ter da 
mečejo slabo luč na naše podjet-
je. zakaj So bile informacije pos-
redovane v takšni obliki, ne 
vem. Po izjavah g. Makovca in g. 
Črgulja je bil njihov namen do-
ber, vendar pa se mi zdi način 
posredovanja informacij daleč 
od tega, saj je v javnosti dosegel 
prav nasprotni učinek. 

V letu 1996 je podjetje Joy Op-
tic doživelo dva večja šoka, ki sta 
nastala kot posledica neporavna-
nih računov s strani naročnikov 
storitev pri našem podjetju. 
Tako je spomladi leta 1996 dela-
la naša proizvodnja tri mesece 
intenzivno za naročnika, ki v ve-
liki meri ni poravnaval računov 
za opravljeno delo. Tako smo 
prekinili sodelovanje z njim, 
račune pa je poravnal šele poleti, 
ko smo našli novega poslovnega 
partnerja, pri katerem je šlo za 
enako vrsto dela, razširjeno še z 
novimi proizvodi. Če smo hoteli 
pričeti delo s tem novim poslov-
nim partnerjem, smo morali in-
vestirati v nova orodja, pri tem 
pa smo odkupili tudi orodje od 
partnerja, za katerega smo delali 
spomladi. Ta odkup je bil 
opravljen kot kompenzacija dela 
izstavljenih računov, ostalo pa je 
poravnal z nakazilom na naš žiro 
račun. Tako smo na banki za-
prosili za sredstva, s katerimi 

smo želeli sofinancirati dodatna 
orodja za posel, ki se je obetal. 
Na podlagi poslovnega načrta in 
podatkov o partnerju, s katerim 
smo sklenili pogodbo, ni bilo de-
jansko nobenega razloga niti s 
strani banke, da teh sredstev ne 
bi dobili. Tako so bila orodja in 
druge nujne investicije v proiz-
vodnji za izvedbo tako velikega 
posla končani do septembra 96, 
nakar se je v septembru pričela 
intenzivna proizvodnja za nove-
ga poslovnega partnerja. Kdor-
koli je kdaj poskusil pričeti in-
tenzivno proizvodnjo na po-
dročju plastike, ve, s kakšnimi 
stroški je to povezano (orodja, 
material, energija ...). Tako smo 
intenzivno delali do konca no-
vembra, ko se je pojavil problem 
plačila opravljenih storitev, saj 
so prvi računi zapadli že okto-
bra, plačila pa ni bilo od niko-
der. Ta partner nam je do danes 
poravnal le znesek v višini 
256.000 tolarjev, dolžen pa nam 
ie še približno 4.000.000 tolarjev. 
Tako je v decembru prišlo pri 
tem partnerju do resnih proble-
mov, nakar se je v reševanje pro-
blema vključila tudi ugledna fi-
nančna ustanova in obljubila, da 
bo do konca leta naredila posne-
tek zatečenega stanja ter do 12.1. 
1997 plan sodelovanja za leto 
1997, nakar so ta termin po-
daljšali do 17. 1.1997, vendar do 
danes še ni jasnega odgovora gle-
de poravnave finančnih obvez-
nosti ter plana sodelovanja za 
tekoče leto. Stvar pa postaja še 
bolj resna, saj obstajajo nekateri 
sumi, da se bo status te pravne 
osebe spremenil, saj niti s strani 
omenjenega podjetja niti s strani 
finančne ustanove, ki je vpletena 
v reševanje tega problema, ni ja-
snega odgovora, na kak način 
nameravajo rešiti situacijo. 

Glede na vse navedeno sem de-
lavce že v začetku decembra ob-
vestil o tem, da plan dela za tega 
poslovnega partnerja v letu 1997 

še ni jasen ter da tudi ni znan 
termin, v katerem bodo porav-
nane naše terjatve. V tem času je 
sicer s strani omenjenega podjet-
ja prihajalo do obljub, da bodo 
poravnali svoje obveznosti, ven-
dar do tega ni prišlo. V veri, da 
so bile obljube točne, sem te po-
datke posredoval tudi zaposle-
nim v podjetju, vendar smo bili 
na koncu vsi skupaj razočarani, 
ko do nakazila ni prišlo. Prav 
tako sem delavce že v začetku 
decembra 96 obvestil, da če do 
začetka januarja ne bo potrjen 
plan o nadaljnjem sodelovanju s 
tem podjetjem, sledi zmanjšanje 
števila zaposlenih že v januarja 
(za tri osebe). V tem času me je g. 
Makovec (tako sem vsaj jaz razu-
mel njegovo izjavo) obvestil, da 
sta bila z g. Črguljem na sedežu 
NSS na Ptuju. Na že omenjenem 
sestanku sem delavce obvestil, 
da je včlanitev v sindikat in izbi-
ra sindikata njihova svobodna 
odločitev ter da naj mi tisti, ki se 
mislijo včlaniti, prinesejo podat-
ke o tem, v kateri sindikat so se 
včlanili ter št. žiro računa, na ka-
terega naj se odvaja članarina. 
Ker s strani poslovnega partner-
ja ni bilo do 13. 1. 97 nobenih 
uradnih informacij o tem, kako 
in v kolikšni meri bo potekalo 
sodelovanje v bodoče, sem bil 
prisiljen zmanjšati število zapos-
lenih ter sem tako 13. 1. 97 zju-
traj napisal sklepe o prenehanju 
delovnega razmerja za g. Črgulja 
in g. Makovca. Te odpovedi sem 
odnesel v proizvodnjo ob 10.15, 
čisti slučaj pa je, da so delavci 
našega podjetja bili ravno tega 
dne na sindikatu. Tako me je do-
poldan poklical po telefonu tudi 
g. Rastko Plohi, me obvestil o 
tem, da so naši delavci pri njem, 
ter me vprašal o situaciji v pod-
jetju; v kratkem sem mu jo opi-
sal. Predlagal je sestanek, v kate-
rega sem privolil, vendar se za 
točni termin v tem razgovoru ni-
sva dogovorila. Tega dne je na 

sedež podjetja s strani sindikata 
prispel faks z obvestilom o usta-
novitvi podružnice v podjetju 
ter o imenovanju predsednika in 
podpredsednika sindikata. Faks 
je prispel ob 12. uri, torej precej 
pozneje, kot so bili izdani sklepi 
o prenehanju delovnega razmer-
ja, tako da so vsa natolcevanja o 
tem, da je bil kdorkoli odpuščen 
zaradi sindikalne dejavnosti, 
neosnovana, saj je bila možnost 
o zmanjševanju števila zaposle-
nih omenjena že v začetku de-
cembra. 

Glede plač pa bi rad omenil sle-
deče: Glede na neporavnavanje 
finančnih obveznosti spomladi 
in v drugi polovici preteklega 
leta smo na tem področju nare-
dili največ, kar je mogoče. Tako 
ni resnična trditev, da bi bil 
kdorkoli osem mesecev brez 
plače, je pa res, da se zaradi fi-
nančnega stanja, ki ga je 
povzročilo neplačevanje naših 
izstavljenih računov, prišlo do 
izplačevanja plač za nazaj, tako 
je seveda res, da je bila zadnja iz-
plačana plača za mesec maj 96, je 
pa tudi res, da so v jesenskem 
terminu lanskega leta kljub 
temu, da so bila izplačila za na-
zaj, bila dokaj redna ter smo jih 
krili iz drugih dejavnosti, s kate-
rimi se ukvarja podjetje. Ter-

minski prikaz izplačil je takle: 
28.08.96 - plača 
03.09.96 - regres 
02.10.96 - plača 
06.11.96-plača 
24.12 96 - regres 
Res pa je, kot sem že navedel, 

da so ta izplačila za nazaj, mo-
ram pa pri tem še enkrat pri-
pomniti, da bi ob spoštovanju 
plačilnih rokov s strani našega 
največjega dolžnika bila fi-
nančna slika izplačil bistveno 
boljša. 

Naj še omenim, da je za danes, 
27. 1. 97, s strani finančne usta-
nove, ki razrešuje nastali primer 
v omenjenem podjetju, 
obljubljen pisni odgovor, v kate-
rem bo naveden plan sodelovan-
ja za 1997 leto ter plan izplačila 
zapadlih obveznosti. 

Na koncu bi rad še omenil, da 
potekajo intenzivni pogovori z 
zahodnoevropskim poslovnim 
partnerjem, ki je zainteresiran za 
transfer svoje proizvodnje v naše 
podjetje, da smo na področju 
trgovine našli kupce za različne 
slovenske izdelke v državah 
vzhodne in južne Evrope ter 
južne Afrike, da bo za pokritje 
potreb teh trgov možno odpreti 
v dolgoletnem času vsaj 100 no-
vih delovnih mest ter da poteka-
jo že intenzivni dogovori s slo-

venskimi podjetji, ki bi rada 
prodrla s svojimi izdelki na ta 
tržišča. Niso pa zainteresirana 
samo naša podjetja, saj pravkar 
poteka prodor belgijskih leč na 
afriško tržišče preko našega pod-
jetja. Glede na to, da se obetajo v 
zelo kratkem času konkretne po-
godbe na področju proizvodnje 
in prodaje, ne vidim razloga, da 
bi bil pesimist glede razvoja 
podjetja, ne glede na to, kako se 
bo razrešila situacija z našim do-
sedanjim največjim naročnikom 
in hkrati največjim dolžnikom. 

Glede na govorice, ki se širijo 
med javnostjo, ki je bila do sedaj 
obveščena le z ene strani, pa bi še 
rad omenil, da se s tem podjet-
jem do sedaj niti slučajno nisem 
okoristil, saj sem med drugim 
prodal tudi stanovanje, da je bilo 
dovolj zagonskega kapitala za 
ustanovitev podjetja, ter da do 
sedaj nobena moja plača ni bila 
večja kot 10.000 tolarjev od naj-
nižje izplačane plače v podjetju. 

Upam, da je situacija v podjet-
j ju in dogajanje v njem tako ja-
I snejša ter da bo pripomogla k 

objektivni presoji dejanskega 
stanja. 

Samo Lubec 
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Vzgola k solidarnosti 
I« nad* 
Pa si najprej poglejmo tre-

ning senzitivnosti, ki je najsta-
rejša oblika treninga 
medčloveških odnosov. Na 
splošno lahko rečemo, da želi-
mo s treningom senzitivnosti 
pri posameznikih in grupi 
doseči: 

- večjo sposobnost zaznavanja 
lastnih in drugih čustev, razpo-
loženj, stališč in reakcij, 

- bolj realistično oceno last-
nega vedenja, 

- spremembo vedenja, na pri-
mer glede odprtosti, sposob-
nosti komuniciranja, spošto-
vanja stališč drugih. 

Pri tej obliki živiosem do pet-
najst ljudi skupaj teden ah naj-
več tri tedne v nekem od-
maknjenem kraju. Pod vodst-
vom izurjenega terapevta se 
vsak dan zberejo na več ur tra-
jajočih sestankih, na katerih 
pride do intenzivnih čustvenih 
reakcij, in katerih cilj je iz-
boljšanje socialnega vedenja 
ljudi. Taki treningi so tudi v 
Sloveniji že uveljavljeni ter jih 

je obiskalo že več tisoč ljudi. 
Pod skupinami srečanja razu-

memo odprto in iskreno 
srečanje ljudi, pri katerem 
vsakdo odloži svojo masko in 
se je pripravljen pokazati tak, 
kakršen v resnici je. Cilj takih 
srečanj je, da se ljudje naučijo 
živeti sami s seboj. Skupine 
srečanja naj torej pomagajo 
zavreči vsiljene vloge, stereo-
tipno, zgolj intelektualno ve-
denje in mišljenje ter drugo. 
Udeleženci si zastavljajo 
vprašanja: Kako bi živel bolj 
sproščeno? Kako bi mogel biti 
bolj vesel v življenju? Kdo sem 
in kaj si pravzaprav želim? In 
podobno. Vse to in drugo po-
skušajo udeleženci tudi ure-
sničiti. Kolikšna je potreba po 
takšnih skupinah, kaže dejst-
vo, da jih je obiskalo že več mi-
lijonov Američanov. 

Psihodrama je znana oblika 
razreševanja konfliktov in 
iskanja ustreznejših poti do 
soljudi. Poteka takole: oseba, 
ki ima nek problem, npr. strah 
pred avtoriteto, mora svoj 
strah in vedenje v neki situaciji 

odigrati pred manjšo skupino, 
ki se sestaja enkrat tedensko. V 
začetku oseba odigra sebe, nato 
pa še druge osebe. Ostali člani 
skupine se vključijo kot soi-
gralci. Po vsaki psihodrami sle-
di grupni razgovor, ki naj omo-
goči vpogled v naravo odigra-
nih problemov in razkrije 
težave in vzroke akterjev pri 
odigravanju njihovih vlog. 

Trening vedenja pa sloni na 
konkretnem učenju določenih 
oblik vedenja. Praviloma pote-
ka učenje na osnovi nalog, ki 
jih mora oseba od sestanka do 
sestanka rešiti v svojem živl-
jenju. Naloge se določijo na 
osnovi problemov posamezni-
kov, njihova težavnost pa se 
postopoma stopnjuje. V grup-
nih razgovorih, ki jim sledijo, 
skušajo udeleženci osvetliti 
težave pri razreševanju nalog. 

Cilj teh in drugih tehnik je 
odpraviti tudi izolacijo, s kate-
ro so zelo pogosto obremenjeni 
mnogi ljudje. 

O tem in o poskusu analize 
samega sebe pa naslednjič. 

KRVODAJALCI 
14. januarja: Marjan Cajnko, 
Nova vas^ 100/B, Marjan 
Kovačec, Žabjak 5, Franc 
Hentak, Stanošina 29/0, Jože 
Golob, Ul. 5. prekomorske 12, 
Ptuj, Marija Gajšek, Podlehnik 
61, Franc Podgoršek, Zakl 
19/B, Mihael Herega, Panon-
ska 5, Ruj, Franc Cafuta, 
Kraigherjeva 14, Kidričevo, 
Robert Horvat, Placerovci 
14/A, Ivan Gajšek, Podlehnik 
61, Srečko Cajnko, Flege-
ričeva 3, Ptuj, Jože Volgemut, 
Rjavci 20, Andrej Belšak, Pod-
lehnik 2/D, Alojz Gajšek, Gor-
ca 23, Jože Kolarič, Podvinci 
120, Branko Šenkiš, Žabjak 
61, Danica Kurež, Podlehnik 
3/A, Miran Čeh, Kicar n.h., 
Stanko Veldin, Ul. 5, preko-
morske 17, Ptuj, Franc Čuš, 
Finžgarjeva 23, Ptuj, Olga 
Hren, Gorca 13/A, Konrad 
Vaupotič, Sedlašek 71, Stan-
ko Plavčak, Podlehnik 2/A, 

i Edi Gajšek, Kraigherjeva 29, 
I Ruj, Milica Jeza, Podlehnik 
I 6/A, Milenko Bosak, Ul. 

B.Kraigherja 25, Kidričevo, 
Berta Pernat, Kozminci 19, 
Stanko Topolovec, Jablovec 
39, Jože Mergeduš, Zg. 

j Gruškovje 12/A. 
! 16. januarja: Janez Ploj, Mo-
I ravci 24, Bolfenk Pokrivač, So-
! dinci 34, Dragan Lukič, Mali 
I Brebrovnik 6, Marjan Bratec, 

Sobetinci 8, Janko Marin, Bre-
snica 70, Peter Markež, Placar 

j 5, Lidija Kokol, B. Kraigherja5, 
! Kidričevo, Marjan Brenholc, 
I Mezgovci 70, Marjan Bezjak, 
I Bukovci 126/A, Miran Gojko-

vič, Hajdoše 64, Zvonko 
Grešnik, Borovci 23, Zvonko 

I Žabota, Mestni trg 4, Ptuj, Ma-
' tija Zoreč, Vintarovci 47/B, 
I Tanja Feguš, Zagojiči 10/B, 
I Milan Simonič, Sobetinci 9, 
I Marija Predikaka, 
I Župančičeva 4, Ptuj, Vera 
I Grame, Panonska 5, Ptuj, Ana 

Murko, Podvinci 133/B, Edi 
Poharič, Slekovčeva 4, Ruj, 
Patricija Cvetko, Majšperk 
38/A, Stanko Fabjan, Dornava 
90/A, Anica Kolednik, Ul. 5. 
prekomorske 19, Ruj, Jožica 
Matjašič, Zlatoličje 72, Majda 
Šerona, Spolenakova 5, Ptuj, 
Zdenka Selinšek, Draženci 
42„ Miroslav Vindiš, Tavčarje-
va 6, Ptuj, Franc Vaupotič, Po-
povci 15, Boštjan Zajšek, 
Skorba 71, Jože Zelenko, 
Tržeč 37/B, Alenka Križan, Ul. 
5. prekomorske 2, Ruj, Jože 
Belšak, Popovci 5, Emil Mun-
da, Strnišče 27, Marta 
Zafošnik, Lovrenc na Drav-
skem polju, Alojz Petrovič, Pa-
cinje 20, Drago Bukovec, Me-
telkova 24, Maribor, Darko 
Klaneček, Skorba 19/B, Lud-
vik Lepej, Marjeta na Drav-
skem polju 8, Maksimiljan 
Marhold, Perkova 14, Maribor, 
Silvo Koren, C. talcev 33, 
Rače, 











MAKOLE / V ISKRI RELEJIH ZAPLETOM NI VIDETI K O N C A 

Oelcivcf vxfra|Cf|o pri svojem 
Minuli torek so stavkajoči 

makolske Iskre Relejev prišli v 
Slovensko Bistrico z name-
nom, da s svojimi težavami sez-
nanijo župana dr. Ivana Žagar-
ja. Zahtevali so tudi, da pride v 
Makole predsednik Sklada re-
publike Slovenije za razvoj Val-
ter Nemec. To se je zgodilo mi-
nuli petek. Sestanka so se po-
leg vodstva Iskre Relejev ude-
ležili še bistriški župan dr. Ivan 
Žagar, tajnik občine Milan 
Ozimič ter predstavnik SKEI 
za Podravje Edmund Ozimič. 

Direktor Iskre Relelejv Viktor 
Korošec je povedal, da so sklad, 
ki je še vedno 20-odstotni lastnik 
makolske tovarne, seznanili z 
vsem, kar se pri njih dogaja z na-
menom, da jim bo pomagal. 
Vendar sklad ni tisti, ki bi 
reševal zadeve, povezane s stav-
ko. "Predstavili smo edino opci-
jo, da delavci prenehajo sedanjo 
stavko, ki je nelegitimna in pro-
tizakonita in se brez stavkovnih 
zahtev vrnejo na delo. Mi vodil-
ni pa z vso zagnanostjo iščemo 
denar za decembrske plače, ki 

bodo konec tega ali v začetku 
prihodnjega tedna. V nobenem 
primeru pa ne moremo govoriti 
o izplačilu lanskega regresa, saj 
nam primanjkuje okoli 400.000 
mark, od tega 200.000 samo za 
reprodukcijski material in sto-
ritve, kar pa mora biti, če 
hočemo, da tovarna nemoteno 
dela dalje. Sklad bo proučil nas-
talo situacijo in bo v okviru 
možnosti poiskal pomoč. Tovar-
na naročila ima, a jih zaradi stav-
ke ne more realizirati. Tako nam 
grozi, da bomo izgubili trg, na ka-
terega pa je kasneje težko priti." 

Predsednica stavkovnega od-
bora Marija Umiljenovič pa je 
povedala, da delavci stavkajo 
že četrti teden ter pri svojih 
zahtevah, to je izplačilo neiz-
plačanega dela lanskega regre-
sa in razlika pri novembrski 
plači, vztrajajo. "Direktor 
Korošec nas poziva, naj gremo 
delat, vendar tokrat čisto zares 
ne bomo popustili. Če ne bo 
drugače, bomo delavci makol-
ske Iskre šli tudi pred sloven-
ski parlament." 

V i d a Topolovec 

PTUJ 

Novi prosioH dispanzerja 
za mentalno zdravje 

Gradbeno podjetje Gradiš Gradnje Ptuj je v Čučkovi stavbi 2 
v Ptuju uredilo nove prostore za potrebe dispanzerja za mental-
no zdravje, ki je do sedaj delal v utesnjenih prostorih otroškega 
dispanzerja na Potrčevi. Obnova v okviru investicijskega 
vzdrževanja je stala tri milijone tolarjev, oprema pa še predvido-
ma dodatna dva milijona. Prvi delovni dan na novi lokaciji bo 3. 
februar. V nove prostore Čučkove stavbe (v pritličju levo) se 
bodo preselili klinični psiholog, defektolog in logoped. V tem 
letu bodo strokovni tim dopolnili še s pedopsihologom. 

M G 

KS SV. ANDRAŽ / ZUPAN ODSTAVIL TAJNIKA 

Predsednik svefa odstopil 
v četrtek, 23. januarja, so se 

člani sveta krajevne skupnosti 
Sv. Andraž sestali na 6. redni 
seji. Tajnik občine Destrnik -
Trnovska vas Miran Čeh je 
razložil, zakaj je prišlo do pre-
kinitve delovnega razmerja taj-
niku krajevne skupnosti Fran-
ciju Krepši. 

Med osnovnimi vzroki za pre-
kinitev delovnega razmerja je 
naštel nepravilnosti pri vodenju 
knjigovodstva in neopravičene 
izostanke z dela. "Da bi odpravi-
la nastale nepravilnosti, sta se 
župan občine Destrnik - Trnov-
ska vas Franc Pukšič in predsed-
nik sveta KS Sv. Andraž Albin 
Druzovič dogovorila, da se tajni-
ku podaljša delovno razmerje za 
en mesec, da lahko stvari uredi. 
Če vse uredi, se mu delovno raz-
merje podaljša. Vendar tajnik te 
pogodbe ni hotel podpisati, zato 
je bil župan občine na osnovi za-

kona o delovnih razmerjih pris-
iljen izdati sklep o prenehanju 
delovnega razmerja z 31. decem-
brom 1996," je dodal Miran Čeh. 

Člani sveta so nato obravnavali 
odstopno izjavo predsednika 
sveta KS Albina Druzoviča, ki je 
kot vzrok navedel pomanjkanje 
časa, zdravstvene težave, vse več 
nesoglasij in nezadovoljstva ter 
prehitro menjavo kadrov. Člani 
sveta njegove odstopne izjave 
niso potrdili, toda predsednik 
sveta KS je povedal, da bo do 
konca februarja pripravil zakl-
jučni račun in v skladu s statu-
tom KS razpisal nove volitve. 

Zataknilo se je pri imenovanju 
novega tajnika. Skupina članov 
sveta ni hotela glasovati za izda-
jo mnenja k imenovanje novega 
tajnika z razlago, da če je župan 
sam odstavil prejšnjega, naj še 
sam imenuje novega. Sejo so pre-

kinili in jo nadaljevali v nedeljo, 
26. januarja, dopoldan. 

Na nedeljskem nadaljevanju 
so izglasovali mnenje k imeno-
vanju novega tajnika KS. Izmed 
štirih kandidatov so se odločili 
za Stanislavo Kosi. Ponovno je 
padla pobuda za zamenjavo 
podžupana Borisa Toša, vendar 
so sklenili, da imenujejo komisi-
jo, ki bo do naslednje seje preve-
rila upravičenost ali neupra-
vičenost vzrokov za nezado-
voljstvo s podžupanom. 

Razpravljali so tudi o osnutku 
pogodbe za III. fazo gradnje vo-
dovodnega omrežja - to je vodo-
vodni priključek do vsake hiše. 
Izglasovan imajo samoprispevek 
v višini 70 % za gradnjo vodo-
vodnega omrežja, vsak krajan pa 
naj bi še po posebni pogodbi 
prispeval za vodovodni prikl-
juček 2000 DEM. 

Z m a g o Š a l a m u n 

POLICISTI OPOZARJAJO 

Pescf so v mraku in 
poffočf slabo vidni 

Policija ugotavlja, da pešci ob hoji v mraku in ponoči izven 
naselja v glavnem ne uporabljajo ustreznih odsevnih teles, 
kot so kresničke in odsevni trakovi. To je še posebej nevarno, 
ker je v teh dneh ponekod na cestah še precej snega in pešci 
za hojo pogosto uporabljajo vozišča. V prometu se pojavljajo 
tudi pešci, ki ob sebi potiskajo kolo, ko že v mraku in temi no-
sijo mleko v zbiralnice. S tem seveda ogrožajo svojo varnost. 

Zato naj ne bo odveč opozorilo, da voznik ponoči ali v mraku 
opazi pešca, oblečenega v temno, šele na razdalji 26 m, svetlo 
oblečenega pa na razdalji 38 m, pešca s kresničko ali drugim od-
sevnim telesom pa že na razdalji 136 m. In če spomnimo še na 
večerno meglo, potem je uporaba odsevnega telesa nujno po-
trebna. Tako omogočamo voznikom pravočasno zaznavo, da 
lahko še varno prehitevajo. V nasprotnem primeru pa so 
možnosti omejene. Žal v največji meri za pešca... 

- - O M 

ŠOLSKI ZVONEC 
OŠ MARKOVCI • Naravoslovni dan za učence višjih 
razredov so v IVIarkovcih pod vodstvom učiteljice Dani-
ce Muršec, pedagiginje Zinke Vidovič in zunanjih sode-
lavk Verice Turk in Teje Pulko posvetil i aktualn im živl-
jenjskim temam. Petošolci so se spoznavali s steklino, 
šestošolc i s p rob lemom drog, sedmošolc i s kugo 20. 
stoletja, aidsom, osmošolci pa z medsebojnimi odnosi in 
odnosi v družbi, ki jih čakajo, ko bodo zapustil i osnov-
nošolske klopi. Na šoli so prepričani, da so s tem nara-
voslovnim dnem uresničili idejo o prijazni in varni šoli, saj 
so jih opozorili na nekatere najbolj pereče probleme so-
dobnega sveta. 
OŠ DR. LJUDEVITA PIVKA O Z imsk i špor tn i dan so 
učenci preživeli na sončnem Arehu, v spomin pa se j im 
bo vtisnil obisk vrstnikov iz šole Gustava Šiliha iz Maribo-
ra, ki so na Ptuju uprizorili Pestrno. 

PREJELI S M O 

Zahvala za 
prijaznost 
Ker se vam v glavnem oglašajo le 
tisti bralci, ki so jezni in nezado-
voljni s trgovci, sem se odločila, da 
se vam oglasim s pohvalo in po-
vem svojo zgodbo. 
31. decembra 1996 sem kupila 
nove sani v trgovini s "suho robo" 
na Slomškovi 9 v Ptuju. Ker so 
otroci nepazljivi, so sani kmalu 
počile. Poklicala sem po telefonu 
in povedala gospe, ki je dvignila 
slušalko, kaj se mi je pripetilo. 
Prijazna gospa mi je dala naslov 
in mi povedala, kje se lahko ogla-
sim, ne glede na čas. 24. januarja 
1997 sem imela opravke v Ptuju 
in sem se še sproti oglasila pri njih 
doma v delavnici na Peršonovi 2 
v Ptuju, kjer me je prijazno poz-
dravil g. Anton Pinter. Med potjo 
iz Ormoža do Ptuja sem pre-
mišljevala: Bogve, kdaj mi bodo 
popravili sani, koliko bom za to 
odštela, kaj mi bo rekel itd. itd. 
Toda doživela sem presenečenje. 
G. Pintar mi je dal kar nove sani 
in še povedal, če bi bilo karkoli 
narobe, naj se spet oglasim, in to 
vse, ne da bi mi karkoli računal. 
Kar strmela sem od presenečenja 

nad takšno prijaznostjo. Kaj 
takšnega se ne dogaja vsak dan in 
prav zaradi tega sem se odločila, 
da vam pišem. 
Na koncu še enkrat prav lepa 
hvala g. Antonu Pintarju in nje-
govi gospe mami za razumevanje 
in prijaznost. 

Vika Svetina, Ormož 

S V . TROJICA / .SPREJELI PROGRAM 
DELA IN F I N A N Č N O POROČILO 

Coka jih veliko delci 
v ponedeljek, 27. januarja, so se člani sveta KS Sv. Trojica 

sestali na 8. redni seji in pregledali finančni načrt za letos, ki 
predvideva 30 milijonov tolarjev; dobili jih bodo od občine in 
s sredstvi krajanov po posebnih pogodbah. 

V program dela so si zapisali redno vzdrževanje krajevnih 
cest, nekaj pa jih nameravajo tudi asfaltirati. Na področju 
oskrbe z vodo si bodo prizadevali razširiti vodovod v vasi Osek 
in Zg. Porčič, za Zg. Verjane bodo preučili možnost priključitve 
na vodovodno omrežje ptujskega vodovoda, pri Sv. Trojici pa 
bodo obnovili vodovod in se lotili ureditve jezera. Nameravajo 
tudi obnoviti nekaj transformatorskih postaj in omrežje ter ure-
diti javno razsvetljavo. Bili so tudi enotnega mnenja, da je po-
trebno pospešiti razvoj turizma in pridobiti nočitvene zmoglji-
vosti. Redno bodo vzdrževali pokopališče in nameravajo odku-
piti zemljišče za njegovo širitev. Zahtevali bodo tudi, da bo 
zdravstvena ambulanta pri Sv. Trojici odprta vsak dan. 

Z m a g o s i a v Š a l a m u n 

SLOVENSKA BISTRICA 

Razglasitev 
športnika 
leta 1996 

v petek, 31. januarja, bo na Tin-
ju na Pohorju potekala tradicio-
nalna športno-zabavna priredi-
tev Športnik leta občine Sloven-
ska Bistrica, ki jo že četrto leto 
organizirata Športna zveza 
občine Slovenska Bistrica ter 
podjetje Impos. 

Na prireditvi bodo podelili 58 raz-
nih priznanj. Za športnika leta bodo 
razglasili atleta Ranka Leskovarja, 
za športnico pa alpinistko Miro 
Zorič. Priznanje za najboljši športni 
kolektiv bo prejel Judo klub Impol. 
Izven konkurence pa bodo priz-
nanja občinske športne zveze po-
delili še Reneju Mlekožu, Franciju 
Pinterju ter Marjanu Kremplu. 

VT 

SLOVENSKIE GORICE / ZASKRBLJENI LOVCI 

PotepuškI psi pobllolo smlad 
LETOŠNJA ZIAAA JE ZA DIVJAD PRECEJ NEUGODNA ZARADI POMRZNJENEGA SNEGA, V 
KATEREM SE ZLASTI SRNJAD TEŽJE GIBUE, ZATO JE LAHEK PLEN PODIVJANIH PSOV 

Tudi s širšega slovenskogo-
riškega območja prihajajo re-
sna opozorila lovcev zaradi 
letošnjega divjanja potepuških 
psov. Ti so na lenarškem 
območju povzročili precej 
škode, saj so po prvih podatkih 
samo v L D Lenart pokončali 
15 srn in srnjakov. Občutne so 
tudi škode na območju Velke, 
kjer so v enem dnevu našli kar 
osem povsem raztrganih živali. 

Zaradi tega lovci opozarjajo 
lastnike psov, naj jih držijo na 
kratko in naj jih ne spuščajo v 
lovišča. Divjad potrebuje pozimi 
veliko miru, vsako dodatno 
vznemirjanje jo resno prizadene. 

To velja v prvi vrsti za srnjad, ki 
je gospodarsko najvažnejša vrsta 
divjadi. Prav bi bilo, če bi opozo-
rila zalegla in bi bili psi na vrvi-
cah. Na zadnji novinarski konfe-
renci so namreč predstavniki 
Lovske zveze Slovenije poveda-
li, da so samo letos psi v Sloveni-
ji pokončali že 1000 srn in srnja-
kov. Precejšnje so tudi izgube 
zaradi povozov na cestah, preko 
katerih beži preganjana in vzne-
mirjena divjad. 

Prav bi torej bilo, če bi z nekaj 
več strpnosti in razumevanja 
omogočili preživetje divjim 
živalim, za katere lovci skupaj s 
številnimi pravimi ljubitelji na-

rave redno skrbijo. Zalaganje 
krmišč s primerno hrano je nam-
reč osnovna naloga lovcev, ki so 
tako kot vsa leta doslej poskrbeli 
tudi za ptice pevke. Vnovič pa 
ugotavljajo, da je vse manj male 
divjadi, ki nima ustreznega krit-
ja. Najbolj ostaja ogrožena jere-
bica, ki je že nekaj let zaščitena. 
V Slovenskih goricah pa so lovci 
zaskrbljeni tudi zaradi nenehne-
ga upadanja fazanov. Odstrela 
letos praktično sploh ni bilo, v 
LD Lenart na primer so uplenili 
vsega 4 fazane. 

M . Toš 

MAJSPERK • Haloška vinska 
cesta 
Projektni svet haloške vinske turistične ceste iz 
občin Zavrč, Gorišnica, Videm in Majšperk se je 
včeraj sestal v majšperški občini. Poleg predstavit-
ve programa del za letošnje leto so člani projektne-
ga sveta podpisali še aneks k pogodbi za izdelavo 
projekta celostne podobe VTC 11. Kot je povedal 
predsednik projektnega sveta Janez Cafuta, so 
uspeli zbrati dovolj sredstev za pripravo dokumen-
tacijskega materiala celostne podobe vinske ceste. 
Del sredstev jim je uspelo pridobiti v okviru pro-
grama celostnega razvoja podeželja in obnove vasi, 
del pa so prispevale štiri občine na območju Haloz. 
V dobrih dveh mesecih naj bi ljubljansko podjetje 
Informa echo pripravila vso potrebno dokumenta-
cijo za celostno podobo VTC 11, sredi maja pa naj 
bi na vinski turistični cesti že postavili lesene 
označbe. Cafuta je še omenil, da bo vsaka od občin 
sama poskrbela za dodatne table; tako so v videmski 
občini že lani postavili prve tri označbe. Še letos bo 
projektni svet VTC 11 poskrbel za izdajo zloženke 
in zemljevida, pripravil pa naj bi tudi informacije o 
ponudbi na VTC. 

T. M o h o r k o 

JURŠINCI • Ustanavljajo ga-
silsko zvezo 
Potem ko so na Ptujskem v petih občinah že usta-
novili gasilske zveze, se tudi v občini Juršinci pri-
pravl ja jo na novo obliko povezave gasilskih 
društev. Gasilska zveza Juršinci bi združevala dve 
društvi z okrog 120 gasilci - gabrniško in grabšin-
skobreško. Sedanji poveljnik poveljstva občine 
Juršinci Vinko Horvat je povedal, da iniciativni 
odbor pripravlja vso potrebno dokumentacijo, že 
marca pa naj bi tudi uradno imeli svojo gasilsko 
zvezo. 

T. M o h o r k o 

HAJDOSE • Letna konferen-
ca gasilcev 
člani prostovoljnega gasilskega društva Hajdoše 
so se ob koncu minulega tedna sestali na letni kon-
ferenci, pregledali opravljeno delo lanskega leta in 
uspehe članic ter članov na gasilskih tekmovanjih. 
Zagotovo največji uspeh so društvu v minulem 
lanskem letu pr inesle članice, ki so postale 
državne prvakinje in jih letos čaka nastop na gasil-
ski olimpiadi na Danskem. Tudi člani so izpolnili 
normo za nastop na Danskem, vendar bo tja poto-
vala samo prvouvrščena slovenska ekipa. Društvo 
pa je lani krstilo tudi svoje novo orodno vozilo. 
Na letni konferenci so hajdoški gasilci predstavili 
program dela za letos, v katerega sodi tudi pripra-
va že petega mednarodnega gasilskega tekmovanja, 
v gasilsko druščino pa so sprejeli še štiri nove 
člane. 

T. M o h o r k o 

VIDEM • V SDS želijo nove 
člane 
Sredi januarja so se v Vidmu sestali člani občinske 
organizacije SDS in analizirali volilno leto 1996. 
Predsednik Stanko Simonič je omenil, da je bilo 
delo uspešno. Zadovoljivo so ocenili tudi zbiranje 
podpisov za spremembo volilne zakonodaje, prido-
bili nekaj novih članov, želijo pa si jih še več. Pri 
letošnjem delu bodo dali največ poudarka pripra-
vam kandidatov za občinske volitve pr ihodnje 
leto. 

T. M o h o r k o 

KIDRIČEVO • Danes seja 
občinskega sveta 
Na 19. redni seji se bodo danes sestali svetniki 
občine Kidričevo. Uvodoma bodo sklepali o 
začasnem financiranju letošnjih proračunskih po-
treb, razpravljali o organiziranju, izvajanju in 
načinu podelitve koncesije za dimnikarsko in 
požarnovarstveno službo, sklepali o načinu javne 
službe za oskrbo s toplotno energijo iz daljinskega 
ogrevanja, o oblikovanja cen vode in deponiranja 
komunalnih odpadkov, pokroviteljstvu nad pust-
no prireditvijo ter o predlogih posameznih odbo-
rov. 

- O M 



ATLETIKA • Uspešna 
nastopa Vanje Kotar 

Vanja Kotar, še do nedavnega 
atletinja AK Ptuj, sedaj nastopa 
za ljubljansko IBL Olimpijo, je v 
tednu dni imela dva uspešna nas-
topa. Najprej je v nastopu izven 
konkurence zmagala v Celju na 60 
m z rezultatom 7,96, v nedeljo pa 
je s še nekaj slovenskimi atleti 
nastopila na 5. mednarodnem gala 
mitingu ASVO, ki je veljal tudi za 
slovaško dvoransko prvenstvo ter 
v teku na 200 m zasedla peto 
mesto z rezultatom 26,06. 

Danilo Klajnšelc 

ODOBOJKA # 
Marsel' Tabor 3:0 

Tudi v drugem srečanju v 
nadaljevanju prvenstva v I. B ligi 
so odbojkarice ptujskega Marsela 
zmagale. Tokrat so jim premoč 
morale priznati igralke ljubljan-
skega Tabora. V prvem in drugem 
nizu so bile gostje še nekako enak-
ovredne nasprotnice, v tretjem pa 
so domače z dobro igro pometle z 
mladimi gostujočimi odbojkarari-
cami. Rezultati nizov: 15:12, 

fc 15:12,15:7. 
* Marsel je nastopil v naslednji 

postavi: Gojkoškova, Merharjeva, 
Gosakova, Prauhartova, 
Emeršičeva, Zenunovičeva, 
Vindiševa, Lipovčeva, Mastenova 
in Godečova. 

Naslednje prvenstveno srečanje 
igrajo odbojkarice Marsela v 
Kočevj u. 

Danilo Klajnšek 

STREtSTVO 

DRŽAVNA DOPISNA 
LIGA ̂ SD Ptuj in 
Peteršiieva v 
vodstvu 

Ptujski strelci so v državni 
dopisni ligi uspešno opravili tek-
movanje petega kroga. SD Ptuj je 
v streljanju s pištolo doseglo 1102 
kroga in s 5456 prepričljivo vodi 
za 61 krogov pred dru-
gouvrščenim Kamnikom, MIP je 
tretji s 5371 krogi in Ptuj-Petlja 
četrti s 5350 krogi. 

Pri mladinkah je Alenka Pe-
teršič s 1777 krogi prva pred 
mladincema Ptuja Robertom 
Šimenkom in Mitjem 
Potočnikom. Med veterani je 
Slavko Ivanovič od 200 možnih 
nastreljal 185 krogov in zasedel 
drugo mesto. 

Zadnji, šesti krog se konča ta 
teden, nakar se bo deset ekip in 
posameznikov uvrstilo v polfi-
nale, ki bo v Postojni 15. fe-
bruarja. 

LETNA KONFERENa 
SD PTUJ 

Stelska družina Ptuj bo imela v 
petek, 31. januarja,, ob 17. uri v 
prostorih Gastro Ptuj občni zbor. 
Po zelo uspešni sezoni bodo pro-
glasili najboljše ptujske strelce, 
vodstvo družine pa bo začrtalo 
smernice za še boljše delo v letu 
1997. Družina bo razglasila na-
jboljše tekmovalce v vseh kate-
gorijah. 

NOGOMET 0 
Rudar Velenje -
Drava 1:1 (0:0) 

Nogometaši ptujske Drave, 
vodeče moštvo v drugi slovenski 
nogometni ligi, so 7. januarja 
pričeli priprave na nadaljevanje i 
prvenstva.Ekipo sta zapustila i 
Nastja Čeh (NK Maribor) in | 
vratar Bojan Jovanovič (NK 
Rudar Velenje). Po nekaj tren-
ingih so odigrali tudi prvo pri-
jateljsko srečanje, in sicer so 
gostovali v Mozirju, kjer so merili 
moči z velenjskim prvoligašem. 
Kljub kratkemu delu priprav in 
na težkem igrišču niso razočarali 
(strelec zadetka za Ptujčane je bil 
Tomaž Veršič), in če se bo tako 
nadaljevalo, bo Drava ponovno 
igrala dobro in se borila za visoko 
mesto v drugi slovenski no-
gometni ligi. 

Danilo Klajnšek 

MALI NOGOMET 0 
Interier MF - Poe-
tovio Mila 2:4 (1:2) 

STRELCI : 1:0 Novak (6.'), 1:1 
Arlič(24.'), 1:2 Klinger (30.'), 1:3 
Klinger (31.'), 2:3 Novak (42.'), 
2:4 Klinger (50.'). 

V 10. krogu 1. slovenske 
malonogometne lige so igralci 
ptujskega Poetovio Mile igrali v 
Ljutomeru proti domačemu In-
terierju in dosegli pomembno 
zmago v borbi za obstanek. 
Domačini so sicer povedli, vendar 
se gostje niso zmedli. Z izredno 
borbeno in disciplinirano igro so 
najprej rezultat izenačili, dvanajst 
sekund pred zvokom sirene, ki 
označuje konec prvega polčasa je 
Klinger povedel svojo ekipo v 

vodstvo. Zelo dobro je svoje delo 
opravil še vratar Silvester Komik 
in tudi drugi igralci. Naslednje 
prvenstveno srečanje bodo igralci 
Poetovio Mile igrali v športni 
dvorani Center na Ptuju. 

Danilo Klajnšek 

SMUKVDRSTEUI 
Medtem ko najuspešnejši 

smučarji merijo moči na tekmah 
svetovnega pokala, je Srečko 
Golob iz Drstelje organiziral tek-
movanje v smuku. Na 800 m dolgi 
progi je v treh starostnih kategori-
jah nastopilo 35 tekmovalcev, ki 
so bili zadovoljni s pripravljeno 
progo in z vzdušjem. To je bilo v 
tem kraju prvo smučarsko tek-
movanje, a ne bo zadnje. Rezuhati 
- skupina A (do 15 let starosti): 1. 
Samo Simonič, Destrnik, 2. Se-
bastian Murko, Placar, 3. Matej 
Murko, Placar: skupina B (od 15 
do 30 let starosti): 1. Ivan Mlakar, 
Ptuj, 2. Andrej Kramberger, Ptuj, 
3. Srečko Golob, Drstelja; 
skupina C (nad 30 let starosti): 1. 
Srečko Golob, Drstelja, 2. Miran 
Tajhman, Ptuj, 3. Edvard Stger, 
Ptuj. 

Danilo Klajnšek 

OPRAVIČILO 
v sestavku pod naslovom "Tek-

movalo je več tisoč otrok" v 4. 
številki Tednika na 14. strani je 
žal prišlo do neljubega spo-
drsljaja. Zbornik o dosežkih 
mladih športnikov iz vzgojnovar-
stvenih organizacij, osnovnih in 
srednjih šol na Ptujskem v letih 
1995/96 je^izdal Športni zavod 
Ptuj in ne Športna zveza Ptuj, kot 
je bilo pomotoma zapisano. 

Za neljubo napako se prizadetim 
opravičujemo! 

Uredništvo 

Upravni odbor družine vabi na 
občni zbor člane in prijatelje 
strelstva. 

OBČINSKO PRVEN-
STVO SREDNJIH ŠOL 
# Zmagovalii 
Alenka^ Boris, Ek-
onomska in Strojna 
tehniina šola 

v petek, 24. januarja, je potekalo 
v Mladiki občinsko prvenstvo 
srednjih šol. Pri dekletih je bila 
ekipno najboljša Ekonomska šola 
s 646 krogi pred Gimnazijo s 547 
in drugo ekipo Ekonomske šole. 
Posamezno je bila najboljša lan-
ska zmagovalka in najboljša mlad-
inka Ptuja s puško in pištolo 
Alenka Peteršič iz ekipe Gimnaz-
ije s 329 krogi, druga je bila 
Tadeja Raušl z 270 krogi, tretja pa 
Sabina Zampa z 269. krogi, obe iz 
Ekonomske šole. 

Pri dečkih je bila najboljša ekipa 
Poklicne in strojne tehnične šole -
prva ekipa s 1035. krogi, za njo je 
bila druga ekipa te šole z 942 kr., 
tretja je bila Gimnazija I. z 885. 
krogi, četrta Poklicna in tehnična 
šola III. 761, peta Gimnazija II. 
545 in šesta Ekonomska 
šola.Posamezno je zmagal Boris 
Hergula s 350 krogi, drugi Krešo 
Kosi s 347 krogi, tretji David Le-
ben 338 krogov, vsi iz Poklicne in 
tehnične šole I. 

Priznanje Športnega zavoda je 
najboljšim podelil Marjan Le-
nartič. Tekmovanje sta vodila 
Jože Malek in Slavko Ivanovič iz 
SD Ptuj. 

Iff. TURNIR MUUSIH 
MLADINCEV • SD 
PTUJ prvaki, 
Šimenku srebro, 
Potočniku bron 

Strelska družina Predoslje iz 
Predoselj pri Kranju je bila or-
ganizator tretjega turnirja mlajših 
mladincev v streljanju z zračnim 
orožjem. Streljanje z zračno 
pištolo je bilo za strelce SD Ptuja 
zelo uspešno. Ekipno so bili 
zmagovalci s 1023 kr., posamezno 
je bil Robert Šimenko z odličnimi 
357 krogi drugi, Matija Potočnik s 
343 krogi tretji in Marjan Gril 
sedmi s 323 krogi. 

Trener Jože Malek je zadovoljen 
z rezultati svojih strelcev, vendar 
pričakuje, da bodo še boljši. 

MAJDA RAUŠL V 
MUNCHNU 

Članica SD Ptuj Majda Raušl je 
po zelo uspešnih nastopih dvakrat 
v Ljubljani in mednarodnem 
turnir ju v Rušah nastopila na 
velikem mednarodnem turnirju v 
Mnchnu. Po treh tekmah v 
Mnchnu je Raušlova povedala: 
"To ni moje streljanje, nikakor 
nisem mogla rahlo sprožiti in 
tako sem trikrat nastrelila nekaj 
več kot 350 krogov. V nedeljo 
streljam za prvo ekipo Ptuja v prvi 
ligi, nato na evropskem prvenstvu 
v Varšavi. Upam, da slabosti iz 
Mnchna več ne bo." 

Si 

ROKOMET / SREČANJE VETERANOV 

Drava 66 - Drava 74 19:22 
Drava 66 : Silvo Strašek 1, Pe-

ter Jurkovič 5, Jože Gašperič, 
Drago Žlender 2, Rihard 
Rozman 3, Božo Kovač 2, Viktor 
Hojker 3, Stanko Černezel, 
Hinko Magdalene, Matjan 
Kuhar, Martin Podpadec, Ivo 
Klarič, Vojteh Belšak, Milan 
Križe 3. 

DRAVA 74: Zlatko Grame 4, 
Dušan Grame, Milan Bezjak 5, 
Branko Brmež 1, I^or Majnik, 
Drago Skok, Maks Zuran 1, Ivan 
Rogelj 1, Herbert Čihal, Ladis-
lav Sabo 6, Ljubo gaiser. Rudi 
Vrabl 4, Marjan Valenko. 

Petkov večer v športni dvorani 
Center je bil namenjen rokomet-
nim veteranom.Na pobudo 
igralca in trenerja Jožeta 
Gašperiča je prišlo do srečanj 
dveh uspešnih rokometnih gener-
acij, ki sta v svojem času nastopali 
v izredno močni slovenski rok-
ometni ligi. Kljub temu da ni bilo 
nikakršnih pisnih vabil in plaka-
tov, se je na tribunah ptujske 
športne dvorane zbralo lepo 
število gledalcev, ki so znali vsako 
dobro in tudi nesebično potezo 
nagraditi z aplavzom. 

Seveda so leta naredila svoje. 
Rokometni veterani so nastopah v 
četrunah in sicer štiri krat 15 mi-
nut. Srečanje je bilo zanimivo, 
predvsem pa korektno. Na njem 
so bili tudu igralci RK Drava in 
igralke RK Ptuj. Videti je bilo kot 
nekakšna generalka za prazno-
vanje visokega rokometnega ju-
bileja v naslednjem letu. 

Foto Kosi 
Srečanju je sledil veseli del, na 

katerem so obujali spomine na ak-
tivno igranje. Ni manjkalo šal, 
anekdot itd. Skratka rokometni 
večer dveh generacij Drave je us-
pel in jih bo vsaj po odzivu med 
nekdanjimi igralci in številnim 
občinstvom sodeč vsekakor potre-
bno prirediti še več. 

Danilo Klajnšek 

ROKOMET / 2. LIGA V Z H O D 

Pvramidla - Pivovarna 
Laško 824:23(8:11) 

PVRAMIDIA: Pintarič,Kor-
par, Rihtarič, M. Šandor 1, D. 
Ivančič, Cvitanič 1, Margušič I, 
Z. Roškar, I. Ivančič, Žnidarič 4, 
F. Šandor 5, Ranfl 9. 

Rokometaši Pyramidie iz 
Moškanjcev so v nadaljevanju 
prvenstva v drugi slovenski rok-
ometni ligi - vzhod premagali 
ekipo Pivovarno Laško B iz Celja. 
Takoj na začetku srečanja so 
domači povedli, nato pa zaigrali 
slabše, kar so izkoristili mladi 
igralci iz Celja ter ves čas kon-
trolirali rezultat. Podobna si-
tuacija je bila tudi v nadaljevanju 
srečanja. Gostje so imeli že pet 
zadetkov prednosti, a to na koncu 
ni zadostovalo. Rokometaši 
Pyramidie so ob zaključku 
srečanja povedli s 24:23 in to znali 
s pametno igro v obrambi ubra-
niti. 

Danilo Klajnšek 

VELIKA NEDELJA -
POLET 30:29 (15:15) 

VELIKA NEDELJA: Kovačec, 
P. Kumer, R. Mesarec 2, Tro-
fenik 3, Sok 1, J. Kumer 4, 
Bezjak 10, Šoštarič, Planine, 
Belec, A. Mesarec 2. 

Rokometaši Velike Nedelje so 
dosegli pomembno zmago proti 
močni ekipi Poleta. V prvem 
polčasu so imeli že štiri zadetke 
prednosti, vendar so jih gostje do 
konca prvega dela igre ujeli. V 
drugem polčasu je bila igra 
izenačena. Gostje so uspeli celo 
dvakrat povesti z zadetkom 
razlike.Rokometaši Velike 
Nedelje so zaigrali bolje in na 
koncu zasluženo slavili. 

Danilo Klajnšek 

ROKOMET 

Prvaka iz 
Ptuja in 
Gorišnice 

športni zavod Ptuj je izvedel 
medobčinsko prvenstvo osnovnih 
šol za učence in učenke višje stop-
nje. Pri dekletih je prvo mesto 
zasedla ekipa OŠ Ljudski vrt. Pri 
učencih pa ekipa iz Gorišnice. 

Rezultati - dekleta: Dornava -
Ljudski vrt 6:15, Mladika - Olga 
Meglič 4:9, Ljudski vrt - Olga 
Meglič 9:3, Dornava - Mladika 
7:10, Mladika - Ljudski vrt 9:9, 
Olga Meglič - Dornava 13:5. 
Vrstni red: 1. OŠ Ljudski vrt, 2. 
OŠ Olge Meghč, 3. OŠ Mladika, 4. 
OŠ Dornava 

Rezultati - fantje: Mladika -
Videm 15:11, Cirkulane - Ljudski 
vrt 10:19, Gorišnica - Mladika 
17:6, Olga Meglič - Cirkulane 
12:3, Videm - Gorišnica 9:22, 
Ljudski vrt - Olga Meglič 7:15; za 
5. mesto: Videm - Cirkulane 
26:12; za 3. mesto: Ljudski vrt -
Mladika 6:24; za 1. mesto: Olga 
Meglič - Gorišnica 5:17. Vrstni 
red: 1. OŠ Gorišnica, 2. OŠ Olga 
Meglič, 3. OŠ Mladika, 4. OŠ 
Ljudski vrt, 5. OŠ Videm, 6. OŠ 
Cirkulane. 

Danilo Klajnšek 

P17\NINSKI KOTIČEK 

Program 
izletov za 
februar 

PD Ptuj organizira tele izlete in 
pohode: 

1.2. planinski ples v Mariboru 
7.2. ptujski grad - Terme Ptuj -

vodi U. Vidovič 
9.2. Zasavska gora - vodi U. Vi-

dovič 
15.2. Korošica - Ojstrica - vodi 

U. Vidovič 
15.2. Donačka gora (smučarski 

in pohodni) - vodi P. Trop 
TURNA SMUKA 
PD Ptuj organizira 1. februarja 

turno smuko na Raduhi in tek na 
smuček ali smučanje na Golteh. 
Cena prevoza je 1500 tolarjev, za 
celodnevno karto na Golteh pa bo 
potrebno odšteti 2500 tolarjev za 
odraslega in 1800 tolarjev za 
otroka. Odhod je z AP Ptuj ob 6. 
uri, predvidena vrnitev pa ob 20. 
uri. Vodi Sandi Kelnerič. 

Dodatne informacije dobite na 
PD Ptuj ali zvečer pri Sandi ju na 
telefon: 710-100. ' 

Odbor za Informiranje In 
propagando PD Ptuj 

NAMIZNI TENIS / L DRŽAVNA LIGA 

Tesen poraz Ptujčank 
Dekleta NTK Petovia so se v Ptuju pomerile z ekipo Šampionke iz 

Nove Gorice in tesno izgubile z rezultatom 3:4. Ponovno je bila na-
juspešnejša Katarina Golič z dvema zmagama, Špela Lukner pa je 
zmagala enkrat. 

Posamezni izidi: Golič-Sivec 2:0, Mojsilovič-Bajc 0:2, Lukner-Ha-
las 2:0, Golič, Mojsilovič-Bajc, Halas 0:2, Golič-Bajc 2:0, Lukner-
Sivec 2:1, Mojsilovič-Halas 0:2. 

Vrstni red po 8. krogu: Kajuh Slovan 14, Ilirija Melitrade in Šam-
pionka po 12, Petovia in Vektor Olimpija po 8, Rakek 4, ŽNTK 
Ljubljana 3, Merkur 0. 

II. LIGA - MOŠKI • Petovia • Škofja Loka 6:1 
Kljub temu da se je Škofja Loka okrepila s prvoligaškim igralcem 

Arapovičem, so Ptujčani gladko zmagali. Po dva dvoboja sta zmagala 
Marinko Grbič in Grega Zafošnik, po eno pa Marko Zafošnik in par 
Grbič, G. Zafošnik. 

0 Petovia - Merl(ur 4:3 
Igralci Petovie so pričeli odlično in povedli z rezultatom 4:1, Ma-

rinko Grbič je zmagal v dneh dvobojih, Grega Zafošnik in par Grbič, 
Zafošnik pa v enem. Ko je bila tekma že dobljena, je dobil priložnost 
še najmlajši igralec, Nejc Janžekovič, in tesno izgubil z rezultatom 
1:2. V zadnjem dvoboju je Janez Maček premagal Grega Zafošnika 
2:1. 

Vrstni red: Petovia 22, Škofie Scripta in ERA po 18, Fužinar In-
terdiskont 10, Gralan in Šampionka po 8, Ško^a Loka in Kajuh 
Slovan po 4, Merkur 2. 

V soboto se bodo igralci PETOVIE ob desetih pomerili z ekipo 
Fužinar Interdiskont v dvorani Mladika. 

PRVENSTVO SV REGIJE ZA PIONIRJE 
Pionirji in pionirke NTK PETOVIA so se udeležili prvenstva 

severovzhodne regije za pionirje in pionirke posamezno in dvojice. 
Danilo Piljak se je prebil do polfinala. Tomaž Janžekovič do Četrtfi-
nala, Tine Pelcl pa je izpadel v drugem kolu. Jan Janžekovič, Urban 
Ovčar in Rok Korez so se v predtekmovanju kvalificirali na glavni 
turnir, kjer so izpadli v prvem kolu, v dvojicah sta prišla Piljak in 
Ovčar do polfinala. 

Pri pionirkah se je Maša Samojlenko prebila do polfinala, Petra 
Jurič in Vesna Terbuc pa do četrtfmala. 

UR 

ORMOŽ / O B Č N I ZBOR NOGOMETAŠEV 

Spremembe v vodsivu 
Minuli konec tedna se je na 

občnem zboru zbralo nekaj 
manj kot sto nogometašev, no-
gometnih delavcev in gostov 
nogometnega kluba Ormož, ki 
so v prijetnem vzdušju 
pregledali lanske rezultate ter 
si postavili nove cilje. 

Med opravljenimi nalogami so 
bili zelo ponosni na nove slačil-
nice, ki so jih v veliki meri 
uredili sami. Letošne leto pa bi 
želeli urediti novo igrišče, ker je 

obstoječe premajhno. S pomočjo 
sponzorjev, občine in lastnim 
prostovoljnim delom bi jim to 
lahko uspelo. Spopasti pa se bo 
treba z birokratskimi ovirami, 
saj je potrebno spremeniti pros-
torski plan in zazidalni načrt. 

Lansko leto so finančno zado-
voljivo končali, pa tudi igralsko 
so se okrepili. V moštvu Ormoža 
je Smiljan Cener, potekajo pa 
tudi dogovori za nekatere druge 
igralce. Pred novega trenerja Bo-

jana Cunka so namreč postavili 
precej visok cilj - napredovanje v 

I višjo ligo. Na občnem zboru so 
I predsedstvo kluba razširili na 11 
j članov in izvolili novo vodstvo. 
I Predsednik Nogometnega kluba 
I Ormož je Tone Luskovič, pod-
I predsednik Stanko Podgorelec, 

tajnik Franci Trstenjak in blaga-
jnik Vlado Puklavec. 

vk 



N O G O M E T N I POGOVOR / VRATAR P R I M O Ž B R O D N J A K 

Upanje v uspešno vrniiev 
Primož Brodnjak, nekoč vratar pri ptujski Dravi (danes je pri 
Hajdini), je bil na zelo dobri poti uveljavitve. Toda poškodba 
je zaustavila kar 195 cm visokega vratarja. Škoda, saj je bil 
član slovenskih mlajših reprezentanc, zanj so se pričeli zani-
mati drugi klubi. Za svojo Hajdino je branil odlično in dobili 
smo občutek, da bi tako dober lahko bil tudi v višjem rangu 
tekmovanja. Sedaj je v ospredju študij in mise l na čim-
prejšnjo vrnitev na slovensko nogometno sceno. 

e Kaj je bil razlog, da te naen-
krat ni bilo več v vratih Drave in 
si se nekako umaknil iz sloven-
skega nogometa? 

"Glavni razlog je vsekakor 
poškodba oziroma bolezen. Na 
vse to je vplivalo več dejavnikov, 
med drugim tudi prehitra rast." 

# Kljub poškodbi si nastopal 
za Hajdino, ki je tudi zaradi 
tvojih uspešnih obramb dosegla 
dobre rezultate v 1. ligi MNZ 
Ptuj. 

"Res je, da sem nastopil za Haj-
dino. Občutek, ko stojiš med 
vratnicami, je lep, posebej če si 
tega želiš. Poškodba te omejuje 
in ni prijetno. Branil sem na 
srečanjih brez pravega treninga, 
bilo pa je veliko drugih športnih 
aktivnosti, kot je fitnes, indivi-
dualno delo na krepitvi mišic 
itd., tako da povsem nepripravl-
jen le nisem bil." 

# Verjetno nisi opustil misli, 
da bi se ponovno preizkusil v 
višjem rangu tekmovanja? 

"Teh misli nikakor nisem 
opustil, saj sem med hranjenjem 
za Dravo bil še član slovenskih 
mlajših reprezentanc. Pri pregle-
dih pri raznih zdravnikih spe-
cialistih so dejali, da moram leto 
dni počivati in potem se bo 
odločilo." 

# In če bo vse v redu, se boš 
posvetil nogometu. Kako si 
predstavljaš vrnitev v procesu 
treninga? 

"Vsekakor je razlika med hran-
jenjem v ligah MNZ in višjih. 
Potrebno bo veliko dela in 
potrpljenja. Čez noč se ne da nič 
narediti oziroma nadoknaditi. 
Da bi prišel v staro formo, bo po-
treben določen čas. Po niojem 
mnenju bo to kar trajalo." 

e Drava je po jesenskem delu 
prvenstva v 2. državni ligi na 
prvem mestu. Si zadovoljen s 
prikazanimi igrami? 

"Če osvojiš prvo mesto po 
prvem delu prvenstva v 2. SNL, 
ima to gotovo svojo težo. Trener 
Bloudek je znal dobro skompo-

nirati ekipo, predvsem pa jo mo-
tivirati za kaj takega. Upam, da 
bo tako tudi v nadaljevanju 
prvenstva. Seveda pa si od vsega 
najbolj želim, da dobim zeleno 
luč od zdravnikov in se vrnem." 

Vsekakor bi dobro pripravljen 
Primož Brodnjak veliko koristil 
Dravi. Za njim pa polagoma pri-
haja njegov brat, prav tako vra-
tar, in sicer kadetov Drave, ki je 
prav tako na dobri poti, pa tudi 
pravo vratarsko višino ima, kar 
188 cm. Če se bo vse dobro izte-
klo, Drava ne bo imela težav z 
vratarji, saj bi to lahko bila brata 
Brodnjak. 

Danilo Klajnšek 

Foto: Lanaertiolc 

STRELSTVO 

Nova LB - Pi Ptuj spon-
zor Alenki Peteršii 
Nova Ljubijanjska banka - PE Ptuj je sponzor najboljši ptuj-
ski mladinki Alenki Peteršič. Tako imajo ptujski strelci prvič 
posameznega sponzorja. 

Strelci Ptuja zelo uspešno nas-
topajo na domači in mednarodni 
ravni, največje težave pa 
povzroča finančna plat. Lani so 
članice dobile ekipnega sponzor-
ja v Trgovinskem podjetju Petlja 
Ptuj. Franc Visenjak, direktor 
Nove Ljubljanske banke, d.d., 
Ljubljana - Podružnica Ptuj je 
na vprašanje, zakaj so se odločili 
za posamezno sponzorstvo, od-
govoril: "Sem v toku športnih 
dogajanj v Ptuju. Do zdaj smo 
predstavljali svoje delo preko 
ptujskih športnih panog, tudi 
preko SD Ptuj. Prvič smo se 
odločili za sponzorstvo posa-
meznika in sicer za Alenko Pe-
teršič glede na njene rezultate, 
saj je najuspešnejša strelka v 
drugi državni ligi iz Ptuja, prva-
kinja med mlajšimi mladinkami 
na regijskem prvenstvu, druga 

in tretja na državnem prvenstvu 
mladink ter osmouvrščena čla-
nica v državi. Mislim, da smo 
našli skupni interes za boljše 
dosežke Alenke in našo predsta-
vitev na vseh tekmovanjih, ki se 
jih bo gospodična Peteršič ude-
ležila, teh pa ni malo." 

Tudi Alenka Peteršič ne skriva 
zadovoljstva: "Zelo sem zado-
voljna, zdaj imam še več obvez-
nosti do treniranja in tekmo-
vanj. Mislim, da ne bom 
razočarala sponzorjev, direktorja 
Visenjaka in ne sebe." 

Pogodbo sta poleg direktorja 
Nove Ljubljanske banke - PE 
Ptuj Franca Visenjaka podpisala 
strelka Alenka Peteršič in v ime-
nu SD Ptuj tehnični sekretar 
Slavko Ivanovič. 

SI 

Karate na 
fakulteti za 
šport 

v letošnjem študijskem 
letu so študentje fakultete 
za šport v Ljubljani lahko 
prvič vpisali karate za izbir-
ni predmet. Vodja programa 
je dr. Rudolf Jakhel, eden od 
zunanjih sodelavcev pa je 
tudi Silvester Vogrinec, 
strokovni vodja Akademije 
borilnih športov Ptuj. 

Katedra za polistrukturne, 
aciklične in kompleksne 
športe, katere predstojnik je 
dr. Brane Dežman, ima v 
okviru programa borilnih 
športov dva programska sklo-
pa: karate in sorodne športe 
ter judo in sorodne športe. V 
okviru predmeta karate se iz-
vajajo predavanja, seminarji, 
vaje in pedagoška praksa. Ko-
ordinator programov je dr. 
Stojan Burnik. 

Silvester Vogrinec je de-
cembra lani imel prvo preda-
vanje na temo "Razvoj karate-
ja v svetu in stanje v Sloveni-
ji". Vogrinec je mojster kara-
teja - 4. DAN, glavni in odgo-
vorni urednik biltena Karate 
zveze Slovenije, član ured-
niškega odbora revije Samu-
rai, avtor knjige "Karate v 
Sloveniji" in mednarodni 
inštruktor zveze IKSA (In-
ternational Karate Shotokan 
Association). 

Uvrstitev karateja na fakul-
teto za šport ni samo priznan-
je tej veščini, ampak velika 
pridobitev za borilne špone 
nasploh, saj se na takšen 
način enakovredno postavlja-
jo ob bok drugim univerzitet-
nim športom. 

L V. 

KOŠARKA 

Haler PodietMek - Pfv/ 78:64 
Domačini so brez večjih 

težav osvojili novi točki. Gost-
je so sicer nudili odpor v prvih 
25 minutah igre, dobro so igra-
" Jagarinec, Rojko in Kotnik, 
toda vse to ni pomagalo, da se 
Igralci Podčetrtka v drugem 
delu igre ne bi "odlepUi" za 18 

točk (67:49), kar je bilo dovolj 
za miren zaključek srečanja. 

Ptujčani so se z ekipami Ha-
lerja iz Podčetrtka, Mascoma iz 
Lenarta in Dupleka uvrstili v 
nadaljevanje tekmovanja, kjer 
se bodo z ekipami iz zahodnega 

dela lige C borili za uvrstitev v 
višji rang tekmovanja. 

Koše za Ptuj so dosegli: Rojko 
18, Jagarinec 16, Bojnec 12, 
Kotnik 10, Kostanjevec 3, 
Damiš 3. 

MG 

MALI NOGOMET 
L LICA MNZ PTUJ 

Rezultat tekem 6. kroga: 
Slonček A.L. Kac - Bistro Mile-
na 10:4, Butik Ivana - Pri Tone-
tu 4:3, Krona Zagi - Vitomarci 
Petlja 1:2, DAB Team - Podleh-
nik 2:0, C. Canon Ambiente -
Bistro Špic preložena 
1. PRI TONETU 6 5 0 1 31:1915 
2. SLONČEK A.L. KAC 6 4 1 1 36:2013 
3. DAB TEAM 6 4 0 229:1712 
4. BUTIK IVANA 6 4 0 227:2112 
5. VITOMARCI PETLJA 6 3 1 240:2410 
6. KRONA ZAGI 6 3 0 330:22 9 
7.B0STR0ŠPIC 5 2 0 324:25 6 
8. PODLEHNIK 6 2 0 413:18 6 
9.C. CAN0NAMBIENT5 1 O 414:39 3 
10. BISTRO MILENA 6 0 0 611:52 0 

2. LICA MNZ PTUJ 
Rezultat zaostale tekme 5. kro-

ga: Zg. Pristava - Telekom 2:3 
1. 6ASTR0 ŽETALE 5 4 0 1 19:1212 
2. MAJŠPERK 4 3 1 023:1210 
3. JURŠINCI 4 3 0 1 16:14 9 

4. RAJH DRAŽENCI 4 2 1 1 1 3 : 1 1 7 
5. ZAVOD 93 5 2 1 221:21 7 
6. SESTRŽE 5 2 0 313:16 6 
7. CIRKULANE 4 1 1 2 6:9 4 
8. TELEKOM 4 1 O 3 8:13 3 
9. ZG. PRISTAVA 5 0 0 512:23 0 

Razpored za v soboto, 1. febru-
arja - športna dvorana ČENTER 
Ptuj: 15.00 Gastro Žetale -
Majšperk, 15.50 Telekom -
Juršinci, 16.40 Rajh Draženci -
Zg. Pristava, 17.30 Cirkulane -
Zavod 93 

Branko Lešnik 

ZIMSKO PRVENST-
VO ORMOŽA 

Minulo soboto je bilo odigrano 
8. kolo zimske nogometne lige. 
V športni dvorani na Hardeku se 
je na derbiju kola med Fortuno 
in Smokiji zbralo okrog 200 lju-
biteljev malega nogometa. 

Rezultati 8. kola: Frankovci-
Borec 7:1, Sv.Tomaž-Mestna 
graba 1114:2, TSO-Mestna graba 

1 4:1, Mladost-VVS Jeruzalem 
Ormož 4:3, Središče-Ivanjkovci 
7:1, Fortuna-Smoki 3:3, Mla-
dost-TSO 5:2, Hum-Mehanične 
delavnice 5:3. 

Na tabeli še vedno vodi Fonu-
na s 25 točkami, toliko jih ima 
tudi drugouvrščena ekipa Smo-
ki, tretji pa je Sv. Tomaž z 22 
točkami. Kljub temu da je bila 
ekipa Pušincev to kolo prosta, je 
najboljši strelec s 17 zadetki še 
vedno Miran Tušek, le zadetek 
manj je dosegel Danilo Levačič 
(Smoki), njegov soigralec Bran-
ko Jambriško pa je tretji s 14 za-
detki. 

V soboto se tekme pričnejo ob 
14. uri, srečali pa se bodo: Borec-
Fortuna, VVS Jeruzalem 
Ormož-Mestna graba 1, 
Sv.Tomaž-Frankovci, Hum-
Ivanjkovci, Smoki-Pušenci, Me-
hanične delavnice-Mladost, Sre-
dišče-Mestna graha 11, Hum-
TSO. 

vk 

Najboljši Suršiniani 
Judo klub Drava iz Ptuja in 

Športni zavod Ptuj sta organizi-
rda medobčinsko prvenstvo pio-
nirjev osnovnih šol, ki je p o k a -
lo dobro delo z mladimi. Majhno 
presenečenje so pripravili tek-
movalci OŠ Juršinci, ki so prese-
netljivo osvojili prvo mesto v 
skupnem seštevkiL Na tej osnov-
ni šoli dela z njimi še aktivni tek-
movalec JK Gorišnica Jože Ma-
rin. Na prvenstvu je nastopilo 
več kot 70 tekmovalcev iz dva-
najstih osnovnih šol. 

Rezultati: do 39 kg: 1. A. Petro-
vič, OŠ Ljudski vrt, 2. R. Trajko-

vič, OŠ Dornava; do 34 kg: 1, D, 
Rus, 2. M. Majcen, oba OŠ Dorna-
va; do 38 kg: 1. D. Hrga^ OŠ 
Juršinci, 2. M. Plajnšek, OS Ki-
dričevo; do 42 kg: 1. A. Krajnc, 2. 
V. Cenčič, oba OS Olge Meglič; do 
46 kg: 1. A. Nemec^ OŠ 
Gorišnica,2 . E. Muratovič, OŠ 
Olge Meglič; do 50 kg: 1. B. Hor-
vat, 2. D., Horvat, oba OŠ Juršincij 
do 55 kg: 1. A. Frajnkovič, OS 
Olge Meglič, 2. D. Zagoršek, OŠ 
Breg; do 60 kg: 1. P. Potočnik, OŠ 
Ljudski vn, 2. J. Šmigoc, OŠ 
Gorišnica; do 65 kg: 1. G. Bien^ 
OŠ Olge Meglič, 2. B. Jurgec, OS 

Cirkulane; nad 65 kg: 1. U. Koled; 
nik, OŠ Cirkulane, 2. D. Fras, OŠ 
Juršinci. Ekipno: L OŠ Juršinci 
23, 2. OŠ Olge Meglič 20, 3. OŠ 
Gorišnica 13 točk. 

Po končanem prvenstvu je pred-
sednik JK Drava Ptuj Vlado Čuš 
povedal: "Na Ptuju smo pričeli 
prvi projektom "Judo v osnovne 
šole". Letošnje udeležba na 
prvenstvu je bila rekordna. Lan-
sko leto so pripravili presenečenje 
tekmovalci iz OŠ Čirkulane, v 
letošnjem OŠ Juršinci." 

Danilo Klajnšek 

ROKOMET / PVRAMIDIA MOSKANJCI 

ZadovoHni z doseženim 
Rokometni klub Pyran3idia iz 

Moškanjcev se je pojavil v oz-
kem rokometnem prostoru se-
verovzhodne Slovenije. Malo-
kateri klub v drugi slovenski ro-
kometni ligi je na takšnem or-
ganizacijskem nivoju, kot so to 
uredili v Moškanjcih. Sami se 
zavedajo svoje majhnosti, 
predvsem pa realnosti. Z uvr-
stitvijo v 2. Slovensko ligo -
vzhod so dosegli prvi cilj. 

Konec leta vedno služi za pola-
ganje račimov. V klubu so zado-
voljni z uvrstitvijo članske ekipe 
na tretje mesto in seveda želijo, 
da na tem mestu ostane. Realno 
pa naj bi to bila uvrstitev v prvi 
polovici. Predsednik kluba Zlat-

ko Sok in njegovi sodelavci v 
klubu so ponosni tudi na delo z 
mlajšimi selekcijami in to delo 
želijo še izboljšati. Seveda niso 
imuni za finančne težave, vendar 
so jih dobro prebrodili. Največjo 
postavko v klubskem proračunu 
zavzema plačilo najemnine 
športne dvorane. Zato so njihove 
misli že pri izgradnji športne 
dvorane v Gorišnici, kjer bodo 
prišli do svojega prostora. Do se-
daj so namreč delovali kot ptica 
brez gnezda. 

Razveseljivo pa je dejstvo, da so 
na njihovi skupščini bili prisotni 
domala vsi, od predstavnikov lo-
kalne skupnosti do predstavni-
kov občine Gorišnica. Vsi si želi-

jo, da bi delo steklo še bolje, da bi 
bili še bolj organizirani ter seve-
da še boljše tekmovalne dosežke. 

Star pregovor pravi, da je v slo-
gi moč. To je čutiti tudi v RK Py-
ramidia iz Moškanjcev. Zraven 
gostov je bil prisoten tudi pred-
stavnik sponzorja, ki si želi sode-
lovati še naprej. Dobri rezultati, 
kvalitetno delo odbora in trener-
jev so zagotovilo dobrega dela 
kluba na Ptujskem polju, ki ga, 
hočeš ali nočeš, morajo pričeti 
upoštevati tudi "starejši klubi", 
kot so Ormož, Velika Nedelja in 
seveda Drava. 

Danilo Klajnšek 

ROKOMET 

DrtMva - Ormož 31:18 (16:9) 
DRAVA: Valenko, Pisar 4, 

Zajšek 1, A. Potočnjak 2, N. 
Potočnjak 2, Belšak 7, Mlakar 4, 
Šeruga 2, Petek, Osterc 4, Simonič, 
Pucko 4,Bračič. 

ORMOŽ: Sulek, Zunec, Antolič 
2, Dajčbaher 1, B. Džermati 3, 
Praprotnik 4, Grabovac 3, Rajh, 
Kirič 4, G. Džermati 1, Miličič, 
Gabre. 

V prijateljskem rokometnem 
srečanju so rokometaši ptujske 
Drave zanesljivo ugnali so-
sednjega drugoligaša iz Ormoža. 
Domači rokometaši so takoj na 
začetku srečanja povedli s sed-
mimi zadetki prednosti in to 
prednost brez večjih težav 
zadržali vse do konca srečanja. 
Zmaga niti za trenutek ni bila 

vprašljiva, kljub temu da je 
domači trener preizkušal razne 
variante igre in povrh vsega še 
niso nastopili kompletni. Gostje 
so se sicer trudili, vendar se je 
opazila razlika v pripravljenosti 
in kvaliteti ekip. 

Danilo Klajnšek 

TENIS / D R Ž A V N O PRVENSTVO D O 14 LET 

Galun m Brumnova med najbolišimi 
Na državnem dvoranskem 

prvenstvu v tenisu za igralce in 
igralke do 14 let v celjski dvorani 
Golovec so nastopili tudi mladi 
igralci TK Ptuj Ptujčani so se po 
treningu v torek in kvalifikacijah 
v sredo in četrtek na hitrejši pod-
lagi odlično odrezali. V glavnem 
turnirju, kjer nastopa 32 naj-
boljših dečkov in deklic, so nas-
topili štirje, pri dečkih Rok Ga-
lun in Sašo Babosek, pri deklicah 
pa Ajda B rumen in Tjaša Kovač. 

Sašo Babosek je zapustil zelo 
dober vtis, vendar ostaja občutek 
za zamujeno priložnost. Rok Ga-

lun se je prebil v četrtfinale, kjer 
mu je žreb namenil 1. nosilca 
prvenstva Matijo Zgaga, z njim pa 
je izgubil 6/2,6/3. 

Pri deklicah se je Tjaša Kovač 
uvrstila med 16 najboljših in s svo-
jimi igrami dokazala, da lahko 
enakovredno igra tudi z boljšimi. 
Tudi Ajdi Brumen je žreb v četrt-
finalu namenil 1. nosilko prvenst-
va Nino Joksovič (Galea), do ta-
krat je igrala odlično, z Nino pa iz-
gubila s 6/2,6/1. 

Na polovici pripravljalnega ob-
dobja pred poletno sezono, ki ima 
večjo težo in je razdeljena v dva 

dela, so rezultati mladih igralcev 
TK Ptuj več kot solidni. Niso pa 
nepričakovani, saj so plod nekaj-
letnega dokaj sistematičnega dela. 

Za igralce in igralke sedaj sledi 
večja individualizacija vadbe, da se 
izpopolnijo slabosti in še dvignejo 
kvalitete, ki so se pokazale na 
državnem prvenstvu. V prihodnje 
se mladi igralci udeležujejo držav-
nega dvoranskega prvenstva do 12 
let in mladinci do 18 let. 

T. K. 
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Glasbene informacije, nove sklad-
be in novi albumi so osnova vsake-
ga članka. Veliko časa in ljubezni 
do glasbe pa človek potrebuje, da 
čez teden zbere nove glasbene in-
formacije in sliši dovolj novih 
skladb, ki bodo nekatere potrkale 
na vrata vaših src. 

MARK OWEN je bil najpopular-
nejši član skupine Take That. Lani 
aprila so se fantje razšli in MARK je 
lani v novembru izdal prvo samostoj-
no malo ploščo Child. Njegovi načrti 
so usmerjeni v prihodnost in zato je 
ob koncu decembra pripravil še al-
bum Green Man, s katerega sedaj pri-
ha ja pesem C L E M E N T I N E . 
(TTTT) 

Ameriški vokalni trio INTRIGUE 
osvaja posebej Evropo in Ameriko. V 
Evropi so fantje izdali ljubezensko 
akustično soul popevko z naslovom 
IF YOU EVER BEEEN IN LOVE 

v Ameriki pa so izdali še 
boljšo soul priredbo skladbe HARD 
TO SAY FM SORRY ()K)K)K»*), ki 
so jo v originalu izvajali Chicago! 

Rap ali g-funk zvezda WARREN G. 
je svoj status dokazal s priredbo ko-
mada What's Love Got to do with it, 
ki jo je zapel v duetu z Adino Ho-
ward. Novi hit si WARREN G. obeta 
še z eno priredbo ISHOT THE SHE-
RIFF ki jo je v izvirniku 
(veliko) boljše izvajal Bob Marley. 

Nemška skupina MASTERBOV je v 
začetku 90. bila ena vodilnih house 
skupin. MASTERBOV imajo na al-
bumu Colour specifično glasbo, ven-
dar posebej izstopa njihova klasična 

pop pesem J U S T FOR YOU 

SQEEZER so gotovo eno izmed od-
kritij nemške plesne glasbe za leto 
1996, ko so nas po diskotekah zaba-
vali s komadoma Blue Jeans in Sweet 
Kisses. SQEEZER pa nadaljujeta v 
podobnem plesnem ritmu z najno-
vejš im k o m a d o m SATURDAV 
NIGHT 

Veliko Britanijo je prejšnji teden pre-
tresel p ro jek t skup ine W H I T E 
TOWN, ki se je na Otoku povzpela 
na 1. mesto s skladbo VOUR W0-
MAN (^iBlBlf). WHITE TOWN so 
celotni projekt začrtali kot EP ploščo 
z naslovom Abort, Retry, Fail EP. 
Glasbeniki že nekaj časa izdajajo EP 
plošče, ki so v bistvu male plošče in 
na njih je nekaj različnih skladb! 

Country sceno omenim le od časa do 
časa in tokrat ne morem mimo izred-
ne kanadske pevke SHANAI 
TWAIN, ki je album The Woman in 
Me v ZDA prodala v več več kot 5 
milijonih kopijah. SHANAI je goto-
vo najlepša country pevka in tokrat 
pomaga bolnim otrokom po svetu s 
pesra.ijo GOD BLESS THE CHILD 

Legenda ročk glasbe DAVID BO-
WIE bo v februarju izdal novi album 
Earthling. DAVID je pred novim le-
tom sodeloval z A Guy Called Geral-
dom, vendar njun komad Telling 
Lies ni doživel večjega uspeha. Go-
spod BOWIE kot napoved albuma 
Earthling promovira pesem LITT-
LE WONDER (^M^*). 
DON HENLEV je gonilna sila sku-

pine Eagles, v kateri igrajo še Don 
Felder, Joe Walsh, Timoty Schmit in 
Glenn Fray. DON je pripravil novo 
solo pesem T H R O U G H VOUR 
H ANDS ki je nosilna pesem 
filma Michael, v katerem igra John 
Travolta. 

člani skupine PEARL JAM so Jeff 
Amnest, Stone Gassard, Mike Mac-
reedy, Dave Abbruzzese in Eddie 
Vedder. PEARL JAM so sneli z albu-
ma No Code izvrstno akustično ročk 
balado O F F H E GOES ()K»»)K). 

Ameriški pevec KENNV LOGGINS 
se je spet potrudil v skladbi FOR 
THE FIRST TIME ( » » » ) • ( ) . ki jo 
lahko slišite v filmu One Fine Day. 

Glasbeniki imajo zelo radi nagrade. 
V sredini februarja bodo podelili na-
grade brit. Med nominiranci za naj-
boljšo malo ploščo so Lifted - Light-
house Family, Vou're Gorgeous -
Baby Bird, Tattva - Kula Shaker, 
Fast Love - George Michael, A De-
sign Por Life - Marie Street Prea-
chers, Return of the Mack - Mark 
Morrison, Don't Look Back in Anger 
- Oasis, Firestarter - The Pradigy, 
Wannabe - Spice Girls in Bom Slippy 
- Undenvorld. 

David Breznilc 

a^Mladi dopisniki 
URŠKIN HOROSKOP 

Ste že s l i ša l i za Prešernovo 
Urško? Veste, kaj so ji napovedale 
zvezde, preden je srečala povodne-
ga moža? 

Ta čas vam planeti niso naklonje-
ni. Jupiter se bo odmaknil od vaših 
zvezd, tako da se vam ne obeta nič 
kaj dobrega. Pomislite na svoje napa-
ke in jih skušajte popraviti. Pazite se 
čednih moških, saj vam lahko kar 
krepko zagodejo; še posebej vam, ker 
ne znate plavati. 

Matjaž Trčko 
Ta teden zvezde zelo vplivajo na 

vas. Pomembno je, da si odpočijete 
in sprejmete povabilo na ples. Tam 
se izogibajte postavnih mladeničev 
in ne dopustite, da bi plesali kje dm-
gje kot na plesišču, saj vam preti ne-
varnost. Vključite se v tečaj plavanja. 

Tanja Planinšek 
Konec tedna se vam obeta prijetno 

presenečenje, ki pa se lahko slabo 
konča. Ne prenagl i te se z izbiro. 
Tudi videz lahko vara. Vzemite pa-
met v svoje roke. 

Darja Klep 
Današnji dan vam bo prinesel tre-

nutek sreče, nato pa veliko nesrečo. 
Zaljubili se boste v napačnega moža, 
ki bo zelo lep. Izogibajte se vseh le-
pih mož! Izogibajte se tudi plavanja. 

Sašo Gajser 
Vaša nečimrnost vas bo pripeljala v 

nekaj hudega. Da bi se temu izognili, 
raje ostanite doma, čeprav imate ve-
liko načrtov. V nasprotnem primeru 
upajte na najslabše. Dogodek tega 
tedna vam bo zelo krojil vašo usodo. 

Matej Kirbiš 
Zaradi hitrega spreminjanja zvezd 

v vesolju vas bo doletela nesreča, 
mogoče tudi usodna. Ne prenaglite 
se in se ne zaljubite v vsakega gospo-
diča, ki je le lep, ni pa dober in lju-
bezniv po srcu. Če se pa že zaljubite, 
ne hodite z njim plavat v reko, saj 
slabo plavate, voda pa je precej ne-
mirna. 

Andrej Napast, 
OŠ Cirkovce 

NA KONCERTU SKUPI-
NE CAUGHT IN THEACT 

Bil je 13. december, zame najbolj 
neučakan dan. Sestra, moji dve prija-
te l j ic i in jaz smo se odpravi le v 
Ljubljano, da bi videle svoje idole. 

Polne pričakovanja in nervoze smo 
pr i spe le do hale Tivol i ter pred 
vhodnimi vrati zagledale veliko sku-
pino nam podobnih kričečih najst-
nic. Vse so se stiskale, prerivale, si od 
jeze začele puliti lase, skratka bilo je 
obupno stanje. Na vse pretege smo 

začele premišljevati, kako bi se preri-
nile v ospredje. Po velikih mukah 
smo si pred vhodom zagotovile pros-
tor v prvi vrsti. Na tako lepem mestu 
pa vendar ni bilo vse tako rožnato, 
saj so dekleta, ki so bila v ozadju, po-
tiskale naprej in me, ki smo si prido-
bile prostor spredaj, smo to krepko 
občutile. Ker se je to nadaljevalo, 
nam je že postalo slabo. Lepo smo 
prosile varnostnika, naj nas spusti 
naprej. Kot bi mignil, so se vrata v 
halo odprla in vse smo planile v velik 
prostor, kjer se je vse dogajalo. Teka-
le smo sem ter tja in si skušale pribo-
riti kar najboljši prostor. Po dolgem 
času nam je to uspelo. Čakale smo in 
čakale ter si mislile, da prihoda naših 
oboževalcev ne bomo nikoli dočaka-
le. 

Končno so napovedali njihov pri-
hod. Vse smo planile v en sam krik. 
Ko so fantje stopiH na oder, je posta-
lo vzdušje čudovito, nepozabno. Vse 
n a j s t n i c e smo kričale v en glas: 
"CAUGHT IN T H E ACT!" Ti so 
začeli s svojimi pesmimi in plesom. 
Ko sem vse to gledala, sem mislila, 

da bom omedlela. Pomencala sem si 
oči, ker sem menila, da sanjam. Od 
veselja nisem bila niti minuto pri 
miru, ampak sem ves čas skakala v 
zrak ter jim hotela na vse načine po-
kazati, kako so mi dragoceni. Očitno 
so to vendarle občutili, saj so mahali 
na vse strani . Na koncu koncerta 
sem ostala skoraj brez glasu, saj niti 
malo nisem bila tiho. Po koncertu so 
se fantje vsem dekletom zahvalili za 
obisk. 

Vse srečne in omotične smo se od-
pravile na zrak, kjer so nas že čakali 
starši. Vse smo takoj začele z razlago. 

Ko smo prispeli do avta, smo spet 
zaslišali kričanje. Obrnile smo se ter 
zagledale avto, okrog pa polno dek-
let. Takoj smo stekle bližje ter ugoto-
vile, da so to naši idoli; srečni in na-
smejani. Spet so nam mahali in nam 
kazali, kako nas imajo radi, me pa 
smo spet kričale in jokale. Tisti hip 
smo si zaželele, da bi se čas ustavil. 
Toda to ni bilo mogoče. Avtomobil 
je odpeljal in odpeljali so se tudi naši 
oboževanci. 

Me smo se žalostne, vendar srečne 

odpeljale proti domu. 
Tanja Medved, 7. b, 
OŠ Cirkovce 

ŠOLA 
Rad hodim v šolo. Pri pouku imam 

rad matematiko in spoznavanje na-
rave. Naučil sem se računati do 10. 
Poznam že velike in male tiskane 
črke. Rad sem reditelj in sošolcem 
rad pomagam. Veselim se naravos-
lovnih dni. Ko so počimice, je tudi 
lepo. 

Miha Andrič 1. b, 
OŠ Olge Meglič, Ptuj 

ZIMSKI ŠPORTNI DAN 
Za športni dan sem si oblekla kon-

binezon, šal, kapo, rokavice in obula 
škornje. Potem smo šli na avtobus. 
Sankači so sani oddali v prtljažnik, 
smučarji pa so si smuči in vreče nesli 
s seboj na avtobus. Ko smo prispeli 
do hriba, smo se razdelili, po kateri 
progi se bomo vozili. Smučarji so 
imeli vlečnico. Na progi vreč so bile 
tudi lopatke. Imeh smo se zelo lepo. 

Mateja Klep, 2. r., 
OŠSela 

BILA SEM ... 
Pozno zvečer smo se vrnili z zaba-

ve. Bila sem utrujena, vse me je bole-

lo. Komaj sem čakala, da se bom 
umila in zaspala. Končno sem legla v 
posteljo. Zajadrala sem v lepe sanje. 

Bila sem ptica lastovica in kraljica 
neba. Letala sem pod širnim nebom 
in opazovala Zemljo, ki se mi je zdela 
majhna kot grahovo zrno. Postala 
sem žejna, zato sem se spustila, da 
poiščem vodo in se odžejam. Iskala 
sem in iskala in končno našla, kar 
sem težko iskala. Že sem hotela zajeti 
vodo, ko sem zagledala ribo, ki me je 
radovedno gledala. Pomignila sem ji, 
naj priplava na površje, da se malo 
pogovoriva. Toda kakor hitro je pri-
plavala, tako hitro je tudi odplavala. 
Začudila sem se njeni plahosti. Mo-
rala sem dalje. Zamahnila sem s krili 
in že sem bila spet v zraku. Letela 
sem čez Afriko. Videla sem bizone, 
tigre, leoparde, geparde ... Bizoni so 
bežali pred tigri, zebre pred leopardi 
... Ustavila sem se. Sedla sem na staro 
drevo in opazovala dogajanje okoli 
sebe. Afrika se mi je zdela zelo lepa. 
Že sem hotela vzleteti, ko me je ne-
kaj zgrabilo. Nisem uspela pogledati, 
kaj je, saj sem se zbudila. Bila sem 
prepotena, odejo sem imela na tleh. 
Pogledala sem na uro. Bilo je pet-
najst minut čez deveto. Vstala sem in 
življenje je spet steklo po ustaljenem 
redu. 

Brigita Ozvatič, 6. r., 
OŠ Destrnik 







Zakaj ptujska voda namesto mariborske? 
Zaradi zapletov ob zamenjavi distributerjev pitne vode v 
občini Starše - iiot je znano so se čiani sveta te občine 
odločili za odiviup od mariborsiiega vodovoda in se zaradi 
ugodnejšiii pogojev priiiijučiii na ptujski vodoosiirbni sis-
tem - so župan občine Starše Vili Dueman in direiitor 
Komunalnega podjetja Ptuj Jože Cvetko skupaj z vodjem 
ptujske enote oddelka /avoda za zdravstveno varstvo Ma-
ribor dr. Cirilom korparjem v sredo, 22. januarja, na ti-
skovni konferenci v Staršali zavrnili nekatere izjave di-
rektorja mariborskega vodovoda o onesnaženosti ptujske 
pitne vode. 

Ker v občini Starše že pijejo 
vodo iz ptujskega vodooskrbne-
ga sistema, so kot dokaz javnosti 
posredovali najnovejše informa-
cije o kvaliteti oziroma neopo-
rečnosti pitne vode iz ptujskega 
vodooskrbnega sistema, torej iz 
črpališča v Skorbi. Od 146 vzor-
cev, odvzetih na različnih mestih 
na območju vseh 12 občin, ki jih 
s pitno vodo oskrbuje Komunal-
no podjetje Ptuj, namreč ni bil 
niti eden oporečen. Povrhu vse-
ga pa je ptujska voda tudi najbolj 
prijetnega okusa, saj je med red-
kimi v Sloveniji, ki je ni potreb-
no klorirati. 

Župan občine Starše Vili 
Dueman: "Ko so gradbena dela 
počasi že zaključevali, mi je 
občinski svet naložil, da poiščem 
najprimernejše ponudbe za 
oskrbo z vodo na našem 
območju in osnutke pogodb. 
Ker pa imamo v občini Starše 
tehnično možnost, da se lahko 
priključimo na mariborsko ali 
na ptujsko območje, smo prido-
bili ponudbe oziroma osnutke 
koncesijskih pogodb iz obeh 
firm, to je Mariborskega vodo-
voda in Komunalnega podjetja 
Ptuj. Pogodbi smo na seji občin-
skega sveta dvakrat podrobneje 
prevetrili, in ker smo iz Komu-
nalnega podjetja Ptuj prejeli 
bistveno ugodnejšo ponudbo, 
smo se z večino glasov odločili 
zanjo. Zaradi te odločitve so se s 
strani mariborskega vodovoda 
kmalu začeli zapleti." 

Nad izjavami Mariborskega 
vodovoda so presenečeni tudi v 
Komunalnem podjetju Ptuj. O 
tem direktor Jože Cvetko: "Izja-

ve direktorja Mariborskega vo-
dovoda so nas resnično presene-
tile, kajti do sedaj so bili naši 
medsebojni poslovni odnosi ko-
rektni. Direktor bi moral vedeti, 
da mi opravljamo distribucijo 
pitne vode tako, da spremljamo 
njeno kvaliteto na osnovi meri-
tev in opravljenih analiz v Zavo-
du za zdravstveno varstvo Mari-
bor. Tudi v primeru izvajanja 
koncesije v občini Starše smo 

postopali pravilno. Najprej smo 
cevovode izprali, jih dezifmcira-
li, odvzeli vzorce in na osnovi 
zadovoljivih parametrov o kon-
troli biološke in kemijske one-
snaženosti začeli distribucijo 
vode. Bistveno je predvsem to, 
da je voda popolnoma neopo-
rečna ter da jo lahko varno upo-
rabljamo in uživamo. Redna 

kontrola in analize s strani odgo- j 
vorne zdravstvene institucije to 
sproti dokazujejo. Navsezadnje 
Komunalno podjetje Ptuj 
oskrbuje z vodo več kot 15.000 
odjemnikov iz 12 občina, zato si 
nikakor ne moremo privoščiti, 
da bi bila distribuirana voda 
dvomljive kvalitete." 

To je potrdil tudi dr. Ciril 
Korpar vodja ptujske enote za 

epidemiologijo, ki deluje v okvi-
ru Zavoda za Zdravstveno varst-
vo Maribor: "Voda iz ptujskega 
vodooskrbnega sistema je redno 
kontrolirana in neoporečna tako 
bakteriološko kot kemično, 
lahko trdimo predvsem na osno-
vi opravljenih analiz odvzetih 
vzorcev. Tako v Skorbi kot na 
omrežju imamo 39 odvzemnih 
mest. Tako je bilo lani samo v 
Skorbi odvzetih 149 vzorcev in 
med njimi ni bilo niti enega, ki 
bi bil bakteriološko oporečen. 
Tako je tudi s kemijsko analizo, 
ki jo opravljamo enkrat teden-
sko za ožjo analizo in enkrat 
mesečno za široko analizo. Ni-
trati, ki so nam pred tem 
povzročali dosti skrbi in pregla-
vic, so po vključitvi štirih glo-
binskih vodnjakov v omrežje to 
onesnaženje spravili v okvirje, ki 
jih zahteva naša zakonodaja, to 
je do 10 mg dušika na liter, kar 
pomeni nekoliko manj, kot 

Direktor Komunalnega 
podjetja Ptuj Jože Cvetko 

zahteva evropska skupnost, ki 
dovoljuje 50 mg nitratov na liter. 
V ptujskih vodnjakih niti na 
enem mestu ni preseženo 10 mg 
dušika na liter, v povprečju ga 
namerimo od 4 do 7 mg." 

M . Ozmec 

Vili Dueman , župan 
občine Starše 

Dr. Ciril Korpar: "Ptujska 
voda je biološko in 
kemično neoporečna." 

Foto: M . O z m e c 

ffo dobiš prevelik raiun 
Telefonski naročnild v Dornavi so že dalj časa nezado-
voljni, saj so zaradi dotrajane telefonske centrale tele-
fonski pogovori moteni, večkrat pa se zgodi, da sploh ne 
morejo vzpostaviti želene zveze ali pa na liniji nenadoma 
dobiš še drugega sogovornika. Vrliunec slabe volje in raz-
burjenja nad storitvami Telekoma pa so naročniki 
doživeli ob prejetju računov za mesec december. 

Aleksandra Kosec iz mari-
borskega Telekoma je povedala, 
da je do teh napak prišlo zaradi 
tega, ker so v Dornavi premikali 
komponente z obstoječimi štev-
ci. V prostore so namreč 
nameščali elemente za novo cen-
tralo, ki jo bodo po napovedih 
Telekoma v marcu spravili v po-
gon. Telefonski naročniki upajo. 

da se bo to tokrat zares ure-
sničilo, saj bodo tako dobili tele-
fon tudi tisti, ki zaradi preobre-
menjenosti centrale čakajo nanj 
že več let. 

Vsi telefonski naročniki, ki so 
vložili reklamacijske zapisnike 
za nerealne račune za december, 
bodo plačali povprečje porablje-
nih impulzov v prejšnjih treh 

mesecih. Pri Telekomu zaenkrat 
ne najdejo druge rešitve, da bi 
odpravili svojo napako, ker jim 
tega ne omogočajo sedanji števci 
in njihov način odčitavanja. 

MS 

PTUJ • Danes bo o b 18. 
uri v Mihel ičevi galerij i 
odpr ta razstava z nas-
lovom Korant, na kateri 
bodo razstavl jene foto-
grafije lanskoletne del -
avnice v okviru ZKOS, ki 
jo je vodi l Herman Pivk. 
PTUJ • Danes o b 20. uri 
bo v g ledal išču premier -
na uprizori tev Praznine 
Tomi ja Janežiča. Igrata 
Barbara Krajnc in Se-
bast ian Cavazza. Pono-
vitve Praznine 1 3 . in 4. 
februar ja ob 20. uri. 
SEI_A* M e d z imo in 
pomlad jo je FD Lancova 
vas naslovilo folklorno 

I p r i red i tevv soboto, 1. fe-
I bruarja, s p r i če tkom ob 
: 18. uri. V prosvetni dvo-
! rani na Selih bodo nasto-
I pili : tr io Škorci, tr io Kurja 
j koža, tamburaš i iz so-

sednje Hrvaške Kud 
; Mejaši in d o m a č i folklo-
I risti, plesalci, pevc i in ko-

ranti. 

LENART • V petek, 31. 
januar ja, ob 18. uri bo v 

! D o m u kulture p remierna 
lutkovna predstava Zal-
jubljeni žabec v izvedbi 

• Lutkovne skupine Pika 
j KUD Radka Smi l jana iz 

Lenarta, 
i PTUJ • V četr tek, 6. fe-
! bruar ja, bo ob 19. uri v 
I N a r o d n e m d o m u slove-
i snost ob ku l turnem 
, prazniku, ki ga pr ipravl-
1 ja ta ZKO Ptuj in M O Ptuj. 

ZAVRČ • V četr tek, 6. 
februar ja, se bo ob 9. uri 

; v ku l turnem d o m u 
I pr ičelo medobč insko 

srečanje lutkovnih sku-
: pin, ki ga organiz i rata KD 
! Maksa Furjana Zavrč in 
i ZKO Ptuj. 

C I R K O V C E • V petek, 
7. februar ja, bo o b 18. uri 
v šoli medobč insko 
srečanje otroških folklor-
nih skupin, ki ga organi-
zirata ZKO Ptuj in OS Cir-
kovce. 
KINO PTUJ • Do konca 
tega tedna bo ob 18. uri 
na sporedu Klub vražj ih 
babnic. 

DVA VLOMA V 
ŽUPNIJSKI CERKVI 

V noči s torka na sredo (z 21. 
na 22. januar) je neznani vlomi-
lec obiskal dve župnijski cerkvi. 
Iz cerkve v Lovrencu na Drav-
skem polju je odnesel tri lesene 
kipce (dva kipca angelov, visoka 
po 25 cnn, izrezljana okoli leta 
1850, in pol metra visok kipec Je-
zusa iz leta 1895). Kipci so ne-
precenljive kulturnozgodovinske 
vrednosti. 

V isti noči je neznanec iz žup-
nijske cerkve sv Janeza Krstnika 
v Ljutomeru ukradel leseni kipec 
angela s svečo v roki. Po oceni 
naj bi bil kipec vreden okoli 
300.000 tolarjev Za vlomilci poli-
cisti poizvedujejo. 

DVE KRAJI 
AVTOMOBILOV 

v noči na prejšnji četrtek, 23. 
januar, je s parkirnega prostora v 
Volkmerjevi ulici v Ruju nezna-
nec odpeljal osebni avto Audi 80 
svetlo rdeče barve z registrsko 
številko MB 8 3 910. 

Iz priročnega skladišča v Slo-
venji vasi pa je neznanec odpel-
jal osebni avto znamke Golf ca-
briolet GTI bele barve z registrs-
ko številko L8Z 960 FLORIDA. 
Policisti naprošajo vse, ki bi kaj 
vedeli o navedenih avtomobilih, 
da jim to sporočijo. 

DVAKRAT Z VLOMOM 
PO ZLATNINO 

V petek, 24. januarja, zvečer je 
neznanec vlornil v stanovanjsko 
hišo Zdravka Ž. iz Ul. Bračičeve 
brigade v Slovenski Bistrici. Vlo-
milec je odnesel zlat nakit in ne-
kaj gotovine v šilingih. Po oceni 
je lastnika oškodoval za dobrih 
400.000 tolarjev 

Okoli 23. ure istega večera pa 
je neznanec vlomil v Bračičevi 
ulici na Zgornji Polskavi. Tudi tu 
je odnesel le zlatnino v vrednosti 
okoli 50.000 tolarjev. 

VLOM V SPODNJI 
VOLltlNI 

Neugotovljenega dne v 
prejšnjem tednu je neznanec vlo-
mil v stanovanjsko hišo Jožeta L. 
v Spodnji Veličini 116, kjer je do-
datno vlomil še v skladišče in 
drvarnico. Z vlomilcem je izginilo 
razno električno orodje, satelitski 
dekoder, kamera, kristalni kozar-
ci in nekaj druge drobnarije. 
Lastniku je po oceni povzročil 
škode za okoli 400.000 tolarjev 

PTUJČANA MED 
OSUMLJENCI TATVINE 
DŽIPA 

Ljubljanski kriminalisti so 
prejšnji teden ovadili 32-letnega 
Matjaža G. in 23-letnega Alek-
sandra V, oba iz Ruja, ter 29-let-
nega Zvonka G. iz Maribora. Vse 
tri utemeljeno sumijo, da naj bi 
bili lani v noči na 8. junij v Kolod-
vorski ulici v Ljubljani ukradli džip 
cherokee, last podjetja Interra iz 
Ljubljane. Pri Zaboku so jih lani 
20. julija prijeli hrvaški policisti. 
Matjaž je vozil džip, Zvonko in Al-
eksander pa sta ga spremljala v 
golfu. Ukradeni avto so namera-
vali peljati še naprej in ga prodati 
z ustrezno ponarejenimi doku-
menti. 

TUDI PLINSKA PIŠTOLA 
JE LAHKO NEVARNA 

Prejšnji ponedeljek, 20. januar-
ja, proti večeru je v stanovanju v 
Zgornji'h Poljčanah 21-letni Ro-
man Ž. prijateljem razkazoval 
plinsko pištolo. Nazadnje je še 
prislonil cev na uho 23-letnega 
Vinka B. iz Zgornjih Poljčan in 
pritisnil na sprožilec. Vinka so 

RODILE SO - ČESTITA-
MO: Darinka Zebec, 
Varaždinska 111, Cestica -
Patrica; Vera Slanič, Destr-
nik 51 - dečka; Renata Bez-
jak, Moškanjci 57/b - Rebe-
ko; Tončka Plut-Vindiš, 
Predava 1, Podgorci - Davi-
da; Darka Korošak, 
Draženci 30/a - deklico; 
Sonja Kukec, Pavlovci 19, 
Ivanjkovci - Matejo; Anica 
Horvat, Podvinci 21/b, Ptuj 
- Dorotejo; Smiljana Kai-
sersberger, Kajuhova 5, Ptuj 
- Urško; Mateja Kozoderc, 
Podlože 18, Ptujska Gora -
Tajdo; Ivica Krabonja, 
Lešnica 37, Ormož - Nika; 
Andreja Frčeč, Draženska 
23/a, Hajdina - dečka; Mile-
na Krivec, Tlake 24, Roga-
tec - Matica; Zdenka 
Miočinovič, Pobrežje 150, 
Videm - dečka; Ksenja 
Ivančič, Sobetinci 45/b, 
Markovci - Lucijo; Anita 
Cvetko, Sodinci 24, Velika 
Nedelja - Aljaža; Marija Jus, 
Zakl 30/d, Podlehnik - de-
klico. 

POROKE: Sebasujan Bru-
mec, Rošnja 13, in Marija 
Kovačič, Lovrenc na Drav-
skem polju 128/a; Sandi 
Žunkovič, Zlatoličje 26/a, in 
Andreja Rožmarin, 
Moškanjci 122. 

UMRLI SO: Janez Kolarič, 
Mali Brebrc^ nik 52, 1932, 
t 17. januarja 1997; Feliks 
Esih, Grajen 13, 1915, t 
17. januarja 1997; Ana Brin-
jevec, roj. Meško, Velika Ne-
delja 5/a, 1954, t 17. janu-
arja 1997; Franc Hanželič, 
Cvetkovci 71, 1922, t 17. 
januarja 1997; Marija To-
plak, roj. Kolarič, Grajena 
50, 1941, t 18. januarja 
1997; Josip Čarotič, Žabjak 
17, Ptuj, 'i: 1925, t 19. janu-
arja 1997; Marija Ogrizek, 
roj. Tement, Zlatoličje 115, 

1916, t 18. januarja 1997; 
Janez Mar, Dornava 70, -i'-
1932, t 22. januarja 1997; 
Konrad Visočnik, Placar 54, 

1932, t 22. januarja 1997. 

morali zaradi poškodovanega 
ušesa odpeljati v mariborsko bol-
nišnico, preiskovalni sodnik pa je 
odredil, da so policisti pri Roma-
nu Ž. opravili hišno preiskavo in 
mu zasegli plinsko pištolo s 17 
naboji. Ovadili ga bodo državne-
mu tožilstvu zaradi suma 
povzročitve hude telesne 
poškodbe. 

ZASEGLI RAZSTRELIVO 
IN PUŠKO 

Na podlagi odredbe preisko-
valnega sodnika so prejšnji te-
den policisti iz Slovenske Bistrice 
opravili hišno preiskavo v stano-
vanju Dušana R na Keblju. Našli 
in zasegli so 0,8 kg razstreliva 
amonal in lovsko puško s štirimi 
naboji, kar je imel brez dovoljen-
ja. Zaradi tega so ga ovadili 
državnemu tožilstvu. 

NEZGODA PRI DELU 
v sredo, 22. januarja, okoli 11. 

ure je 46-letni Jože L. iz Oplotni-
ce s pnevmatskim kladivom raz-
bijal večji kamen. Pri tem se mu 
je zlomilo dleto in mu presekalo 
kazalec na levi roki. Odpeljali so 
ga na zdravljanje v mariborsko 
bolnišnico. 

FF 


